
 با حضور دکتر رس��ول  زرگرپور در شهرستان محمد حسین 
نصرتی به عنوان سرپرس��ت جدید فرمانداری سمیرم معرفی 
شد. به گزارش اداره کل روابط عمومی اس��تانداری اصفهان، 
دکتر رسول زرگرپور در مراس��م تکریم و معارفه ی سرپرست 
جدید فرمانداری سمیرم در این شهرستان گفت: خوشحالم که 
بعد از گذشت 30 سال به مکانی بازگشته ام که شروع خدمتم 
به نظام مقدس جمهوری اسلامی بوده است.  استاندار اصفهان 

در ادامه افزود: تقدیم 400 ش��هید در هشت سال 
دفاع مقدس و همچنین حضور ایثارگران...
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 هرچند که مس��وولان اصفهانی و کش��وری باره��ا و بارها اعلام 
کرده اند که از جیره بندی و یا قطع آب خبری نیس��ت، اما مردم 
اصفهان از اواخر بهار سال جاری، قطع حدود هشت ساعته آب را 
در طول روز تجربه کرده اند. مگر این قطعی نشانه کمبود یا مشکل 

در تامین آب شرب در اصفهان نیست که پروژه های آبرسانی به 
استان تعطیل می شود؟! به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 

استان اصفهان، میزان نیاز آبی در پیک مصرف بیش 
از 14/5 مترمکعب در ثانیه است، اما ...

روزنامه خبری،  فرهنگی 
اجتماعی صبح ایران 
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اصفهان خط قرمز آب شرب را رد کرد
زاینده رود من کو؟

گشت رصدی، عکاسی و طبیعت گردی در روستای هونجان

احیاء دایمی زاینده رود، خواست مردم 
اصفهان از هیات دولت

معرفی چوگان ایران در جشنواره 
بین المللی میراث معنوی 

از روی 
عکس یادگاری

ما هرگز نمی توانیم 
اتوبیوگرافی 
صادقانه داشته 
باشیم

اجرای اقتصاد 
مقاومتی همت 
مسوولان و مردم را 
می طلبد 

با عدم حمایت دولت، بازار مسکن وارد بحرانی شدید خواهد شد

رکود  بازارمسکن 
همچنان ادامه دارد

مرکز نجوم ادیب برگزار می کند؛

4

به رغم کمبود 3 هزار لیتر در ثانیه آب شرب؛

مدیریت توزیع آب اصفهان 
مطلوب است

5-8
ویژه نامه  حـمله

9

گزارشی از یک نشست فرهنگی

رونمائی از کتاب به سبک 
ارامنه ساکن اصفهان

استاندار با اشاره به برنامه های دولت 
در زمینه خروج از رکود:

مردم هنوز طعم کاهش 
مشکلات  اقتصادی را 

نچشیده اند
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روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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مزایده عمومی 

شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی ورزشی سپاهان 

 هدایای شگفت انگیز

 تابستانه اینترنت شبکیه

را از دست ندهید

)مودم وایرلس
آنتی ویروس

 15 گیگ و نصب(سه ماه و

با هدایای ویژه شامل

 همگی
رایگان

ی و قیمت
 با کیفیت عال

ستثنایی
ا

10MB/S  ت تا بالاتر از
ن و یا بدون تلفنسرع

با تلف

تلفن تماس:36204520 
و شماره 4 رقمی:2055
www.shabakieh.com

شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی ورزشی سپاهان )وابسته به شهرداری اصفهان( 
در نظ�ر دارد مراکز تحت مالكیت خود را به ش�رح زیر از طری�ق مزایده عمومی به 

صورت استیجاری به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. 
1-یک باب ساختمان با کاربری کافی شاپ یا تریا به مساحت تقریبی هفتاد مترمربع 
با محیط پ�ی�رامون آن جهت چ�یدم�ان می�ز و ص�ندلی واقع در ایس�تگاه اول 

تله سیژ  ناژوان.
2-ی�ک باب س�اختمان ب�ا کارب�ری کافی ش�اپ یا تری�ا ب�ا محیط پیرام�ون آن 
جهت چیدمان می�ز و صندلی واق�ع در خیابان علام�ه امینی، انته�ای باغ غدیر، 

جنب پارکینگ، سینما 4 بعدی غدیر.
3-یک باب غرفه با کارب�ری تریا یا فروش تنق�لات واقع در میدان امام حس�ین، 

ارگ عظیم جهان نما، شهربازی و سینما 4 بعدی جهان نما.
متقاضیان واجد ش�رایط که در پیش�ه خود دارای س�ابقه کار و حسن شهرت می 
باش�ند، می توانند همه روزه از تاریخ 05/27/ 1393  لغایت 1393/06/06 )ده روز 
کاری( به جز ایام تعطیل از ساعت 07:30 لغایت 17:00 جهت دریافت اسناد و مدارک 
مزایده به آدرس اصفهان، بزرگراه شهدای صفه، ضلع شرقی پارک کوهستانی صفه، 

سایت رفاهی تفریحی آسمان فراز صفه، ساختمان اداری شرکت مراجعه نمایند. 
 آخرین تاریخ جهت تحویل پیشنهادات و اس�ناد و مدارک مزایده تا پایان وقت 

اداری روز شنبه مورخ 1393/06/08 می باشد.
 متقاضی�ان م�ی توانن�د جهت کس�ب اطلاعات بیش�تر ب�ا ش�ماره تلفن های 

36693932 و یا 36731660 تماس حاصل نمایند.
  ضمناً هزینه چاپ آگهی های مزایده به عهده برندگان مزایده می باشد.

   شرکت در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید

3000483088

مهندس امینی رییس شورای اسلامی شهر اصفهان 
در آستانه سفر معاون اول رییس جمهوری به اصفهان 

تاکید کرد؛



دبیرکل حزب الله لبنان در سخنرانی به مناسبت 
هشتمین س��الروز پیروزی مقاومت در جنگ ۳۳ 
روزه س��ال ۲۰۰۶ جنگ غزه را بخشی از طرحی 
جدید در منطقه دانست که هدفش سیطره بر کل 
منطقه و محو آرمان فلسطین است و تصریح کرد 
که اکنون منطقه و لبنان مقابل خطری موجودیتی 
قرار دارند و افزود که اس��رائیل و تکفیری ه��ا دو عنصر مهم طرح 

جدید هستند که می توان با اتحاد آنان را شکست داد.  

    داعش،خطری تکفیری برای همه منطقه
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری فارس، س��ید حسن 
نصرالله دبیر کل حزب الله لبنان  به مناس��بت هش��تمین سالروز 
پیروزی مقاومت اسلامی در لبنان بر رژیم صهیونیستی در جنگ 
۳۳ روزه سال ۲۰۰۶ سخنان مهمی ایراد کرد و در این سخنان با 

کالبدش��کافی خطر کنونی در منطقه، داعش را خطری تکفیری 
برای همه منطقه دانس��ت و بر پیروزی مقاومت و ضرورت اتحاد 

کشورها و ملت های منطقه تاکید کرد.

     مقاومت قادر اس�ت در مقابل خط�رات و توطئه ها 
بایستد و از مقدسات حمایت کند

بارزترین و مهم ترین محور سخن دبیر کل حزب الله لبنان، وجود 
خطر موجودیتی برای منطقه بود که به تفصیل درباره آن سخن 
گفت.سید حسن نصرالله دبیر کل حزب الله لبنان در این سخنان 
که به طور زنده از ش��بکه المنار و المیادین پخش شد، جنگ ۳۳ 
روزه را جنگی حقیقی که کل منطقه را در بر گرفت، دانست و گفت، 
جنگی کوچک نبود و هدف آن نابود ک��ردن مقاومت بود نه خلع 
سلاح آن.نصرالله با بیان اینکه مقاومت با حمایت مردمی و پایداری 
سیاسی توانست آمریکایی ها و اس��رائیلی ها را به عقب نشینی از 

ش��روط خود وادارد، تاکید کرد که جنگ ۳۳ روزه علیه مقاومت 
شکس��ت خورد و این جنگ ثابت کرد که مقاومت قادر اس��ت در 

مقابل خطرات و توطئه ها بایستد و از مقدسات حمایت کند.

     اتحاد مردم منطقه از فلسطین تا اعراب خلیج فارس
دبیر کل حزب الله لبنان جنگ غزه را بخش��ی از طرحی جدید در 
منطقه دانس��ت که هدفش س��یطره بر کل منطقه و محو آرمان 
فلس��طین اس��ت و تصریح کرد که اکنون منطقه و لبنان مقابل 
خطری موجودیتی قرار دارند و افزود که اسرائیل و تکفیری ها دو 
عنصر مهم طرح جدید هستند که می توان با اتحاد آنان را شکست 
داد. نصرالله در این سخنان خواستار اتحاد مردم منطقه از فلسطین 

تا اعراب خلیج فارس شد.

     داعش علیه همه می جنگد نه فقط شیعه
در ادامه دبیر کل حزب الله لبنان با بیان اینکه داعش خطری برای کل 
مردم منطقه است، این خطر را در درجه اول برای اهل سنت دانست 
و یادآور شد که داعش علیه همه می جنگد نه فقط شیعه و افزود که با 

عقب نشینی حزب الله از سوریه، خطر داعش دفع نمی شود.

    با اتح�اد می توان خطر داع�ش و تکفیری ها و طرح 
جاری علیه منطقه را شکست داد

وی در خصوص مسائل داخلی لبنان نیز تصریح کرد که حزب الله 
خواستار گفت وگوی مستقیم در بحث انتخاب رئیس جمهور است 
و در خصوص ناامنی ها، از ارتش در برابر خطر تکفیری ها و ناامنی ها 
حمایت می کند و ارتش به حمایت مردم نیز نیاز دارد و در خصوص 
آوارگان سوریه که وارد لبنان شده اند باید با دولت سوریه گفت وگو 
در این خصوص هماهنگی کرد.در پایان دبیر کل حزب الله لبنان 
با اعلام آمادگی مقاومت و حزب الله ب��رای فداکاری جهت حفظ 
کرامت و شرافت خود و لبنان تاکید کرد که با اتحاد می توان خطر 

داعش و تکفیری ها و طرح جاری علیه منطقه را شکست داد.

شکایت از وزیر نیرو به کمیسیون اصل 90 
و امنیت ملی 

نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اس��لامی از طرح شکایتی 
از وزیر نیرو به کمیس��یون های اصل 9۰ و امنیت مل��ی مجلس خبر داد. 
حس��ینعلی حاجی دلیگانی در گفت وگو با خبرگزاری دانشجویان ایران  
اظهار کرد: وزارت نیرو بر اساس قراردادهای مکتوب از سال 7۶ به هزاران 
نفر آب فروخته، اما به این قراردادها عمل نش��ده اس��ت لذا شکایتی را از 
وزیر نیرو به کمیس��یون اصل 9۰ ارائه کردیم. وی اف��زود: ما همچنین در 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس هم شکایتی از وزیر نیرو را 
مطرح کردیم که دلیل آن برخی مصاحبه های تلویزیونی آقای چیت چیان 
و اظهارات ایشان بوده که باعث ایجاد مش��کلات امنیتی در کشور شده از 
جمله در موضوع قومیت ها و رو در رو قرار دادن مردم استان های مختلف 

که امیدواریم هر چه زودتر به این شکایات رسیدگی شود.

مصر در حوادث تاسف بار غزه 
نمره قبولی نگرفت

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد مصر در حوادث تاس��ف بار غزه نمره قبولی نگرفت.علاءالدین 
بروجردی رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی خانه ملت در 
گفت وگو با خبرگزاری فارس، گفت: دولت مصر در حوادث تاس��ف بار غزه 
نمره قبولی نگرفت.وی اضافه کرد: آنها هم در قبال محموله های امدادی 
جمهوری اس��لامی ایران اقدام عملی نش��ان ندادند و هم آمادگی وزارت 
بهداشت برای پذیرش مجروحان را نپذیرفتند، البته عدم پذیرش هیأت 
پارلمانی جمهوری اسلامی ایران نیز از دیگر انتقاد های وارد به مصر است.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه صورت حساب تمامی نش��ده ها را باید به حساب دولت مصر 

نوشت، گفت: آنها به وعده های خود درقبال غزه عمل نکردند.

داعش به دنبال عملیات تروریستی
 درآمریکا و اروپا 

منابع آمریکایی از تلاش گروه موسوم به دولت اسلامی عراق و شام داعش 
برای گسترده کردن اقدامات تروریستی خود فراتر از خاورمیانه و عملیات 
در اروپا و آمریکا خبر دادند.به گزارش پایگاه المسله، منابع آمریکایی از قصد 
گروهک داعش برای انجام عملیات تروریستی در اروپا و آمریکا خبر دادند.بر 
این اساس منابع اطلاعاتی آمریکایی بیان کردند: گروهک داعش قدرت خود 
را تقویت کرده است و به دنبال طراحی حملاتی خارج از منطقه خاورمیانه 
 هستند. شایان ذکر اس��ت که هزاران تروریست خارجی در سوریه و عراق 
می جنگند این درحالی اس��ت که هیلاری کلینتون وزیر خارجه س��ابق 
آمریکا در کت��اب گزینه های دش��وار اعلام کرده بود که داعش س��اخته 

آمریکایی هاست.

حضور رئیس جمهور در جلسه استیضاح 
فرجی دانا در هاله ای از ابهام 

طرح استیضاح رضا فرجی دانا وزیر علوم، تحقیقات و فناوری روز سه شنبه 
هفته گذشته در مجلس اعلام وصول شد. این طرح استیضاح بیش از یک 
ماه پیش با 51 امضا تقدیم هیات رئیسه شده بود که با پادرمیانی لاریجانی 
رئیس نهاد قانون گذاری کشورمان و دادن مهلت یک ماهه به وزیر علوم برای 
اصلاح برخی رویه های مورد انتقاد استیضاح کنندگان، این طرح به تعویق 
افتاد.پس از اعلام وصول طرح استیضاح وزیر علوم، دولت براساس آیین نامه 
داخلی مجلس شورای اسلامی 1۰ روز فرصت دارد برای حضور در مجلس 
و ارائه توضیحات و دفاع از عملکرد وزیر اعلام آمادگی کند که بر این اساس 
جلسه استیضاح فرجی دانا روز چهارش��نبه هفته جاری برگزار می شود.از 
طرفی حجت الاسلام حسن روحانی قرار است چهارشنبه عازم اردبیل شود 
که این موضوع حضور رئیس جمهور برای دفاع از عملکرد وزیر علوم در جلسه 
استیضاحش را در هاله ای از ابهام قرار داده است.با توجه به این نکته که جلسه 
استیضاح با خواست دولت در روز چهارشنبه برگزار می شود و همین طور سفر 
از پیش تعیین شده رئیس جمهور، این فرضیه مطرح است که رئیس جمهور 
در جلسه استیضاح وزیر علوم حضور نخواهد داشت و دفاع از عملکرد این 

عضو از کابینه برعهده نماینده رئیس جمهور خواهد بود.

یوکیا آمانو، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی دیش��ب 
ب��ه منظوررایزنی در راس��تای ادامه همکاری ها بی��ن ایران و 
آژانس در قالب  چارچوبی برای همکاری که س��ال گذش��ته 
امضا ش��د، به تهران س��فر کرد.یوکیا آمانو ، مدیر کل آژانس 
 بین الملل��ی انرژی اتمی س��اعات پایانی دیش��ب وارد تهران 

شد. 
آمان��و در س��فر به ته��ران با حس��ن روحانی رئی��س جمهور 
کش��ورمان دیدار و گفت وگو خواهدکرد. وی ساعت 14 امروز 
پیش از دی��دار با رئیس جمه��ور با علی اکب��ر صالحی رئیس 

سازمان انرژی اتمی دیدار خواهد کرد.
 روز گذشته خبر سفر آمانو به تهران از سوی آژانس بین المللی 
انرژی اتمی اعلام ش��د.در پی این خبر ، رضانجفی، س��فیر و 
نماینده دائم ایران در آژانس سفر آمانو به تهران را در راستای 
ادامه همکاری ها بین ایران و آژانس در قالب »چارچوبی برای 

همکاری« که سال گذشته امضا ش��د، عنوان کرد.وی افزود: 
در س��فر قبلی با توجه به فرصت کم ام��کان ملاقات مدیرکل 
با ریاست جمهوری فراهم نش��د و در این سفر ملاقات آمانو با 
آقای روحانی برای روز یکشنبه تنظیم شده تا گفت وگویی در 
بالاترین سطح بین ایران و آژانس بعد از روی کار آمدن دولت 

تدبیر و امید صورت پذیرد.
نجفی خاطرنش��ان ک��رد:  در این س��فر همچنی��ن انتظارات 
جمه��وری اس��لامی ای��ران در بالاترین س��طوح ب��ه آژانس 
بین المللی انرژی اتمی منتقل خواهد ش��د.در طول یک سال 
گذشته این دو مین سفر آمانو به تهران است . آمانو در آبان ماه 

سال گذشته نیز سفری به تهران داشت.
در سفر گذش��ته آمانو به تهران بیانیه مشترکی بین دو طرف 
امضا شد.بر اس��اس این بیانیه آژانس بین المللی انرژی اتمی و 
جمهوری اسلامی ایران امروز، 11 نوامبر ۲۰1۳، توافق کردند 
تا با هدف کس��ب اطمینان از ماهیت صرف��ا صلح آمیز برنامه 
هس��ته ای ایران از طریق حل تمام موضوع��ات مطروحه که 
تاکنون حل نشده باقی مانده، همکاری ها و مذاکرات دوجانبه 

را تقویت کنند. 
در همین راس��تا، توافق ش��د ایران و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی همکاری های بیش��تری در زمین��ه افزایش فعالیت های 
راس��تی آزمایی آژان��س بین المللی ان��رژی اتمی ب��رای حل 

موضوعات پیشین و کنونی، داشته باشند.
 پیش بینی ش��ده اس��ت که همکاری های ایران ش��امل ارائه 
اطلاعات زمانبندی ش��ده در مورد تأسیس��ات هسته ای و در 
راستای اجرای اقدامات شفاف ساز باشد. این اقدامات به صورت 

گام به گام انجام می گیرد.

رییس جمهوری با تأکید بر اینکه ملت ایران پرچم استقلال 
به معنای واقعی کلمه را به اهتزاز در خواهد آورد، گفت: مردم 
ما پرچم توسعه، پیش��رفت و اقتدار ملی را بر دوش گرفته و 
ایران اسلامی را به کشوری نمونه برای منطقه و جهان مبدل 

خواهد کرد. 
 به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
جمهوری،حجت الاسلام والمس��لمین دکتر حسن روحانی، 
رییس  جمهوری دیروز شنبه در جمع پژوهشگران و مدیران 
جهاد دانشگاهی، با اشاره به سخن امام خمینی)ره( بنیانگذار 
انقلاب اس��لامی مبنی بر اینکه »ما می توانیم«، گفت: ملت 
ما در اجرای فرمان ام��ام )ره( و راهی که مقام معظم رهبری 
 نشان داده اند به جهانیان ثابت کرده که به خودباوری رسیده 

است.

     دول�ت تدبیر و امید با هدایت ه�ای رهبر معظم 
انقلاب و مشارکت مردم به موفقیت های بزرگی دست 

یافته است
رییس جمهوری ادامه داد: در تاریخ انقلاب اس��لامی هر جا 
نام جهاد در میان بوده اس��ت خیر و برکت نصیب کش��ور و 

ملت شده است.
 جهاد سازندگی در روس��تاها و در دفاع مقدس خودباورانه، 
مبتکرانه، مخلصانه و مؤمنانه درخش��ید زی��را نمی توان کار 
جهادی را بدون اخلاص، اعتقاد، ایمان، پشتکار و خودباوری 

شروع کرد و ادامه داد.
دکتر روحانی ب��ا تأکید بر اینکه دولت یازدهم در یک س��ال 
گذش��ته در همه زمینه ها کار جهادی را با حضور، حوصله و 

حمایت های همه جانبه مردم آغاز کرده اس��ت، گفت: دولت 
تدبیر و امید با هدایت های رهبر معظم انقلاب و مش��ارکت 

مردم به موفقیت های بزرگی دست یافته است.

     اگر کس�ی از دولت حمایت کرد از قاطبه مردم 
حمایت کرده است

رییس جمهوری با اشاره به اینکه دولت نماینده مردم است 
و رییس  جمهوری، وزرا و مس��وولان کشور عناوین خود را از 
مردم به امانت گرفته اند، اظهار داش��ت: اگر کس��ی از دولت 
حمایت کرد از قاطبه مردم حمایت کرده است، بنابراین باید 
دست را در دست یکدیگر قرار دهیم تا ایرانی سرافراز، توأم با 

توسعه ای قابل قبول برای این ملت بسازیم.
رییس ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی با اش��اره به اینکه مایه 
پیشرفت و توسعه، برخورداری از علم و دانش است،  سیره نبی 
مکرم اسلام)ص( در استفاده از تجارب دیگران در مواجهه با 
رویدادها، را یادآور شد و گفت: نمی دانم بعضی ها آنچه را به 
نام اسلام می گویند از کجا آورده اند، زیرا اسلام در فراگیری 
علم مرز نمی شناسد و باید برای به دس��ت آوردن علم از هر 

کجا استفاده کرد.
رییس شورای اقتصاد افزود: هفتاد سال است در ایران سابقه 
برنامه ریزی ملی وجود دارد اما هنوز یک برنامه مدون، دقیق 
و حساب شده برای انتقال علم و فناوری از بیرون به داخل و 

بالعکس نداریم و این از نقایص ما است.
 باید برنامه مدونی برای انتقال دانش، علم، پژوهش و فناوری 
از یک سو و ایجاد زنجیره تا رسیدن به بازار و دستیابی به برند 

از سوی دیگر داشته باشیم.

ملت ایران پرچم استقلال و توسعه 
در منطقه و جهان را بر دوش خواهد گرفت

دومین سفر آمانو به تهران
 در یک سال اخیر
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

رئیس مجلس در آیین بزرگداشت شهید ابوترابی فرد: 

اجرای اقتصاد مقاومتی همت مسوولان و مردم را می طلبد 
عل��ی لاریجان��ی رئیس مجل��س ش��ورای اس��لامی در آیین 
بزرگداشت س��ید آزادگان شهید س��یدعلی اکبر ابوترابی فرد  
با تأکید بر اینکه اولویت اول کش��ور اقتصاد است، گفت: فشار 
اقتصادی و بیکاری در کش��ور وج��ود دارد، بنابرای��ن یکی از 
 مهمترین وظایف مس��وولان و مردم اج��رای اقتصاد مقاومتی 

است.
 رئیس مجلس شورای اس��لامی ادامه داد: یکی از راهکارهای 
مقاومت و پیروزی دستیابی به اهداف اقتصاد مقاومتی بوده که 

رهبر معظم انقلاب بر روی آن تاکی��د دارد  نباید فراموش کرد 
با انجام این مهم می توانیم از ش��هر حیله های دش��منان برای 

اقتصاد کشور خارج شویم.
وی ادامه داد: بس��یاری از کارخانجات به دلیل وجود مشکلات  
نمی توانند اش��تغال زایی کنند که باید با صبر و اس��تقامت و 
برنامه ریزی این مس��اله را حل کرد. لاریجانی در ادامه با بیان 
اینکه ش��هید ابوترابی ف��رد روی موضوع اخ��لاق و ادب تاکید 
داشت افزود: وجود س��الانه 8 میلیون پرونده قضایی در کشور 

کارنامه مناسبی نیست که بخشی از این موضوع به دلیل تربیت 
اخلاقی است بنابراین توجه به اخلاق و تواضع بسیار مهم است.

وی تصریح کرد: گاهی فکر می کنن��د انقلابی بودن یعنی تند 
رفتار کردن این درحالی اس��ت که باید نسبت به دشمنان تند 
بود شهید ابوترابی فرد با عمل خود یک شخص مست را چنان 
متحول کرد که چرخ ماشین وی را بوسید و نباید فراموش کرد 
شهید ابوترابی فرد تاکید داشت نباید آبروی مردم ریخته شود.

لاریجانی گفت: اگر وحدت درونی کش��ور به هم بریزد به هیچ 

چیز نمی رس��یم بنابراین باید با یکدیگر وفاق داش��ته باشیم 
همچنان که ش��هید ابوترابی فرد به ج��ای نصیحت ظاهری با 
اعمال خوبش مردم را متحول می کرد.رئیس مجلس ش��ورای 
اسلامی  افزود: اگر انتقاد شرایط را عوض کند خوب است اما اگر 
بخواهد طرف مقابل را تخریب کند مناس��ب نیست و دشمنی 
کردن اشکال دارد، بنابراین باید سخن دیگران را حمل به صحت 
کنیم و نباید به دوستان و مس��لمانان ظن و گمان داشت بلکه 

باید از نفس خود مراقبت کنیم.

سید حسن نصرالله به مناسبت هشتمین سالروز پیروزی در جنگ ۳۳ روزه:

هدف جنگ غزه سیطره بر کل منطقه و محو آرمان فلسطین است 

گروه 
ایران

آگهی مزایده مرحله اول   تفکیک و جمع آوری مواد بازیافت از مبداء

کم تحرکی دیپلماسی اقتصادی وزارت 
امور خارجه؛ محور سوال از ظریف

نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
با اش��اره به س��والش از وزیر امور خارجه در کمیس��یون 
امنیت ملی گفت: جایگاه اقتصاد در دیپلماسی در وزارت 
امورخارجه و ک��م تحرکی س��فارت خانه های ما در حوزه 
اقتصادی محور س��وال از ظریف است. کمیسیون امنیت 
ملی مجلس ش��ورای اس��لامی در دس��تور کار این هفته 
خ��ود از وزیر امور خارجه برای پاس��خگویی به س��والات 
 هش��ت نماینده مجلس ش��ورای اس��لامی دعوت کرده 
اس��ت.محمد رضا پورابراهیمی، نایب رییس کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی یکی از سوال کنندگان 
از وزیر ام��ور خارجه در گف��ت وگو با مهر، گف��ت: وزارت 
امورخارجه در حوزه دیپلماسی کمترین تحرک را داشته 
است و با ش��رایط امروز، وزارت خارجه در خدمت رویکرد 

اقتصادی نظام نیست.
وی با اشاره به جلسه با صالحی رییس سازمان انرژی اتمی 
یادآور شد: صالحی در این جلسه اذعان کرد در دیپلماسی 
اقتصادی در ضعیف ترین وضعیت قرار داریم و سفرای ما 
به همه چیز آشنا هستند جز مسایل اقتصادی.نایب رییس 
اول کمیس��یون ویژه اقتصادی گفت: س��وال من از وزیر 
امور خارجه این است که جایگاه دیپلماسی اقتصادی در 
وزارت امورخارجه کجاست و چرا  س��فارت خانه های ما 
در حوزه اقتصادی تعطیل هستند.همچنین ایرج ندیمی 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس ش��ورای اسلامی یکی 
دیگر از سوال کنندگان از وزیر امور خارجه در گفت وگو با 
مهر گفت: میادین مشترک نفتی جمهوری اسلامی ایران 
و عراق و نقش و جایگاه دیپلماسی اقتصادی در وزارت امور 
خارجه محور سوالش از ظریف است.قاسم جعفری یکی 
دیگر از س��وال کنندگان از وزیر امور خارجه گفت:  بنا به 

دلایلی نمی خواهم سوالم از وزیر را رسانه ای کنم.

خبــر
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه
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گروه 
ایران

آگهی مزایده مرحله اول   تفکیک و جمع آوری مواد بازیافت از مبداء

شهرداری شهرضا

شهرداری شهرضا در نظر دارد تفکیک و جمع آوری مواد بازیافت از مبداء را از طریق مزایده واگذار نماید: 

آخرین مهلت دریافت اسـناد تا سـاعت 13/30 روز پنجشـنبه 
مورخ 1393/05/23

آخرین مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه محرمانه تا ساعت 14/30 
روز شنبه مورخ 1393/05/25

تاریخ گشایش اسناد: ساعت 16 روز یکشنبه مورخ 1393/05/26 
در محل شهرداری شهرضا.

نحوه تحویل اسناد: با مراجعه به سایت www.shahreza.ir و 
یا با مراجعه به واحد امور قراردادهای شهرداری  شهرضا.

محل تحویل اسـناد: دبیرخانه محرمانه )شهرداری شهرضا( 
سایر شرایط در اسناد موجود می باشد.

کلیه کسورات و هزینه ها بر عهده برنده مزایده می باشد
 و شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است. 

مـفـقـودی

 آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول

دفترچـه کار ثبـت سـاعت زنی مسـافربری به 
شــمـاره 0193658 مـتـعلــق بـه آقــای 
علیرضـا سـلطانی دارانی فرزند حسـینقلی به 
شماره شناسـنامه 31 مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی مصرف کارمندان شهرداری 
اصفهان راس سـاعت 10:00 صبح روز پنجشـنبه مورخ 06/06/ 93 در محل شـرکت 

تعاونی واقع در فلکه احمد آباد، ابتدای خیابان ولیعصر تشکیل می گردد. 
لذا از کلیه اعضا دعوت می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند در غیر اینصورت وکلای خود را کتباً 

معرفی نمایند.
دستور جلسه:

1-گزارش هیات مدیره و بازرسان 
2-طرح و تصویب اساسنامه جدید شرکت

هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف کارمندان شهرداری 



عضو شورای شهر تاکید کرد:

در بودجه ریزی، شهر به صورت یکپارچه 
دیده شود

رییس کمیسیون بهداشت و سلامت شوراي اسلامي شهر اصفهان با تاکید 
بر اینکه ستون فقرات برنامه ای شهرداری، مدیریت درآمد ها و هزینه ها و 
یا به اصطلاح بودجه ریزی است، گفت: تلاش یک مدیر موفق شهری در 
راستای توسعه و افزایش درآمدها و کاهش هزینه های جاری و بهره وری 

و اولویت بندی در هزینه های عمرانی است.
غلامحس��ین صادقیان ضمن اش��اره به اینکه با توجه به اینکه مباحث 
کارشناسی و تدوین بودجه 94 توسط شهرداری شروع شده، بیان چند 
نکته پیرامون بودجه ریزی را قابل ذکر دانست و افزود: روش بودجه ریزی فعلی 
که به صورت غیرمتمرکز و منطقه ای عمل می شود، علی رغم تعدیلاتی 
که صورت می گیرد، دارای اش��کالاتی است که از جمله می توان به عدم 
 امکان مدیری��ت یکپارچه در آمد نق��دی و نقش کمرن��گ معاونت ها و 
س��ازمان های تخصصی در فرایند تخصیص بودجه و عدم امکان اجرای 

سیاست های حوزه های تخصصی و فنی در اجرا اشاره کرد.
وی ادامه داد: روش فعلی باعث شده در برخی مناطق مازاد بودجه و کسری 
بودجه در مناطق دیگر را شاهد باشیم، به گونه ای که در بعضی مناطق به 
علت کمبود منابع بعضی از پروژه ها سال ها طول می کشد و عملا اجرای 
آن شیرینی در مذاق مردم ندارد و از طرفی در برخی مناطق به علت مازاد 

منابع پروژه هایی تعریف می شود که اولویت شهری ندارد.
صادقیان عدم وجود کیفیت یکس��ان در پروژه ه��ای اجرایی در مناطق 
مختلف شهر را دیگر آسیب بودجه ریزی فعلی ذکر کرد و اظهار داشت: 
از طرفی روش فعلی باعث افزایش فاصله طبقاتی بین مناطق برخوردار 
و کمتر برخوردار ش��ده اس��ت. رییس کمیسیون بهداش��ت و سلامت 
 شوراي اسلامي شهر اصفهان با تاکید بر اینکه باید در اصلاح این ساختار 
بودجه ریزی اقدام مناسبی صورت بگیرد، گفت: مدیریت متمرکز هزینه 
و درآمد، یکی از راهکارهای پیشنهادی است که بایستی شهر به صورت 
یکپارچه دیده شود و تمامی درآمدها به صورت متمرکز در خزانه شهرداری 
واریز گردد و هزینه ها با نظر تخصصی حوزه های مربوطه و عدالت و اولویت 
و نیاز شهری صورت پذیرد. صادقیان اضافه کرد: البته این روش هم نواقص 
و مشکلاتی دارد که بایستی با در نظر گرفتن تمهیدات و پیش بینی های 
لازم مشکلات آن را به حداقل برسانیم. این عضو شورا در بخش دیگری از 
 صحبت های خود با اشاره به اینکه قرار بود 20 درصد از ظرفیت رسانه ای

ش��هر برای صرفه جویی و مدیریت مص��رف آب اختصاص داده ش��ود، 
 گفت: شورا طرحی را تصویب کرد که بر اساس آن،20 درصد از ظرفیت

رسانه ای رسانه های شهر برای مدیریت مصرف آب اختصاص داده شود که 
هر چند شروع خیلی خوبی در این زمینه داشت، اما در حال حاضر آثاری از 

تبلیغات شهری در این خصوص در شهر دیده نمی شود.
صادقیان تصریح کرد: این طرح با توجه شرایط حاد آبی اصفهان به تصویب 

رسید و لازم است رسانه های مدیریت شهری در این راستا کمک کنند.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

تهیه طومار برای احیای زاینده رود 
فراگیر و مطالبه عمومی شود

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره به اینکه خس��ارات وارده به 
اصفهان ناشی از خشکی زاینده رود علی رغم تمام پیگیری ها، چه از بعدی 
استانی و چه از بعد کشوری و چه از بعد بین المللی هنوز بروز و ظهور پیدا 
نکرده است، گفت: از باشگاه فرهنگی ورزشی سپاهان تشکر می کنم که 
مبادرت به تهیه طوماری در حمایت از زاینده رود کرد و این درخواست را 
دارم که حرکاتی این چنینی در میان دیگر نهادها و در میان شهروندان 

فراگیر شده و به صورت یک مطالبه عمومی مطرح شود.
علیرضا نصر اصفهانی ضمن تاکید بر این مهم که باید کارهایی این چنینی 
در سطح ش��هر اصفهان تس��ری پیدا کند، افزود: این اقدام می تواند در 
آستانه سفر معاون اول رییس جمهور به اصفهان برای احیای زاینده رود 
موثر باشد. وی همچنین با تشکر از جانی پور، عکاس خبرگزاری ایمنا به 
خاطر اهدای جایزه خود به انجمن آس��یب دیدگان نخاعی، بخش دوم 
صحبت خود را به تعیین تکلیف اعتبار رسانه های شهر اختصاص داده و 
 تصریح کرد: لازم است اعتبارات رسانه های مدیریت شهری هر چه زودتر 

تعیین تکلیف شود.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

محاسبات در شهرداری به صورت 
مکانیزه انجام شود

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه در آموزه های دینی 
تاکید شده است که از جاهایی که احتمال تهمت می رود احراز باید کرد، 
گفت: سالیان زیادی است که در محاسبات در شهرداری هنوز به صورت 
دستی انجام می شود و این شیوه باعث شده شبهاتی به وجود بیاید. عدنان 
زادهوش ضمن تاکید بر اینکه در حالی که مدیرانی که پاک دست هستند 
در معرض اتهام قرار می گیرند، تصریح کرد: می توانیم با مکانیزه کردن این 
شیوه، به راحتی اتهامات را از خود دور کنیم و خود را در معرض اتهام قرار 
ندهیم. وی همچنین در رابطه با صدور مجوز برای احداث مطب پزشکان 
خاطرنشان کرد: ش��هرداری های مناطق باید در این زمینه نه به صورت 

سلیقه ای، بلکه طبق قانون باید عمل کنند. 
زاده��وش در خصوص الزام ب��ه داش��تن پارکینگ برای ای��ن مطب ها 
خاطرنشان کرد: طبق قانون اختیارات کمیس��یون ماده 5 شوراي عالي 
شهرسازي در ماده 5 قانون تاس��یس شوراي عالي شهرسازي و معماري 
صرفاً محدود به تصویب طرح تفصیلي و تغییرات آن بوده و الزام پزشکان 
به داشتن پارکینگ اضافه بر پارکینگ کاربري مسکوني مغایر با اختیارات 

کمیسیون و مغایر با قانون است.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به سخنرانی اخیر رییس 
جمهور و تاکید وی بر واگذاری کارها به س��ازمان های مردم نهاد 
گفت:  در راستای واگذاری امور به مردم، متاسفانه نه رییس جمهور 
و نه معاون ایشان هیچ اشاره ای به ظرفیت شورا ها نکردند؛ علی رغم 
اینکه شوراها ظرفیت بالایی دارند و دولت چنانچه در حوزه ای مشکلی 

داشته باشد، می تواند از ظرفیت شوراها استفاده کند.
عباس حاج رسولیها همچنین در خصوص تاکید بر واگذاری اداره 
آثار تاریخی به مردم نیز اضافه کرد: اگر این مسوولیت به شورا واگذار 

شود، قطعا نتایج مطلوبی در پی خواهد داشت.
وی تصریح کرد: متاسفانه واگذاری 23 وظیفه ای که باید به شورا 
واگذار می شد، مورد غفلت واقع شده و معتقدم رمز موفقیت دولت 
این است که کارها را به مردم واگذار کند و مدیریت شهری در این 

راستا بهترین پیشنهاد برای حل بحران های محلی است.
حاج رسولیها در بخش دیگری از صحبت های خود ضمن هشدار 
نسبت به اینکه همانند زاینده رود مصیبت بعدی اصفهان نابودی 
آثار تاریخی خواهد بود، خاطر نشان ساخت: نه تنها برای کشور، بلکه 

برای همه مردم دنیا حفظ اصفهان مهم اس��ت و لازم است در سفر 
معاون اول رییس جمهور به اصفهان این مهم مطالبه شود.

وی ادامه داد: همچنین باید تمهیدی اندیش��یده ش��ود که کلید 
مدیریت واحد شهری با حضور معاون اول رییس جمهور زنده شود.
 این عضو ش��ورا با تاکید بر اینکه س��اختار بودج��ه ریزی اصفهان

می تواند الگویی برای کش��ور باش��د، گفت: برنامه اصفهان1400 
باید از هم اکنون ش��روع شود و شورا هر پیش��نهاد و طرحی دارد، 
 در برنامه دیده ش��ود تا هر اتفاقی که قرار اس��ت در شهر رخ دهد،

برنامه ریزی شده باشد.
عباس حاج رس��ولیها از طرفی پیش��نهاد داد، با حضور معاون اول 
رییس جمهور در اصفهان خط 2 مترو اصفهان نیز ش��روع شود و 
افزود: نباید درگیر بوروکراس��ی اداری بود و در زمان حضور معاون 
 اول رییس جمهور کلنگ خط 2 مترو اصفهان زده ش��ود؛ چرا که 
دس��تگاه ها و امکانات مورد نیاز آماده هس��تند و می توانند کار را 
شروع کنند. وی خاطر نش��ان کرد: لازم است جلسه ویژه ای برای 
ساخت واگن های قطار شهری در اصفهان گذاشته شود؛ چرا که این 
توانایی در اصفهان وجود دارد و مدیریت شهری با مشارکت بخش 
خصوصی می توانند واگن های قطار ش��هری را در اصفهان تولید 
کنند که امیدواریم کلید این طرح نیز توس��ط مع��اون اول رییس 

جمهور زده شود. 

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در نطق پیش  
از دستور پنجاه و یکمین جلسه علنی از دوره چهارم 
شورای اسلامی شهر ضمن تس��لیت شهادت امام 
جعفر صادق علیه السلام، رییس مکتب جعفری و 
دهه صادقیه گفت: پیش��وای ششم شیعیان جهان 
حضرت ام��ام  جعفر صادق)علیه الس��لام( ش��یخ 
الائمه اس��ت که درسن65 سالگی و 34س��ال امامت مسلمین، به 
دست خلیفه  عباسي، منصور دوانقي مسموم ش��د و در مدینه به 

شهادت رسید.
 مهندس رض��ا امینی با ی��ادآوری ای��ن مهم که در می��ان امامان 
 معصوم)علی��ه الس��لام(، ب��راي هیچ ک��دام همانند ام��ام صادق

)علیه السلام( فرصت و شرایط مساعدي پیش نیامد تا بتوانند در 
سطح وسیع به انقلاب فرهنگي بپردازند و با تشریح فرهنگ غني 
و پرمایه اسلام بر گسترش این دین آسماني بیفزایند، افزود: براي 
 امام صادق)علیه الس��لام( این فرصت، در گیر و دار کش��مکش ها
 و رودروی��ی بني امی��ه و بن��ي عب��اس و جنگ قدرت به دس��ت

 آمد.
 آن بزرگم��رد علم و عم��ل از این فرصت اس��تفاده  کام��ل کرد و 
اس��لام و فقه آن را از دی��دگاه ائمه )علیهم الس��لام( معرفي نمود 
و با تربیت ش��اگردان بس��یار و برجس��ته، حیات تازه اي به اسلام 
و مس��لمین بخش��ید و فرهنگ ناب تش��یع را که از متن اس��لام 
محمدي و علوي نش��أت گرفته بود ب��ه جهانیان عرص��ه کرد، به 
طوری که به عنوان رییس مذهب جعفري، حوزه  علمیه اس��لامي 
در سطح عمیق و وس��یع تشکیل داده و علوم اس��لامي را تدریس 
مي کرد و در ای��ن ح��وزه، چهارهزار نفر ب��ه فراگی��ري علوم آل 
محمد)ص( م��ي پرداخته و حض��رت در این زمان، اس��لام اصیل 
 را از زیر حجاب تی��ره و تار اس��لام بني امیه و بني عباس آش��کار 

ساخت.

   24 مرداد؛ یادآوری خاطر ات شیرین بازگشت آزادگان 

به میهن
مهندس امینی در ادامه با اش��اره به اینکه 24 سال پیش؛ یعنی در 
26 مرداد سال 1369، نخس��تین گروه آزادگان به میهن اسلامی 
بازگشتند و ایران را از عطر حضور خود آکنده کردند، تصریح کرد: 
 آن روز، یادآور خاطره ش��یرین بازگشت آزادگان به میهن اسلامی 
است؛ روزی مبارک که در آن، صابران راست قامت جمهوری اسلامی 
ایران پس از سال ها دوری از وطن به خاک میهن پای گذاشتند و 
به آغوش خانواده و ملت بازگشتند. به فرموده رهبر معظم انقلاب 
اسلامی، اسرا، با استقامت و پایداری و پایمردی خویش، به بنیانی 
مرصوص مبدل گش��ته اند که نه تهدی��د ابرقدرت ها آن��ان را به 
هراس می افکند و نه از محاصره ه��ا و کمبودها به فغان می آیند و 
چون گذشته به راه خود که همان راه اسلام عزیز و عزت و شرف و 
انسانیت است، ادامه می دهند و زندگی با عزت را در خیمه مقاومت 
 صبر، بر حض��ور در کاخ های ذل��ت و نوکری ابرق��درت ها ترجیح 
می دهن��د. وی به پاس��خ حض��رت ام��ام )ره( به نامه ی��ک آزاده 
اش��اره ک��رد و گف��ت: ام��ام)ره( در این نام��ه می فرماین��د: من 
ناراحتی ش��ما عزی��زان دربن��د را احس��اس می کنم. ش��ما هم 
ناراحت��ی پدرتان را ک��ه فرزندان عزی��زش دور از وطن هس��تند، 
احس��اس کنید. عزیزان من! س��ید و م��ولای همه م��ا، حضرت 
موس��ی بن جعفر )علیه الس��لام( بیش از همه ش��ماها و ماها در 
 رنج و گوش��ه زندان به س��ر بردند. برای اس��لام عزیز، ش��ما صبر 
کنید. خداوند فرج را ان ش��اء الله تعالی نزدیک می نماید و پدر پیر 
شما را با دیدن شما شاد می فرماید. به همه عزیزان دربند سلام مرا 
 برسانید. من از دعای خیر فراموشتان نمی کنم. خداوند حافظ شما 

باشد.
مهندس امینی همچنین به جای��گاه آزادگان در کلام مقام معظم 
رهبری اشاره و افزود: مقام معظم رهبری می فرمایند: شماها 10 
سال، هشت سال � کمتر یا بیشتر � سخت ترین دوران را گذراندید. 
جوانی و زندگی باطراوت  را در راه خدا دادید، اما ضرر نکردید؛ چون 
با خدا معامله کردید. صبر و استقامت شما، به اسلام آبرو بخشید. 

خانواده های شما با صبر خود اس��لام را رو سفید کردند و به نظام و 
جمهوری اس��لامی آبرو دادند. در این مدت هشت 
سال و 10 س��ال و دوران تلخ اسارت شما در دست 
دشمن، ملت ایران با سربلندی از گذرگاه های بسیار 
سختی عبور کرد. این ملت در جاده هموار حرکت 
نکرد. گردنه ه��ای زیادی را طی ک��رد و با خطرها 
مواجه شد... ما به ش��ما و به خانواده های شما و به 

مجاهدت شما افتخار می کنیم.
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان خاطر نشان 
کرد: ما هم به عنوان منتخبین مردم در دوره چهارم 
شورای اسلامی شهر اصفهان، سالروز آزادی آزادگان 
سرافراز ایران اسلامی را به همه آزادگان  و خانواده 
معظم و صبور آنها خصوصا عضو محترم ش��ورای 
اسلامی شهر  رزمنده، آزاده سرافراز و برادر شهید 
جناب آقای دکتر ش��یران تبریک وتهنیت عرض 
کرده و برای همه آنها از خداوند متعال حیات طیبه 

توام با بهروزی و سلامتی مسالت می کنیم.

   30 م�رداد م�اه؛ روز بزرگداش�ت علام�ه  محم�د 
باقرمجلسي

مهندس امینی با ذکر این نکته که محمدباقر مجلس��ی معروف به 
علامه مجلسی و مجلس��ی ثانی، فقیه ش��یعه و ملاباشی ایران در 
دوران شاه سلیمان و شاه سلطان حسین صفوی بود، اظهار داشت: 
 ایشان در س��ال 1037 هجری قمری در اصفهان متولد شدند و در 
74 س��ال عمر پر برکت خود آث��ار گرانبهایی را از خ��ود به یادگار 
گذاشتند. معروف ترین اثر او »بحار الانوار« است که مجموعه بزرگی 

از احادیث را گردآورده  است. 
پدرش محمدتقی مجلسی از ش��اگردان شیخ بهایی بود و در علوم 
اسلامی از بزرگان روزگار خود به شمار می رفت. وی در 14سالگی از 
ملاصدرا، اجازه روایت گرفت. وی مانند دیگر فقهای سلف معتقد بود 
حکومت در صورت رعایت عدالت و رأفت، مشروع است و در صورت 

دورشدن از عدالت، مقبولیت آن مخدوش می شود. 
وی با دخالت در امور کشوری، علاوه بر اینکه از رواج فساد و تباهی و 
باده گساری -تا حد امکان- ممانعت کرد، تا حدی توانست اختلافات 
مذهبی را بکاهد و بدین وس��یله از سقوط دولت صفوی جلوگیری 
کند. چنانکه پس از علامه، اختلاف��ات مذهبی موجب قدرت یابی 
میرویس افغانی و قدرت یابی افاغنه شد و نیز علاوه بر نفوذ در شاه، 
فرمان منع جنگ طوایف و دسته های را از شاه گرفت و بدین وسیله 
از سیاست »تفرقه بینداز و حکومت کن« و جنگ قبایل جلوگیری 
کرد. ایشان  در 27 رمضان سال 1110 رحلت کرد و درمسجدجامع 

عتیق اصفهان مدفون شد.

   مساجد؛ پایگاه انسجام و یکپارچگی مسلمانان
 رییس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان ضمن ی��ادآوری اینکه 
21 آگوست مصادف است با به آتش کشیدن مسجدالاقصی توسط 
صهیونیست ها و از این رو هفته تکریم و تجلیل مساجد از 30 مرداد 
ماه تا 5 شهریورماه در ایران به طورگسترده برگزارمی شود، گفت: 
پیامبر گرامی اس��لام )ص( پایه گذار اولین مسجد است و مکانی را 
پایه گذاری کرد که علاوه برعهده دار بودن نقش روحانی و معنوی، 

کانون فعالیت های اجتماعی مس��لمانان نیز به شمار می رفت. به 
همین دلیل مسجد در طول تاریخ اسلام از ویژگی 

برجسته ای برخوردار بود. 
مهندس امینی افزود: در گذشته همه امور مسلمین 
در ابع��اد مختلف، از جمل��ه عقای��د و فعالیت های 
فرهنگی، عبادی، سیاس��ی و اقتصادی در مساجد 
انجام می شد. مسجد پایگاه انس��جام و یکپارچگی 
 مس��لمانان اس��ت و نماز جماعت و تشکیل صفوف

به هم فشرده نمازگزاران به خوبی بیانگر هماهنگی و 
انسجامی است که حضور در مسجد فراهم می آورد. 
 مس��اجد در طول تاری��خ اس��لام  علاوه ب��ر اینکه 
پایگاه های اصلی تمدن اسلامی بوده اند، در طول ایام 
انقلاب اسلامی و دوران دفاع مقدس هم سنگرهای 
موثر در حفظ و حراست از دین وکیان کشور و انقلاب 
بوده اند و اکنون نیز پایگاه تجمع مردم و فعالیت های 

دینی و مذهبی است.
 وی خاطرنشان کرد: بجاست که در همه محلات شهر 
اصفهان و خصوصا در تفکیک اراضی مختلف سرانه مسجد  در نظر 
گرفته شود و همگام با سایر ابعاد پیشرفت و توسعه فیزیکی شهر،  

فضای مورد نیاز مردم برای مسجد هم تامین شود. 
برهمه مس��وولان  مردم و بانیان خیر فرض اس��ت که در طراحی ها 
وتأمی��ن  فضاهای م��ورد نیاز مس��اجد، مقاوم��ت و مباحث فنی  
ساختمان مساجد، دقت و علاقه بیشتری نشان دهیم تا شان تشیع 

و نمازگزاران در آن رعایت شود.

   صبر و تحمل مردم اصفهان رو به پایان است
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان همچنین با اش��اره به سفر 
معاون اول رییس جمهور به اصفهان، تاکی��د کرد: در هفته دولت 
سفر معاون اول ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران را به اصفهان 
خواهیم داش��ت که مردم اصفهان منتظر ش��نیدن  اخبار رضایت 
بخشی از هیات محترم وزیران در خصوص احیای  دائمی زاینده رود 
اصفهان  هس��تند؛ چرا که صبر و تحمل مردم اصفهان رو به پایان 
 است و مسوولان بایستی در نظر داشته باشند که اصفهان با تقدیم 
10 درصد از شهدا و ایثارگران و آزادگان و جانبازان  کشور، خود را 
یکی از صاحبان اصلی انقلاب می داند و اصل انقلاب نبایس��تی به 
هیچ وجه مورد کوچک ترین تهدید واقع شود، اما این موضوع نباید 

مورد سوء برداشت از نجابت و پاکی مردم این دیار قرار بگیرد. 

   توجه جدی به فضای سبز باغات غرب اصفهان و ناژوان
 مهندس امینی در پایان با بیان چند تذکر تصریح کرد: در صحبت ها

و مذاکرات سال گذشته و سال جاری هیات دولت قول راه اندازی 
آزمایشی فاز اول خط یک قطار شهری داده شده که لازم است در 

برنامه ریزی ها انجام این تعهد مد نظر باشد. 
همچنین ضروری است تسریع در تکمیل ایستگاه های باقیمانده 
از خط یک قطار شهری مورد عنایت جدی مسوولان قرار گیرد. از 
طرفی، لازم است جدا به فضای س��بز باغات غرب اصفهان و ناژوان 
که در اثر کمبود ش��دید آب مورد تهدید جدی واقع ش��ده توجه 
ش��ود؛ چرا که در غیر این صورت خسارات جبران ناپذیری به شهر 

وارد می شود.

مهندس امینی، رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در آستانه سفر معاون اول رییس جمهور به اصفهان تاکید کرد؛

احیای دایمی زاینده رود، خواست مردم اصفهان از هیات دولت

یکشنبه   26 مرداد  1393 
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نایب رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان نطق پیش از دستور 
 خ��ود را ب��ه مناس��بت روز ورود آزادگان ب��ه ایران اس��لامی در 
26 مرداد ماه سال 1369 شروع کرد و گفت: از طرف خود و جمع 
دوستان شورای اس��لامی ش��هر این روز تاریخی و شکوهمند را 
به هم��ه آزادگان عزیز و خانواده های گرانقدرش��ان به ویژه عزیز 
بزرگوار و متخصص و خبره امور شهری جناب آقای دکتر شیران 
که از افتخارات کلانشهراصفهان به عنوان خادم مردم در شورای 
اسلامی شهر هستند، تبریک گفته و در عین حال نام و یاد و خاطره 
شهدای بزرگ انقلاب و هشت سال دفاع مقدس را برای همیشه 

زنده می داریم.
احمد ش��ریعتی در ادامه به حضور بس��یجیان در گلزار شهدا به 
مناسبت روز مقاومت اشاره کرد و افزود: تشکر می کنم از بسیجیان 
سرافراز شهر شهیدان و پایگاه های بس��یج تابعه که به مناسبت 
گرامیداشت روز مقاومت و سالروز پیروزی حزب الله لبنان بر رژیم 

غاصب صهیونیستی و حمایت از مردم مظلوم غزه با آمادگی رزمی 
و حضور در جوار شهدای گرانقدر در گلستان شهدا و ادای احترام 
و تجدید میثاق با این عزیزان و جمعیت بیش از سه هزار نفری و 
همینطور با حضور رزمندگانی از غزه اسلامی که بسیجیان ما ثابت 
کردند تا آخرین نفس درپگاه ولای��ت و در حمایت از ولایت ثابت 
قدم بوده و پیام آمادگی و حمایت خود را به جهانیان اعلام کردند.

وی همچنین با تشکر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی استان، 
استاندار و تلاش ngo  ها که پیرامون دفاع از زاینده رود و حق و 
حقوق اصفهان ت��لاش و فعالیت کرده اند، تصریح ک��رد: از خانه 
کشاورز اصفهان که به تازگی حضور فعال در استان اصفهان داشته 
است تشکر می کنیم که در طی چند ماه اخیر با دعوت از مسوولان 
مربوطه از جمله ریاست بانک کشاورزی کشور در جهت تقسیط 
و استمهال وام های کشاورزی و نیز دبیرکل خانه کشاورز کشور و 
مشاور ریاست جمهوری و بازدیدهای سرزده و ارایه گزارش های 
ویژه مظلومیت و محرومیت کش��اورزان و وضعیت بحران آب در 
شهر و شهرستان اصفهان را به نهاد ریاست جمهوری ارایه کردند 

که نتایج خوبی را به همراه خواهد داشت، تقدیر و تشکر می کنم.
ش��ریعتی همچنین از خدم��ات و زحمات آم��وزش و پرورش و 
روس��ای قبلی و فعلی این سازمان و مس��وولان مربوطه به لحاظ 
ارتقای وضعیت علم��ی دانش آموزان ش��هر و اس��تان اصفهان 
 در کنکور سراس��ری 93 کش��ور که با وجود نزدیک به 10 رتبه 
تک رقمی و دو مدال المپی��اد بین المللی علم��ی، از رتبه چهار 
به رتبه دو کش��وری نائل ش��ده اند، تش��کر کرد و گفت:  کسب 
 عنوان قهرمانی درمس��ابقات بین المللی روبوکاپ برزیل توسط 
دانش آموزان تیزهوشان شهید اژه ای و همچنین کسب رتبه سوم 
در مسابقات جهانی رباتیک برزیل به همت دانشجویان دانشگاه آزاد 
اسلامی اصفهان و قهرمانی هندبالیست های اصفهانی در مسابقات 
کش��وری دانش آموزی را تبریک  می گویم. امیدواریم که حضور 
 و ظهور این نخبگان که در کشور بی نظیرند، توسط موسسه های

مربوطه، خانه نخبگان و با حمایت از دولت بزرگوار از این عزیزان 
نه به صورت مقطعی، بلکه به صورت حمایت های همیش��گی و 
موثر به گونه ای که از نش��ت نش��اء و فرار مغزها جلوگیری شود 
و ما در سیس��تم مدیریت کشوری و ش��هر نیاز به وجود نخبگان 
و فرهیختگان متعه��د درعرصه های مختل��ف علمی، فرهنگی، 
ورزشی و ... داریم که باید از وجود این عزیزان جوان استفاده شود و 
نخبگان ما امروز نیاز به بها و توجه ویژه دارند. متاسفانه این بحث در 
 کشور بی رنگ شده است که عواقب آن را به صورت ملموس درک 
کرده ایم و باز س��فارش و توصیه می کنیم که در بحث مدیریت 
شهری اصفهان نسبت به قبل، در جذب نخبگان توجه مضاعفی 

داشته باشد.
نایب رییس شورای اسلامی ش��هر خاطرنشان کرد: ضمن تشکر 
 از اعضای ش��ورا، در رابط��ه با تصوی��ب خدم��ات لازم بر جذب

سرمایه گذاری در جهت هتل س��ازی و میهمانپذیر در اصفهان 
و معافیت از پرداخ��ت عوارض مربوطه، نیاز اس��ت که با توجه به 
حمایت های منطقه ای توس��ط دولت، حمایت های ملی هم در 
این خصوص صورت گیرد و وام هایی با تسهیلات خاص در اختیار  

سرمایه گذاران قرار گیرد.
شریعتی تصریح کرد: حال پیشنهاد می کنیم به شهردار محترم که 
براساس اینکه اصفهان جزو 10 شهر برتر جهان است و حفظ این 
برند به تعبیر دبیرکل یونسکو، اصفهان را به نگین انگشتری جهان 
معرفی کرده است، باید حرفی برای گفتن داشته باشیم و ضمن 
استفاده از جذب سرمایه گذاران در این زمینه و در راستای حفظ 
خانه های تاریخی اصفهان و مبدل ساختن آنها به اماکن اقامتی و 
هتل های خصوصی، نهایت مساعدت را داشته باشند. امیدواریم 
مدیریت محترم شهری جهت سازماندهی این بناها و آثار برجای 
مانده اقدام کنند و مانع از تخریب این خانه ه��ا و یا صدور مجوز 
ساخت و ساز و تخریب آنها ممانعت شوند و در راستای استفاده از 
این اماکن در جذب گردشگری مثل شهرهای تبریز و یزد اقدامات 

لازم صورت پذیرد. 
وی خاطر نشان کرد: در ضمن از فعالیت های شهرداری پیرامون 
برگزاری اجلاس و جشنواره بین المللی میراث ناملموس فرهنگی 
و معنوی در ش��هر اصفهان )ICCN  2014 ( در مهرماه امسال  
سپاسگزاری می کنیم و با نگرش جدید گردشگری خلاق، گردشگر 
می تواند یک ارتباط قلبی در منطقه ایجاد کند و این باعث  بازگشت 
دوباره گردشگر به مقصد سفر را در پی دارد و باعث ایجاد خاطره 

خوش در این افراد می شود.
این اجلاس بین المللی می تواند در ایجاد اصفهان به عنوان شهر 
خلاق، اثر بسزایی داشته باشد و باعث ارتقای صنعت گردشگری 
در اصفهان شود و در این نگرش)گردش��گری خلاق( باید شیوه 
برخورد با توریسم در کنار مولفه هایی نظیر سنت، فرهنگ، آداب 
و رسوم، صنایع دس��تی، گویش، زبان، لهجه و بازی های محلی و 
تمامی هنرهای این مرز و بوم حتی تئاتر و موس��یقی و تعزیه و ... 
باعث کسب رضایت گردش��گران باش��د و از آثار بسیار خوب آن 

غافل نمانیم.
 ش��ریعتی در پایان با بیان دو تذکر گفت: تذک��ر اول در رابطه با 
خیابان های حمزه اصفهانی و در راس��تای آن، لاهور تا چهارراه 
پروین است که متاسفانه از نعمت خط اتوبوس و تاکسی محروم 
است و مردم جهت ایاب و ذهاب دچار مشکل هستند و امیدواریم 
مدیریت شهری در این راستا تدابیری را اتخاذ کنند. همچنین تذکر 
دوم در رابطه با مشارکت در ترمیم معابر و تامین آسفالت کوچه ها و 
بن بست های داخل شهر به صورت مشارکتی و خودیاری است که 
باید شهرداری هرچه که تصمیم گرفت مردم عمل کنند، لذا باید 
ضابطه و قوانین سهم مردم در پرداخت آن مشخص شود؛ چون به 
هر طریقی بخواهیم باری را ب��ر دوش مردم بگذاریم و در مواردی 
مثل عوارض نوسازی و بودجه تخصیص یافته هر منطقه برای این 
موضوع باز هم از مردم طلب وجه کنیم، منجر به فش��ار و تضییع 

حق شهروندان خواهیم شد.

ضرورت ممانعت از تخریب و ساخت و ساز

خانه های تاریخی اصفهان ساماندهی و به اماکن اقامتی و هتل های خصوصی تبدیل شود

در سفر معاون اول رییس جمهور به اصفهان مطالبه شود؛

مدیریت واحد شهری، خط 2 مترو، احداث کارخانه واگن سازی در اصفهان

مردم اصفهان 
منتظر شنیدن  

 اخبار 
رضایت بخشی 
از هیات محترم 

 وزیران 
در خصوص احیای  
دائمی زاینده رود 

اصفهان  هستند



مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اس��تان اصفهان گفت: تاکنون 
تابستان را بدون جیره بندی آب شرب سپری کردیم، درحالی که 
برای تامین آب شرب مشترکین بیش از س��ه هزار لیتر در ثانیه 

کمبود آب وجود دارد. 
هاش��م امینی افزود: تامین آب ش��رب اس��تان اصفهان در فصل 
تابس��تان به رغم محدودیت منابع آبی در حالی با ایجاد کمترین 
چالشی صورت گرفت که مسوولان امر توانستند مصرف آب را به 

خوبی مدیریت کنند؛ چرا که ب��ا ایجاد چاه های جدیدالحفر تنها 
بین 600 الی 700 لیتر آب به ش��بکه توزیع اصفهان تزریق شد 
و این حجم ناچیز پاس��خگوی نیاز 14/5 مترمکعب آب در ثانیه 

جهت تامین اب مشترکین نیست. 
وی با بیان اینکه مسوولان امر در وزارت نیرو و شرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشور اصفهان را از لحاظ تامین آب در وضعیت قرمز 
دانس��تند، اعلام کرد: با وجود آنکه اصفهان در تابستان از لحاظ 

محدودیت منابع آبی در وضعیت قرمز ق��رار دارد، اما تامین آب 
شرب مردم این استان به گونه ای در دس��تور کار قرار گرفت که 
کمترین نگرانی و مشکلی برای مردم این استان در فصل تابستان 
بابت تامین آب شرب ایجاد شد. گوای این مطلب هم تماس های 
محدود مردم با سامانه 122 بوده است؛ چراکه در طول 24 ساعت 
 500 تماس به س��امانه 122پیرامون افت و یا قطعی آب صورت 
می گرفت که این امر بیانگر تامین آب شرب مشترکین با کمترین 

چالشی بوده است. 
وی مدیریت مصرف آب را تنها منوط به فصل تابس��تان ندانست 
و خاطرنشان س��اخت: باتوجه به اینکه منابع آبی به لحاظ وقوع 
خشکسالی های پیاپی متحمل خس��ارت های غیرقابل جبرانی 
ش��ده اند، مدیریت مص��رف آب باید در تمام فصول س��ال ها در 
 دس��تور کار قرار گیرد تا بتوان ب��ه نیاز آبی متقاضی��ان در تمام 

بخش ها پاسخ داد.

نماینده مجلس شورای اسلامی:

 طرح استیضاح وزیر نیرو را 
با جدیت دنبال می کنیم

نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی 
گفت: موضوع استیضاح وزیر نیرو را با جدیت دنبال می کنیم.

 حس��ین علی حاجی دلیگانی با بیان اینکه در جلسه ای که با رییس 
مجلس شورای اسلامی داشتیم، وی در خصوص رفتاری که در نهاد 
ریاست جمهوری با نمایندگان این استان شد عذرخواهی کرد، اظهار 
کرد: همچنین در این جلسه مشکلات مربوط به آب استان اصفهان 
نیز مطرح شد که رییس مجلس قول دادند که این موضوع را با جدیت 

دنبال می کنند.
وی افزود: در حال حاضر نیز نامه ای با امضای نمایندگان اس��تان در 
خصوص حل مشکل آب و نیازهای استان اصفهان برای رییس جمهور 
تنظیم کرده ایم و از رییس جمهور نیز خواسته ایم به وزیر تذکر داده 

و این مشکلات را حل کند.
نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به اینکه موضوع اس��تیضاح وزیر نیرو را نیز با جدیت دنبال 
می کنیم، تصریح کرد: همچنین شکایتی نیز به کمیسیون اصل 90 
نسبت به مشکلاتی که وجود دارد و کوتاهی هایی که در خصوص حل 
آنها ش��ده و به ویژه هزاران قراردادی که در زمینه آب بسته شده، اما 
به هیچ یک از آنها عمل نش��ده با امضای نمایندگان استان اصفهان 

تنظیم شده است.
وی اذعان داشت: طرح ش��کایتی را نیز به کمیسیون امنیت ملی در 
خصوص نوع رفتاری که سبب ایجاد تنش میان قومیت ها و استان ها 

توسط وزیر نیرو شده است ارایه داده ایم. 
حاجی تاکید کرد: طرح اس��تیضاح و ش��کایت ها در ح��ال حاضر با 
جدیت از سوی نمایندگان استان پیگیری می شود که پس از موضوع 

استیضاح وزیر علوم، در مجلس مطرح می شود.

رییس اداره ورزش و جوانان شهرستان 
فلاورجان: 

مهم ترین دغدغه ورزشی شهرستان 
کمبود فضاهای ورزشی است

س�میه فکاری: رییس اداره ورزش و جوانان شهرستان فلاورجان 
در نشس��ت خبری خود ب��ا خبرن��گاران گفت: مهم تری��ن دغدغه 
 ورزش شهرستان، کمبود فضاهای ورزش��ی است. مهدی مرادی به 
22 صدم متر مربع سرانه ورزشی این شهرس��تان اشاره کرد و بیان 
داشت: سرانه ورزشی این شهرستان در سال 89 ، 15صدم متر مربع 
بود که این میزان در س��ال های اخیر به 22 صدم متر مربع افزایش 
یافت. وی افزود: با توجه به جمعیت250 هزار نفری این شهرستان، 

این رقم جوابگوی نیاز ورزشی این شهرستان نیست.
وی اضافه کرد: با توجه به کمبود اعتبارات مورد نیاز در بخش ورزش، 
افرادی که متقاضی س��رمایه گذاری در بخش ورزش این شهرستان 
هس��تند، هرگونه آمادگی لازم را در جهت همکاری ب��ا آنها داریم و 
این شهرستان نیازمند سرمایه گذاری بیش��تر و احداث سالن های 

ورزشی و استخر است. 
رییس اداره ورزش و جوانان شهرس��تان فلاورجان اس��تخر ش��هر 
فلاورجان را مورد اش��اره قرار داد و گفت: به دلیل کمبود اعتبارات 
مورد نیاز  در دو س��ال گذش��ته، این طرح به صورت نیمه تمام بود 
و 70 درصد پیش��رفت فیزیکی داش��ت. م��رادی با بی��ان اینکه هم 
اکنون با تخصیص اعتبارات لازم پیشرفت فیزیکی آن به 90 درصد 
 افزایش رس��یده اس��ت، تصریح کرد: این طرح در هفته دولت آماده

بهره برداری است.
وی آمار بیمه ش��دگان ورزش روستایی این شهرس��تان را 600 نفر 
اعلام ک��رد و افزود: ب��ه منظور ج��ذب حداکثری و توس��عه ورزش 
روستایی در این شهرستان، 30 خانه ورزش روستایی در 30 روستای 
این شهرس��تان احداث می ش��ود که هم اکنون در 10 روستای این 
شهرستان خانه ورزش روستایی فعالیت می کنند که 30 خانه ورزش 
روستایی در سال جاری به بهره برداری می رسد و از این تعداد پنج 

خانه ورزش در هفته دولت به بهره برداری خواهد رسید.
به گفته وی، رشته های دارت، پینگ پنگ ، فوتبال دستی و ورزش های 

رزمی در این روستاها فعال هستند. 
ریی��س اداره ورزش و جوانان شهرس��تان فلاورج��ان اضافه کرد: تا 
پایان سال جاری سه جشنواره ورزش روستایی در تمامی رشته های 

ورزشی در روستاها برگزار می شود. 
مرادی به اج��رای دو ورزش والیبال نشس��ته و دارت ویژه معلولان 
و جانبازان اش��اره و بیان ک��رد: دو ورزش والیبال نشس��ته و دارت 
 وی��ژه بان��وان و آقای��ان معل��ول و جانب��از در این شهرس��تان اجرا 
می شود. وی در این رابطه افزود: در راستای حمایت از ورزش معلولان 
و جانبازان تمامی کسانی که اماکن ورزشی را  به صورت استیجاری 
در اختیار جانبازان و معلولان ق��رار می دهند، طبق ماده 88 تمامی 

خدمات ارایه شده به مستاجران به صورت رایگان است.

 با حضور رسول زرگرپور، اس��تاندار اصفهان در 
شهرستان س��میرم، محمد حس��ین نصرتی به 
عنوان سرپرس��ت جدید فرمانداری این ش��هر 

معرفی شد. 
به گزارش اداره کل روابط عمومی اس��تانداری 
اصفهان، رس��ول زرگرپ��ور در مراس��م تکریم و 
معارفه سرپرست جدید فرمانداری سمیرم در این شهرستان 
گفت: خوشحالم که بعد از گذشت30 سال به مکانی بازگشته ام 
که شروع خدمتم به نظام مقدس جمهوری اسلامی بوده است. 
اس��تاندار اصفهان در ادامه افزود: تقدیم 400 شهید در هشت 
س��ال دفاع مقدس و همچنین حض��ور ایثارگران س��رافراز و 

امامزادگان بزرگوار در این شهرستان از امتیازات و برکات این 
شهرستان به شمار می آید.  رسول زرگرپور با یادآوری این نکته 
که اعتدال، تخصص، کارآیی وتعامل با ائمه جمعه و نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی  از اصول انتخاب فرمانداران و مدیران 
در دولت تدبیر و امید اس��ت، افزود: اس��تاندار از پیشنهادات 
دیگران برای انتخاب فرماندار استقبال خواهد کرد، ولی تصمیم 
گیری نهای��ی برای انتخ��اب مدیران و فرمانداران با ش��خص 
استاندار است و این پیش��نهادات الزام آور نیستند.   زرگرپور 
با اش��اره به اقدامات دولت تدبیر و امید در خصوص مشکلات  
اقتصادی، روابط خارجی و نظام تحول سلامت گفت: در طرح 
نظام تحول س��لامت در هر 24 س��اعت، حدود 200 میلیون 

تومان یارانه سلامت به حساب دانشگاه علوم پزشکی پرداخت 
می شود. 

وی ب��ا بیان اینکه در سیاس��ت ه��ای خارجی 
دولت براس��اس ع��زت، حکم��ت و مصلحت با 
کشورهای دنیا ارتباط برقرار کرده است، اظهار 
داشت: در راستای این سیاست ها در طول یک 
 س��ال گذش��ته بیش از 80 هی��ات خارجی در 
رده های مقامات کش��وری به اس��تان اصفهان 

سفر کرده اند. 
اس��تاندار اصفهان به رونمای��ی از برنامه جامع 
دولت برای خ��روج از رکود و رون��ق  اقتصادی 
اش��اره کرد و افزود: در راس��تای بهبود اوضاع  
اقتصادی کش��ور و اجرای برنام��ه های دولت 
 در این زمین��ه، تاکنون تورم نقط��ه به نقطه از 
45 درصد به 14/5 درصد رسیده و تورم کل نیز 

به 35 درصد کاهش یافته است. 
رس��ول زرگرپور با بی��ان اینک��ه در زمینه حل 
مشکلات اقتصادی هنوز در ابتدای راه هستیم، 
افزود: مردم هنوز نتوانس��ته ان��د طعم کاهش 

مش��کلات  اقتصادی را بچش��ند و امیدواریم ب��ا برنامه جدید 
دولت درخصوص خروج از رکود، این تغییرات ملموس تر شود. 
امام جمعه شهرستان سمیرم نیز در این مراسم بر قدر دانستن 
نعمت ولایت فقیه و جمهوری اسلامی تاکید کرد و افزود: قدر 

این نعمت، خدمت به مردم است. 
گفتنی است؛ در این مراس��م از زحمات حامد منیری فرماندار 
پیشین شهرستان سمیرم قدردانی و محمد حسین نصرتی به 

عنوان سرپرست جدید فرمانداری سمیرم معرفی شد.

   وزیر نیرو موظف به ارایه برنامه تحویل آب پاییزه 
به کشاورزان است

 اس��تاندار اصفه��ان در دی��داری ی��ک س��اعته ب��ا حض��رت 
آیت الله العظمی مظاهری ب��ه بحث و گفت وگو 
 در خصوص مس��ایل حوضه آبریز  زاینده رود و 

چالش های پیش رو پرداخت.
رسول  زرگرپور، اس��تاندار اصفهان در دیداری 
یک س��اعته باحضور آیت الله العظمی مظاهری 
به تشریح مسایل استان و چالش ها و مشکلات 

پیش رو پرداخت.
استاندار اصفهان ضمن تشریح آخرین وضعیت 
پیشرفت طرح جامع احیای حوضه آبریز  زاینده رود، 
به مشکلات و چالش های استان نیز اشاره کرد. 

وی توضیح��ات کامل��ی در خص��وص مصوبات 
شورای امنیت کش��ور در مورد الزام وزیر نیرو به 
اجرای کامل مصوبات 9 گانه ش��ورای عالی آب 

ظرف مدت دو ماه بیان کرد. 
  زرگرپور با بیان اینکه وزیر نیرو موظف به ارایه 
برنامه تحویل آب پاییزه به کشاورزان است، ادامه 
داد: در صورت مش��ارکت جدی ت��ر وزیر نیرو، 
ش��اهد نتایج ملموس تر و بهتری در این زمینه 

خواهیم بود. 
وی ابراز امیدواری کرد، با الزام ش��ورای امنیت کش��ور در این 
خصوص، زمینه لازم برای تحقق این مهم و تسریع آن فراهم 

خواهد شد.
در این دیدار، حض��رت آیت الله العظم��ی مظاهری نیز ضمن 
حمایت از اقدامات صورت گرفته، رهنمودهای لازم در خصوص 
رفع مشکلات و معضلات اس��تان را ارایه کرد. مرجع عالیقدر 
جهان تش��یع و رییس حوزه علمیه اصفه��ان تاکید کرد: همه 
اقدامات، فعالیت ها و پیگیری ها در مورد احیای حوضه آبریز  
زاینده رود باید در بستر قانونی و رعایت مقررات صورت پذیرد 

و در شان مردم فهیم و نجیب اصفهان باشد. 

مع��اون اداري و مال��ي ش��هرداري اصفه��ان 
اعلام کرد: س��رمایه گذار خارجي ش��هررویاها 
 60 درص��د تجهی��زات ای��ن پ��ارك ب��ازي را با 
 هزینه اي بالغ بر 50 میلی��ارد تومان نصب کرده

است. 
مرتضي حس��ام نژاد با اعلام ای��ن مطلب گفت: ش��هر رویاها 
مجموعه اي منحصر به فردي اس��ت که علاوه بر 96 دستگاه 
بازي، سه س��ینما رویا چند بعدي با بنا و محیطي وی ژه ایجاد 
شده و فیلمنامه این سه سینما به گونه اي است که با المان هاي 
شبیه سازي شده متناسب است و بازدیدکننده را به طور کامل 

در صحنه این سناریو قرار مي دهد. 
وي با اشاره به سینما رویای »شهر واژگون«، تصریح کرد: این 
بازي داراي10 کابین هشت نفره است که روي ریل با طول400 

متر حرکت مي کند. 

معاون اداري و مالي شهرداري اصفهان از سینما رویاي» دنیاي 
زیرآب« سخن به میان آورد و گفت: این بازي همانند صدف در 
مرکز شهررویاها قرار دارد که این صدف در ابعاد 60 متر دهنه 
و50 متر ارتفاع ساخته شده است. این صدف در مقیاسي است 
که از امامزاده س��ید محمد در خمیني ش��هر، بزرگراه شهید 

کشوري و میدان احمد آباد مشاهده مي شود. 
وي با بیان اینکه مس��احت ش��هر رویاها 170 ه��زا متر مربع 
با زیربن��اي 61 هزار مت��ر مربع به صورت مجس��مه س��ازي 
اس��ت، اذعان داش��ت: در مجموعه ش��هررویاها 96 دستگاه 
وج��ود دارد، ب��ه ط��وري ک��ه بازدیدکنن��ده ه��ا از س��اعت 
 17 بعداز ظه��ر تا 24 مي توانند از این دس��تگاه ها اس��تفاده 

کنند. 
حس��ام نژاد با اش��اره به اینکه ش��هررویاها با مشارکت بخش 
خارجي تحت عنوان شرکت با سابقه چیني ساخته شده است 

افزود: ش��هررویاها تجربه تازه و بي مانندي از هیجان، تفریح 
 و س��رگرمي اس��ت و در تمام رده هاي س��ني 

مي توانند از این مجموعه استفاده کنند. 
وي با تاکید بر اینکه طراحي و س��اخت ش��هر 
رویاها با شرایط اقلیمي حتي از لحاظ فرسایش 
با اصفهان تطبیق داده شده است، تصریح کرد: 
سازمان عمران شهرداري، شرکت سامان گستر 
و شرکت شادي آفرین در ساخت شهر رویاها به 
عنوان مجموعه نو و ابداعي مشارکت داشتند. 

معاون اداري و مالي ش��هرداري ب��ا بیان اینکه 
در ش��هر رویاها خان��واده ه��ا 90 درصد زمان 
خود را با یکدیگر مي گذرانند، اذعان داش��ت: 
این پارك بازي مدرن با هفت بخش موضوعي 
مختلف و مدرن و در فضاهاي باز و بس��ته، این 
قابلیت را دارد که600 بازدیدکننده را همزمان 

سرگرم کند. 
وي با اشاره به اینکه سعي شده در شهر رویاها از 
فرهنگ و دانش ایراني استفاده شود، خاطرنشان 

کرد: در قسمت پایین اول ساختمان واژگون دایناسورها سالن 
س��رگرمي ها و اختراعات فن آم��وز با ح��دود 20 موضوع در 
رابطه با علوم فیزیک از جمله آیینه هاي محدب و مقعر،  لیزر، 
روباتیک و غیره ایجاد شده که بر اي هر ایراني غرورآفرین است. 
حس��ام نژاد اضافه کرد: با توجه به اینکه سرمایه گذار خارجي 
شهر رویاها 60 درصد تجهیزات این پارك بازي را با هزینه اي 
بالغ بر50 میلیارد تومان نصب کرده ب��ه طوري که این هزینه 
به صورت مستقیم انجام شده اس��ت، لذا مقرر شده 28 درصد 
 از س��هم فروش بلیت این مجموعه را طي 10 س��ال دریافت 

کند. 
وي با بیان اینکه شهرداری اصفهان با تمام توان در حال مذاکره 
با شرکت خارجی سرمایه گذار شهررویاها جهت تغییر فرایند 
نحوه دریافت بلیت به صورت خرد اس��ت، تاکید کرد: تحلیل 
پژوهشي شهرداري اصفهان و طي نظر سنجي از طریق سیماي 
شهر براي نحوه دریافت قیمت شهر رویاها به صورت دریافت 

هزینه به ازاي هر بازي است. 
وي ادام��ه داد: مدیری��ت ش��هري اصفه��ان بر 
اس��اس نگاه فرهنگي و اجتماعي خ��ود تمایل 
دارد اس��تفاده از ش��هر رویاها براي عموم مردم 
به ترتیب ش��هروندان، هموطنان و گردشگران 

خارجي باشد. 
معاون اداري و مالي ش��هرداري اصفهان افزود: 
بر اساس خواسته مردم و ش��وراي اسلامي شهر 
مبني بر دریافت بلیت ش��هر رویاه��ا به صورت 
خرد، در حال ایجاد زیرس��اخت هاي لازم براي 

این مهم هستیم. 
وي با اش��اره به اینکه با س��رمایه گذار چیني در 
حال مذاک��ره ب��راي موافقت دریاف��ت بلیت به 
صورت خرد هستیم، ادامه داد: با توجه به اینکه 
سرمایه گذار خارجي شهر رویاها 13 شهربازي 
در دنیا احداث کرده، لذا اصرار دارد تا به صورت 
یکنواخ��ت نحوه دریاف��ت بلیت یعن��ي به طور 
تمام و یکجا باشد، اما مدیریت شهري به منظور 
 استفاده بیشتر اقش��ار جامعه از این مجموعه، با سرمایه گذار

چین��ي ب��راي دریاف��ت بلی��ت ب��ه ص��ورت خ��رد  در حال 
 مذاک��ره اس��ت و امید اس��ت ط��ي 15 روز آینده ب��ه نتیجه 

برسد. 
حسام نژاد تاکید کرد: در صورت توافق با سرمایه گذار خارجی 
امکانات فني و زیرس��اخت هاي دریافت بلیت شهر رویاها به 

صورت خرد در اسرع وقت نصب مي شود. 
وي با بیان این مطلب که شهررویاها در مجاورت کوه نخودي 
 ابتداي بزرگراه ش��رق ساخته ش��ده اس��ت، افزود: بر اساس 
برنامه ریزي بلندمدت، قرار اس��ت این کوه به قطب تفریحي با 
محوریت طبیعت گردش��گري تبدیل شود، به طوري که شهر 
رویاها بر طبق ایده هاي جدید به روز رساني مي شود تا همانند 
آثار تاریخي همچون پل خواجو و میدان ام��ام )ره( افتخاري 
براي اصفهاني ها باشد و خاطره اي خوش و شیرین براي همه 

بازدیدکنندگان بر جاي بگذارد.

استاندار با اشاره به برنامه های دولت در زمینه خروج از رکود:

مردم هنوز طعم کاهش مشکلات  اقتصادی را نچشیده اند

معاون اداري و مالي شهرداري اصفهان:

سرمایه گذار خارجي شهر رویاها  ۵۰ میلیارد تومان به طور مستقیم هزینه کرده است

به مناسبت روز فرهنگ پهلواني و ورزش زورخانه اي 

سنت پهلواني؛ ثمره پیوند ورزش و اخلاق اسلامي

مسعود حس��ین میرزایي، دبیر اجلاس و جش��نواره بین المللي 
میراث فرهنگي ناملموس، ب��ا بیان اینکه 17 ش��وال روز مبارزه 
حق علیه باطل )روز حماس��ه تاریخي نب��رد امیرالمؤمنین مولا 
علي)ع( با عمرو بن عبدود در جنگ خندق( است، اظهار داشت: 
س��نت پهلواني ثمره پیوند ورزش و اخلاق اس��ت و یک قهرمان 
باید خصوصیاتي را دارا باشد تا در اندیش��ه مردم پهلوان شود. از 
جمله خصایص پهلوان، خدادوس��تي و مبارزه ب��ا خواهش هاي 

نفساني است.
 به گزارش واح��د اطلاع رس��اني دبیرخانه اجلاس و جش��نواره 
 بین المللي می��راث فرهنگي ناملم��وس، حس��ین میرزایي در 
گفت وگویي اختصاصي به مناسبت روز ورزش پهلواني و زورخانه اي 
گفت: ورزش پهلواني و زورخانه اي، با اخلاق و معنویت و روحیه 

جوانمردي همراه بوده و باید روحیه جوانمردي بیش از این در بین 
ورزشکاران گسترش یابد.

وي تصریح کرد: از خصوصیات بارز پهلوانان و جوانمردان، غیرت 
و شجاعت است. غیرت، عاملي موثر در جلوگیري از تعدي دشمن 
به وطن است. در واقع، زماني که دشمن بیگانه، به خاك و سرزمین 
کشوري حمله مي کند، پهلوانان و جوانمردان آن کشور از رفاه و 
زندگي عادي خود مي گذرند و در برابر دشمن متجاوز مي ایستند. 

در ایران نیز اینگونه پهلوانان و جوانمردان بسیارند.
وي با تاکید به بیانات رهبر معظم انق��لاب که فرمودند: »جامعه 
ورزشکار، جامعه اي پرتلاش،  زنده و کارآمد خواهد بود و ورزشکار 
 یعني همان روح پهلواني« اذعان داش��ت: اجلاس و جش��نواره 
بین المللي میراث فرهنگي ناملموس فرصتي مناسب براي ترویج  
فرهنگ جوانمردي و شناس��اندن مرام پهلواني به دنیاس��ت و با 
توجه به ضرورت آشنایي بیشتر مردم نسبت به فرهنگ پهلواني، 

لازم است رس��انه ها در این راس��تا همکاري و مساعدت ویژه اي 
داشته باشند.

دبیر اجلاس و جش��نواره ادامه داد: با توجه ب��ه اینکه آیین هاي 
پهلوان��ي و زورخانه اي یک��ي از آثار ده گانه  ثبت ش��ده ایران در 
فهرست میراث فرهنگي ناملموس جهان است، دبیرخانه اجلاس 
 و جش��نواره در راس��تاي ترویج و پاسداش��ت ورزش پهلواني و 
زورخانه اي و شناساندن آن به دنیا، برنامه هاي متنوع و ویژه اي در 
نظر دارد. وي در پایان، روز فرهنگ پهلواني و ورزش زورخانه اي را 

به همه پهلوانان و جوانمردان کشور تبریک گفت.
  ش��ایان ذکر اس��ت؛ این رخداد ب��زرگ فرهنگي، ب��ا محوریت 
ش��هرداري اصفهان از 16 تا 20 مهر ماه، در کلانش��هر اصفهان 

برگزار خواهد شد.
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اخبار

 خطای پنالتی خسرو حیدری 
به درستی اعلام شد

رییس دپارتمان داوری درباره اتفاقات بازی سپاهان و استقلال معتقد 
است، خطای پنالتی از سوی داور به درستی اعلام شد.

حسین عس��گری گفت: یکی از مواردی که بارها به آن تاکید داشته و 
برای انجام آن اعلام همکاری کرده ایم بحث آموزش قوانین بازی توسط 
کارشناسان داوری برای بازیکنان باشگاه ها است. چراکه به طور مثال 
خطای هند به دلیل تفاوت هایی که در ش��رایط مختل��ف دارد، دارای 

ملاحظاتی است که برای تشخیص آن نیاز به نظر کارشناسی دارد.
وی ادامه داد: قانون به صراحت اعلام کرده که چه عواملی نیاز اس��ت تا 
خطای هند به درستی اعلام ش��ود که یکی از آن موارد، آگاهی و نیت 
بازیکن در برخورد توپ با دست است که در خطاهای دیگر مساله آگاهی 
از درجه اعتبارکمتری برخوردار است. به همین دلیل با توجه به اتفاقی 
که در بازی سپاهان و استقلال هم شاهد آن بودیم، حرکت طبیعی و غیر 
طبیعی دس��ت یکی دیگر از همین ملاحظات قانون هند است که باید 

مورد بررسی قرار گرفته شود. 

 حدادی فر:  امیدوارم اتفاقات 
سال های پیش تکرار نشود

تیم فوتبال ذوب آهن درسه بازی گذشته خود فقط توانسته یک امتیاز 
به دس��ت آورد و در قعر جدول رده بندی قرار بگیرد. قاسم حدادی فر، 
کاپیتان ذوب آهن در گفت و گو با  ای اسپورت درباره این نتایج ضعیف 
اظهار داشت: دلیل این موضوع فقط و فقط بدشانسی است. نمی دانم 
بدشانسی کی قرار است دست از سرمان بردارد! ما موقعیت های بسیار 

خوبی ایجاد می کنیم.
 اما نم��ی توانیم از این موقعیت ها اس��تفاده کنیم. وی درب��اره بازی با 
پرسپولیس عنوان کرد: در بازی دیروز ما اصلا شایسته باخت نبودیم و 
حتی می توانستیم بازی را ببریم. پرسپولیس از تک موقعیتش به گل 
رسید اما ما واقعا بهتر بازی کردیم و باید نتیجه بهتری می گرفتیم. فقط 
امیدوارم به زودی این نقیصه برطرف شود چون با این شرایط باز هم در 

آینده به مشکل می خوریم.

مایورکا، مسعود شجاعی را 
می خواهد

روزنامه اسپانیایی »Ara Balears« چاپ کاتالونیا گزارش داد تعویق 
یک  هفته ای که در شروع فصل جدید فوتبال باشگاه های اسپانیا به وجود 
آمده این فرصت را به والرین کاپرین، سرمربی روسی تیم فوتبال مایورکا 
می دهد تا بازیکنان این تیم دس��ته دومی را بهتر بشناسد و در صورت 
نیاز به تقویت تیمش پیش از بسته شدن فصل نقل و انتقالات تابستانی 
2014 در تاریخ 31 آگوست )9 ش��هریور( بازیکنان مورد نیازش را در 

پست های مختلف جذب کند.

 تیم ه��ای فوتبال ای��ران درحال حاضر به دو دس��ته تقس��یم 
می شوند. دسته اول سپاهان است که هر تیمی را که می بیند زیر 
مشت و لگد می گیرد و دسته دوم اکثر تیم های دیگر هستند که 
توپ را به حریف می دهند، در لاک دفاعی فرو می روند و در فکر 

بهترین استفاده از ضد حملات هستند.
دراین بین ذوب آهن دیگر تیم شهرمان تیمی است که هدفی 
مشابه س��پاهان دارد اما درحال حاضر کیفیت های سپاهان را 

ارایه نمی کند.
سپاهانی ها در دیدار با استقلال مثل آتش پاره بودند. توپ را در 
کنترل داش��تند، بازی را مدیریت می کردند و با مهره هایی که 

داشتند استقلال را بدون امتیاز رهسپار پایتخت کردند. 
ذوبی ها هم در تهران مقابل پرس��پولیس همین هدف را دنبال 
کردند اما ابزار لازم را در یکی دو پست ندارند تا بتوانند با امتیازات 

بزرگ از مسابقه خارج شوند.
دیروز یکی از سایت های خبری نیز به بازی خوب سبزها اشاره 
کرده و نوشته اس��ت: درپایان هفته سوم رقابت های لیگ برتر، 
یحیی و تیم��ش درآخرین نقطه جدول رده بن��دی قرار دارند. 
پایین ت��ر از نفت مسجدس��لیمان و اس��تقلال اه��واز و در رده 

شانزدهم. 
آنها فصل را با شکست درقم آغاز کردند. نمایش ذوب برابر صبا 

امیدوارکننده نبود اما ش��اید اگر حس��ن زاده دقت بیشتری به 
 خرج می داد، همه سه امتیاز آن مسابقه می توانست سهم سبزها 

باشد.
 در دیدار هفته دوم ب��ا تراکتور، ذوبی ها کمی بهتر ش��دند اما 
نتوانستند به نتیجه ای بهتر از تساوی بدون گل دست پیدا کنند. 
بهترین بازی تیم اصفهانی در این س��ه هفته، شب گذشته در 

ورزشگاه آزادی انجام شد.
 این تیم تقریباً در تمام دقایق مس��ابقه تیم برتر زمین بود و در 
روز ضعیف پرسپولیس، صاحب موقعیت های گل خوبی شد که 
همه آنها از دست رفتند و بر خلاف روند بازی، این قرمزها بودند 
که با فرصت طلبی طارمی تک گل مسابقه را به ثمر رساندند. این 

نتیجه، پیوند دهنده ذوب آهن با آخرین رده جدول بود. 
کس��ب یک امتیاز ازس��ه مس��ابقه، به این معنی است که گل 
محمدی ش��روع بدی را در اصفهان پشت س��ر گذاشته و برای 
 قرار دادن تیمش در مسیر پیروزی کار دشواری پیش رو خواهد 

داشت.
 با این وجود، مجموع نمایش های این تیم، به ویژه آنچه که در 
ورزشگاه آزادی دیدیم، نشان می دهد پیوند ذوب با قعر جدول 

دوام چندانی نخواهد داشت.
 آنها ارایه گر فوتبالی زیبا، روان و روی زمین هستند و در زمینه 

موقعیت سازی نیز پتانسیل های خوبی دارند اما باید برای مشکل 
گلزنی خیلی زود چاره ای بیاندیشند.

ذوب آهن اگر می خواست زیر توپ بزند الان می توانست مثل 
بعضی از تیم های دیگر امتیازات خوبی داش��ته باشد اما دیکته 

کردن فوتبال کمی زمان می برد.
  این اتفاقی اس��ت که اگر رقم بخورد آنگاه تی��م هایی که دفاع 
می کنند بایستی از ذوب آهن بترسند و دیگر نمی توانند جلو 

اعتماد به نفس سبزها را بگیرند.
دراین فوتبال ک��ه همه تیم ها ض��د فوتبال ب��ازی می کنند، 
 فوتبال بازی کردن تاوان دارد و فع��لا ذوب آهن دارد تاوانش را 
می دهد. اگر بردی حاصل شود اتفاقات خوبی برای ذوب آهن 

می افتد و ما برای آن روز منتظریم. 
همین سه شنبه فرصت خوبی است. ذوب آهن، راه آهن را ببرد و 

در جدول سر و سامانی به وضعیت خودش بدهد.

تیمی که نمی خواهد ضد فوتبال بازی کند

ذوب آهن باید 11 نفره شود

مهدي ش��ریفي به عنوان ی��ک بازیکن جوان ای��ن روزها در 
خط حمله سپاهان خوش مي درخشد. او که در بازي مقابل 
پرس��پولیس هم موفق به گلزني ش��د، بار دیگر ش��ادي گل 

ویژه اي از خود نشان داد.
اما پس از شادي گل سوم دچار درد از ناحیه پا شد که موجب 

تعویض این بازیکن شد.
ش��ریفي درباره وضعیت پاي خود و اینکه گفته مي ش��ود به 
بیمارستان منتقل شده اس��ت، توضیح مي دهد: حالم خوب 
 است و به اش��تباه گفته ش��د که من به بیمارس��تان منتقل 

شدم. 
علي کریمي به دلیل مصدومیت راهي بیمارس��تان شد و من 
تنها از ناحیه پا دچار درد شده بودم که پیش از بازي هم چند 
بار این درد به س��راغم آمده بود اما موضوع مهمي نیس��ت و 

حالم خوب است.
شریفي درباره شادي گل هایش و اینکه در هربازي به همراه 
پریرا، شادي گل فضای ویژه اي براي هواداران ایجاد می کند. 
این طور مي گوید:  دوس��ت داریم در هر بازي شادي گل هاي 

جدیدي داشته باشیم. 
با این روش انگیزه خودمان هم براي گلزني بیش��تر مي شود. 

من و پری��را با هم این ش��ادي گل ه��ا را طراح��ي مي کنیم. 
در اتوبوس که به س��مت ورزش��گاه مي رویم درباره ش��ادي 

گل هایمان حرف مي زنیم و یک شادي گل انتخاب مي کنیم.
او درب��اره رابطه خوبي که ب��ا پریرا و س��وکاي دارد، این طور 

توضیح مي دهد: به طور کلي با بازیکنان خارجي صمیمي تر 
هستم.  چون مي بینم آن ها هیچکس را ندارند و دوست دارم 

با آنها ارتباط برقرارکنم.
مهدي ش��ریفي همچنین به مثلثي که با پری��را و خلعتبري 
تشکیل داده اشاره مي کند و مي گوید:  این مثلث واقعاً مثلث 
برمودا ش��ده و امی��دوارم در بازي هاي بعدي ه��م بتوانیم به 

همین خوبي نتیجه بگیریم.
شریفي همچنین درباره داوري بازي سپاهان مقابل استقلال 
مي گوید: ترجیح مي دهم کارشناسان داوري دراین باره نظر 
دهند، اما من خودم آنجا بودم و صحنه خطاي هند خس��رو 
حیدري را دیدم. با دس��ت زد. تازه شنیدم مي گویند گل من 
هم آفساید بوده! این اصلًا امکان ندارد. حتي در تصاویر مربوط 

به گل هم مشخص است!
 او درب��اره بازي هفت��ه آینده مقاب��ل نفت ته��ران نیز تأکید 
مي کند: نباید این تیم را دست کم بگیریم. فصل گذشته هم 
بیشتر امتیازهایمان را در بازي مقابل تیم هایي از دست دادیم 
که پایین جدول بودند اما دیگر این اش��تباه براي س��پاهان 
 تکرارنمي ش��ود و مقاب��ل هم��ه حریفانمان با ق��درت ظاهر

 مي شویم.

شریفي: در اتوبوس براي شادي گل ها نقشه مي کشیم

گفت وگو با بازیکنی که با دلخوری از سپاهان رفت و دوباره به این تیم بازگشت

نویدکیا  :  فوتبال بازیکنان جوان
 در اصفهان نابود می شود
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تیمی که نمی خواهد ضد فوتبال بازی کند

ذوب آهن باید 11 نفره شود
نخستین آرای کمیته انضباطی درلیگ چهاردهم و یک ابهام بزرگ

کمیته انضباطی یا کمیته چاپ اسکناس!
 تی��م ه��ای فوتب��ال ای��ران درح��ال حاض��ر ب��ه دو دس��ته تقس��یم 
می شوند. دسته اول سپاهان است که هر تیمی را که می بیند زیر مشت و 
لگد می گیرد و دسته دوم اکثر تیم های دیگر هستند که توپ را به حریف 
می دهند، در لاک دفاعی فرو م��ی روند و در فکر بهترین اس��تفاده از ضد 

حملات هستند.

درش��رایطی که گمانه زنی ها درباره پرونده علی دای��ی درکمیته انضباطی 
حکایت از محرومیت وی از حضور روی نیمکت پرس��پولیس داشت، ظهر 
دوشنبه کمیته انضباطی فدراس��یون فوتبال با درنظر گرفتن جریمه مالی 
این پرونده را مختومه اعلام کرد تا دیگر نگرانی و دغدغه ای برای سرمربی 

پرسپولیس بابت همراهی تیمش در ...
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اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

   برگزاری نشست هم اندیشی مدیران 
باشگاه ها آغاز شد

 مدال های رنگین کمانداران اصفهانی در مسابقات 
جایزه بزرگ تایپه

کمانداران رشته کامپوند ایران در دو بخش مردان و بانوان با کسب 
پنج مدال رنگارنگ مس��ابقات جایزه بزرگ چین تایپه را به پایان 
رساندند.  در رقابت های تیراندازی با کمان، جایزه بزرگ چین تایپه 
دربخش تیمی مختلط کامپوند، تیم ایران با ترکیب مینو عابدی و 
اسماعیل عبادی در دیدار پایانی نتیجه را به تیم کره جنوبی واگذار 
کرد و مدال نقره را دریافت کرد. تیم مردان ایران با پشت سرگذاشتن 
تمامی حریفان خود به دیدار پایانی این بخش راه یافت ولی در دیدار 
نهایی به مقام نایب قهرمانی رسید. در بخش تیمی بانوان نیز تیم 

ایران با شکست تیم هنگ کنگ مدال برنزگرفت. در بخش انفرادی 
همین رشته نیز امیرکاظم پور، مجید قیدی و مینو عابدی پس از 
پشت سرگذاشتن تک تک حریفان خود به دیدارهای رده بندی این 
رقابت ها راه یافتند. نتیجه دیدارکاظم پور و قیدی که در این مرحله 
به یکدیگر برخورد کرده بودند به نفع کاظ��م پور رقم خورد و امیر 
کاظم پور مدال برنز را از آن خود کرد. در بخش بانوان همین رشته 
و مرحله، عابدی در مقابل حریف قدرتمندکره جنوبی قرار گرفت و 
با شکست حریف خود برنزی دیگر را برای کشورمان به دست آورد.

نشست هم اندیشی مدیران عامل باشگاه ها با رییس فدراسیون و 
رییس سازمان لیگ آغاز شد.

در این نشس��ت تمامی مدیران عام��ل به جز بهرام افش��ارزاده و 
 مدری عام��ل راه آهن که فعلا تکلیفش روش��ن نیس��ت حضور 

داشتند. 
البته نظری جویباری به جای افش��ارزاده در این نشس��ت حضور 

پیدا کرده است. 
قرار است در این نشست درخصوص بودجه باشگاه ها و حق پخش 

تلویزیونی بحث و تبادل نظر شود.
نکته جالب این نشس��ت حضور دو با جناق درکنار یکدیگر است 
و رحیم��ی و آذری درکن��ار هم حضور داش��تند ام��ا مدیر عامل 
پرسپولیس به محض دیدن خبرنگاران به سمت دیگری رفت تا از 

مصاحبه امتناع کند.
ثنایی مدیر عامل باشگاه پیکان هم قبل از شروع نشست و درحالی 
که ساعت 14 بود می گفت چرا ساعت 14 مراسم آغاز نشده است؟ 

این مراسم با نیم ساعت تاخیر آغاز شد.

رسول نویدکیا سال هاست که درسطح 
اول فوتبال ایران بازی م�ی کند اما بین 
ورزش دوستان اصفهانی کمتر شناخته شده است و به نوعی زیر 
سایه محبوبیت و شهرت محرم برادر بزرگ ترش قرار داشته است.
نویدکیا هفت س�ال قبل با دلخ�وری مجبور به ترک س�پاهان 
ش�د اما دس�ت تقدیر به گونه ای رقم زد تا زمانی به تیم طلایی 
ش�هرش بازگردد که تجربه بهترین فصل فوتبالی اش را پشت 

سرگذاشته است.
رس�ول نویدکیا یک بار دیگر به تیم شهرش برگشته و امیدوار 
است درپایان فصل همراه با قهرمانی سپاهان، رکورد قهرمانی 

همزمان دو برادر دریک تیم را هم ثبت کند.
قرار بود قبل از بازی تیم های س�پاهان  و اس�تقلال با نویدکیا 
گفت وگو کنیم اما وی پیشنهاد داد این مصاحبه به بعد از بازی 
موکول شود تا هم تمرکز بیشتری برای پاسخ گویی به سوالات 
ما داشته باش�د و هم بتوانیم راجع به دیدار حساس هفته سوم 

صحبت کنیم.

گفت وگو با بازیکنی که با دلخوری از سپاهان رفت و دوباره به این تیم بازگشت

نویدکیا: فوتبال بازیکنان جوان در اصفهان نابود می شود
من مقصر قهرمان نشدن تیم نفت تهران بودم

پیش بینی برد سپاهان برابر استقلال تا حدود  ؟
زیادی امکان پذیر بود اما برد با چنین نتیجه ای نه. شما 

چه طور فکر می کنید؟
اتفاقا باید نتیجه بهتری می گرفتیم اما موقعیت هایمان با بدشانسی 

گل نشد. 

9 امتیاز از س�ه بازی و س�ه برد متوالی ش�روع  ؟
فوق العاده ای است، این طور نیست؟

از لحاظ روحی و روانی که برای تیم عالی شده و با انگیزه دوچندانی 

لیگ را ادامه می دهیم اما از یک نظر هم برای 
ما بد شده است.

از چه نظر؟ ؟
تیم ها دیگرحساب ویژه ای بر روی سپاهان 
بازکرده اند و با سیس��تم بس��ته ای جلوی ما 
بازی می کنند که همین مس��اله کار تیم ما را 

دشوار خواهد کرد.

بعد از دو ب�ردی که س�پاهان در دو هفته  ؟
ابتدایی لیگ به دست آورد، بسیاری معتقد بودند 
عیار واقعی این تیم از بازی با استقلال و درهفته های 

بعدی مشخص می شود؟
تیم ما در دیدار برابر اس��تقلال بازی فوق العاده ای را به 
نمایش گذاش��ت و دراین دیدار نزدیک به هفت، هشت 
موقعیت گل داش��تیم که این تعداد موقعیت گل دریک 
بازی برای هر تیمی یک پوئن مثبت است. از طرف دیگر 
استقلالی ها موقعیت گل چندانی نتوانستند ایجاد کنند 
که این مساله نش��ان می دهد هم در فاز دفاعی و هم در 

فاز حمله عملکرد خوبی داشته ایم.

س�پاهان درچند فصلی  ؟
که به قهرمانی دست پیدا کرد، 
درهفته ه�ای ابتدایی امتیازات 
خوبی را جمع آوری می کرد. به 
 نظرت�ان در ای�ن فص�ل ه�م 
می توانیم به قهرمانی نیم فصل 
و در ادامه فتح جام توس�ط این 

تیم امیدوار شویم؟
قهرمانی نیم فصل که اهمیتی برای 
ما ندارد بلک��ه مهم نتیج��ه پایانی 
اهمی��ت دارد اما مطمئنا این س��ه 
برد کمک زی��ادی به ما خواهد کرد. 
کرانچار هم��واره درتمرینات تیم به 
بازیکنان گوشزد می کندکه بازی با 
 تیم های مدعی راحت تر از تیم های

متوسط اس��ت زیرا تیم های مدعی 
فوتبال بازی می کنند و بازی کردن 
مقابل آنها راحت تر اس��ت. کرانچار 
 معتقداس��ت اگر بتوانی��م تیم های

 پایی��ن جدول��ی را ببریم،بع��د 
می توانیم ب��ه بردتیم ه��ای بالای 

جدولی فکر کنیم.

بازگشت رس�ول نویدکیا به فوتبال اصفهان با  ؟
صدرنش�ینی تیمش همراه شده اس�ت. چه احساسی 
 داری�د از اینک�ه دوب�اره در ای�ن ش�هر فوتب�ال بازی 

می کنید؟
من دقیقا هفت فصل از اصفهان دور بودم و بازگشت بعد از این همه 
سال برایم س��خت بود، به ویژه درتیمی مانند سپاهان، ضمن اینکه 
کرانچار از من درپست غیرتخصصی ام استفاده می کند و یک خط 
به عقب رفته ام، دراین شرایط جا افتادن دراین پست کار دشواری 

است اما هر چه گذشته، بهتر با تیم هماهنگ شده ام.

به دوره هفت س�اله از فوتبال اصفهان اش�اره  ؟
کردید. از کدام تیم فوتبال حرفه ای را شروع کردید و 

چه طور شد که از این استان رفتید؟
من فوتبال را از تیم های نوجوانان و جوانان س��پاهان شروع کردم و 
برای خدمت سربازی به تیم فجر اصفهان رفتم و دو سال در این تیم 
بازی می کردم. پس از پایان خدمت سربازی به سپاهان برگشتم که 
لوکا سرمربی این تیم شده بود. پس از پایان فصل نقل و انتقالات و 
چند روز مانده به آغاز لیگ، لوکا به من گفت که در تیم هافبک های 
زیادی داریم  و اگر در تیم س��پاهان بمانی، فرصت بازی کردن به تو 
نخواهد رسید و اگر نظر مرا می خواهی به تیمی برو که بتوانی بازی 
کنی. من با محرم مش��ورت کردم و او نیز به من پیشنهاد داد که به 

لیگ دسته یک بروم.

پس جدایی ش�ما از فوتبال اصفهان اینجا رقم  ؟
خورد؟

بله، به تیم شهرداری بندرعباس پیوستم.

زمانی که رسول کربکندی آن را برعهده داشت؟ ؟
نه، مجید نامجو مطلق س��رمربی ما بود و به پلی آف راه پیدا کردم.  
س��پس به تیم مس کرمان بودم و چند فصل در این تیم بازی کردم 
اما دچار مصدومیت پارگی رباط صلیبی ش��دم و 10 ماه نتوانستم 

بازی کنم. 
پس از رفع مصدومیت به س��پاهان نوین پیوس��تم و سپس به تیم 
 صنعت نفت آبادان پیوستم و بعد از س��ه فصل که در این تیم بازی 

می کردم، به تیم نفت تهران رفتم.

آبادانی ها به فوتبال دوستی مشهور هستند. به  ؟
عنوان بازیکنی که سه سال در این شهر بازی کرده اید، 

جو فوتبال این شهر را چه طور دیدید؟
بازی کردن درآبادان کار واقعا دشواری است، اولاً به خاطر چگرمای 
وحش��تناک و دوم به خاطر تماش��اگران فوتبال دوست و متعصبی 

که دارد. 
تماشاگران صنعت نفت درهر شرایطی از این تیم برد می خواستند 
و فقط بازی هجومی را می پسندیدند اما برخلاف تماشاگران فوتبال 
دوست، مسوولان این شهر تیم صنعت نفت را دوست نداشتند و از 
نظر مالی این تیم را حمایت نمی کردند که همین مساله باعث شده 
بود، صنعت نفت نتواند هیچ گاه تیم خوب��ی را مهیا کند و از این رو 
هواداران همواره از تیم و بازیکنان ناراضی بودند، با این حال خاطرات 

خوبی از این تیم دارم.

رسول نویدکیا بعد از چند س�ال که در فوتبال  ؟
ایران حض�ور دارد، فصل گذش�ته درتیم نف�ت تهران 

حسابی به چشم آمد؟
فصل گذشته درتیم نفت، یحیی گل محمدی تیم یک دست و خوبی 
را مهیا کرده بود که همه بازیکنان ب��ی ادعا درخمت تیم بودند. من 
فصل گذش��ته پاس گل های زیادی دادم و بیشتر درچشم بودم اما 

زحمت اصلی بر دوش سایر بازیکنان تیم بود.

نفت تهران درلی�گ س�یزدهم، قهرمانی را در  ؟
هفته آخر از دست داد، آن هم درمقابل تیم سپاهان. در 

این باره صحبت کنید؟
تیم نفت هفته آخر برای غلبه بر س��پاهان راهی اصفهان شده بود و 

با وجودی که چند بازیکن اصلی خود را نداش��تیم، اما اگر هواداران 
سپاهان بدشان نیاید، باید عنوان کنم که خیلی بهتر از سپاهانی ها 
بازی کردیم و چندین موقعیت خوب گلزنی را از دست دادیم که فقط 
دو موقعیت را من خراب کردم و خودم را مقصر قهرمان نشدن نفت 
می دانم. بعد از این باخت خیلی ناراحت بودیم اما به نظرم قهرمانی 
حق تیم فولاد بود زیرا این تیم در طول لیگ، همواره یکی از تیم های 
برتر بود اما تیم نفت تنها درهفته ماقبل آخر صدرنش��ین شده بود و 
دور از انصاف بود فولادی ها قهرمان نشوند اما تیم نفت نیز درمجموع 

خوب نتیجه گرفت و توانستیم سهمیه آسیایی هم کسب کنیم.

چه طور شد که پیشنهاد سپاهان را قبول کردید  ؟
زیرا بالاخره در مورد برادر محرم نویدکیا ش�ائبه های 
 زیادی را در م�ورد نقش محرم در ای�ن انتقال به وجود 

می آورد؟
من از دست سپاهانی ها ناراحت بودم به خاطر رفتاری که چند سال 
قبل با من انجام داده بودند زیرا در فوتبال حرفه ای مرسوم است که 
اگر یک بازیکن را نمی خواهند، این مساله را زودتر به وی می گویند 
تا فرصت پیدا کردن تیم را داشته باشد، اما سپاهانی ها گذاشتند و 
دقیقا در زمانی که نقل و انتقالات لیگ برتر شده بود، به من گفتند تو 
را نمی خواهیم و به همین دلیل من مجبور شدم به لیگ دسته یک 
بروم. به همین خاطر هیچ برنام��ه ای برای آمدن به فوتبال اصفهان 
نداشتم و با تیم های تراکتورسازی و استقلال صحبت هایی را انجام 
 داده بودم. تا اینکه محرم با من تماس گرف��ت و گفت کرانچار تو را 
می خواهد، من درجواب محرم گفتم اگر من به سپاهان بیایم، حرف 
و حدیث های زی��ادی راه می افتدکه محرم ب��رادرش را به این تیم 
آورده اس��ت اما وی به من اطمینان داد که درلیست کرانچار هستم 
و گفت از دکتر خلیلیان می خواهد تا لیست را به من نشان بدهدتا 
متوجه شوم که نامم در لیس��ت کرانچار بوده است و تاکید کرد که 
فصل قبل یکی از بهترین هافبک های نفوذی بوده ام و هیچ حرف و 
حدیثی در مورد آمدن من به سپاهان وجود نخواهد داشت. در ادامه 
نیز با مدیرعامل سپاهان مذاکره کرده و به توافق دست پیدا کردیم.

به نظر رسول نویدکیا، برادر محرم بودن حسن  ؟
است یا عیب؟ بیشتر به این خاطر که همیشه زیر سایه 

محرم بوده ای؟
از یک لحاظ هایی بد بوده اس��ت زیرا برخی تص��ور می کنند من با 
پارتی محرم بازی می کنم اما از لحاظ های دیگر خوب بوده اس��ت 
زیرا همواره من را با او مقایسه می کنند و حس رقابتی خوبی برایم 
به وجود می آید. محرم از نظر فنی و فوتبالی خیلی بهتر از من است 

و همیشه دوست داشته ام به سطح او برسم.

تجربه بازی دو برادر در یک تیم چه طور است؟ ؟
مسلما تجربه خوشایندی اس��ت. البته هنوز که این اتفاق رخ نداده 
اما امیدوارم محرم هر چه زودتر به تیم اضافه شود زیرا کمک بسیار 

بزرگی برای تیم خواهد بود.

معمولاً محرم در مورد تصمیمات فوتبالی اش با  ؟
شما مشورت می کند؟

نه، تا به حال چنین اتفاقی رخ نداده اما من همیشه با محرم مشورت 
می کنم و مشاور خوبی برایم است.

قبول دارید که رفتن از اصفهان به سود شما شد  ؟
و توانستید با خارج شدن از زیر س�ایه محرم بیرون از 

استان پیش�رفت بهتری کنید، برخلاف بازیکنی مانند 
علیرضا حدادی فر که زیر س�ایه قاسم ماند و پیشرفت 

نکرد؟
 واقعاً به نکته خوبی اش��اره داش��تید و من همواره این مس��اله را به 
جوان های اصفهانی گوشزد می کنم. درمقطعی که درتیم سپاهان 
نوین بودم، به بازیکنان این تیم همیشه می گفتم اگر تا آخر دوران 
 فوتبالی تان نیز در نوی��ن بمانید، نه به تیم اصلی س��پاهان راه پیدا 
می کنید و نه ذوب آهن ش��ما را می خواهد، باید از اصفهان بیرون 

بروید تا دیده شوید.
اما متاسفانه هیچ کدام این کار را نکردند و زمانی که نوین منحل شد، 

تنها مصطفی شجاعی به مس کرمان پیوست.

فکر می کنید ایراد کار از کجاست؟ ؟
شاید به این خاطر که اصفهان شهر زیبایی اس��ت و ما اصفهانی ها 
دلمان نمی آید از این شهر برویم، شاید اگر لوکا با من آن برخورد را 
نکرده بود، من هم در سپاهان مانده بودم و نابود می شدم اما مجبور 

شدم از اصفهان بیرون بروم و در نهایت هم به نفعم شد.
در این سال ها از هر دو تیم اصفهان پیشنهاد داشتم و برای همین به 
بازیکنان جوان توصیه می کنم، دو سه سالی از این شهر بیرون بروند 

تا بعد خواهانشان شوند.

در س�ال هایی که درسطح  ؟
اول فوتب�ال ایران ب�ازی کردید، 

رویای ملی پوش شدن نداشتید؟
 زمانی ک��ه درتی��م م��س کرم��ان بازی 
می ک��ردم و علی دایی س��رمربی تیم ملی 

بود، فدراسیون فوتبال پاسپورتم 
را گرفت و قرار بود به تیم ملی 
دعوت ش��وم که متاسفانه 

رباطم پاره شد.

پ�س  ؟
مصدومی�ت برای 
ب�رادران نویدکیا 

همیش�ه 
دردسرس�از بوده 

است؟
برای م��ن کمتر اما ب��رای محرم 

بیشتر ولی با این حال زیاد ناراحت 
نیستم.

م�ورد  در  ؟
محبوبی�ت محرم در 
ه�واداران  بی�ن 
س�پاهان چه نظری 

دارید؟
ب��ه نظ��رم محبوبی��ت فعلی 
محرم، حاص��ل زحمات وی 
اس��ت. وقتی م��ی بینم که 
محرم با وج��ودی که بازی 
نم��ی کند،اما ب��ا این حال 
تشویقش می کنند، برایم 

خوشحال کننده است.

صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی 3650 عضو دارد 
که از میان آنها تعدادی از مزایای دریافت حقوق و مس��تمری ماهانه 
برخوردارهس��تند. اما این افراد چه کس��انی هس��تند و تعدادشان و 
حداکثر و حداقل حقوق پرداختی به آنها چقدر است و بر چه اساسی؟

علی اکبر طاهری که اسفندماه گذشته با حکم محمود گودرزی، وزیر 
ورزش و جوانان و به جای رامین ولایت��ی مدیریت صندوق اعتباری 
حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی را بر عهده گرفت تا برای 
مدت دو سال این مجموعه را مدیریت کند، طی گفت وگو با خبرنگار 

مهر به این پرسش ها و دیگر سوالات مرتبط با آنها پاسخ داد.
به گفته مدیرعامل صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی 
مجموع اعضای این صندوق که درهفت گروه طبقه بندی می شوند 
3650 نفر از قهرمانان و پیشکسوتان ورزش��ی هستند. از این تعداد 
اما 869 ورزشکار درقالب گروه های اول و دوم که گروه های مدال آور 
هستند، ماهیانه بر اساس رنگ مدال همراه با رویداد یا رویدادهایی که 

با حضور در آن موفق به کسب مدال شده اند، حقوق دریافت می کنند.
طاهری درمورد طبقه بندی ورزش��کاران در این دو گروه به خبرنگار 
مهر توضیح داد و گفت: گروه اول را ورزشکاران مدال آور در المپیک 
تابس��تانی و زمس��تانی تش��کیل می دهند ضمن اینکه ورزشکاران 
مدال آور دربازی های پارالمپیک، آس��یایی و پارا آسیایی، مسابقات 
قهرمانی جهان )مربوط به رش��ته های المپیکی(، کوهنوردانی که به 
قلل بالای 8027 متری صعود کرده اند، اساتید بزرگ شطرنج که در 
حال حاضر تعدادشان در کش��ور هشت نفر است، بازی های المپیک 
ناشنوایان و البته ورزش��کارانی که در رشته های آزمایشی بازی های 
المپیک موفق به کسب مدال می شوند هم درگروه دوم طبقه بندی 

شده اند.
در میان 869 ورزشکاری که در گروه های اول و دوم صندوق حمایت 
از قهرمانان و پیشکسوتان ورزش��ی قرار دارند، هستند ورزشکارانی 
که در بیش از یک��ی از این رویدادها صاحب مدال ش��ده اند آن هم با 

رنگ های متفاوت؛ مجموع رویدادهایی که ورزش��کار در آن شرکت 
می کند و مدال های طلا، نقره یا برنزی که موفق به کسب آن می شود، 

تعیین کننده میزان حقوق دریافتی وی خواهد بود.
بر این اساس در حال حاضر بالاترین حقوق دریافتی به ورزشکار مدال آور 
عضو صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی دومیلیون و 
700 هزار تومان است. اما هست ورزشکاری که خیلی کمتر از این و 

فقط 50 هزار تومان در ماه حقوق می گیرد!
در مجموع صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی ماهانه 
550 میلیون تومان درقالب حقوق و حق بیمه )بیمه خدمات درمانی 
و بیمه تکمیلی( به ورزشکاران عضو پرداخت می کند. اما این مبلغ به 

چه صورت تامین می شود؟
طاهری درپاسخ به این پرس��ش گفت: صندوق اعتباری حمایت از 
قهرمانان و پیشکسوتان ورزش��ی ردیف بودجه مستقل ندارد بر این 
اس��اس کمک های مالی وزارت ورزش و جوانان دربخش حمایتی و 

برای پرداخت حقوق و مستمری و البته خدمات بیمه ای به ورزشکاران 
عضو صندوق هزینه می شود.

وی با بیان اینکه بر همین اس��اس وزارت ورزش سالیانه کمک های 
مالی به صندوق دارد، خاطرنش��ان کرد: رویدادهای سالیانه و البته 
نتیجه گیری در آنها به طور حتم در میزان کمک های مالی ارایه شده از 
سوی وزارت ورزش و جوانان تاثیر گذار خواهد بود. بر همین اساس و با 
توجه به برگزاری رویداد مهم بازی های آسیایی در سال جاری به طور 
حتم میزان کمک های مالی امسال وزارت ورزش نسبت به سال 92 
بیشتر باید باشد، چراکه ورزشکارانی که در این المپیک آسیایی موفق 
به کسب هر رنگ مدالی شوند، بلافاصله می توانند در فهرست اعضای 
صندوق جهت بهره مندی از حقوق و مس��تمری ماهانه قرار بگیرند. 

البته درصورتیکه جهت این عضویت اقدامات لازم را انجام دهند.
مدیرعامل صندوق اعتباری حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی 
در پاسخ به این پرسش که » پیش بینی شما برای میزان بودجه مورد 

نیاز جهت صرف شدن در بخش حمایتی و به نوعی پرداخت حقوق و 
حق بیمه ورزشکاران در سال 93 چقدر است؟« گفت: پیش بینی ما 
در این زمینه با لحاظ کردن حق بیمه ورزشکاران، رقمی معادل هشت 

میلیارد تومان است.
آیا وزارت ورزش تا به امروز که پنج ماه از سال می گذرد، برای تامین 
هزینه های پرداخت حقوق و حق بیمه اعضای صندوق همکاری لازم 
را داشته است؟، این پرسش پایانی خبرنگار مهر از مدیرعامل صندوق 
حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزشی بود که وی درپاسخ به آن 
گفت: با پیگیری های انجام ش��ده حقوق دو ماه اول امس��ال اعضای 
صندوق و حق بیمه آنها پرداخت ش��ده اما برای ماه های خرداد و تیر 
هیچ پرداختی نداشتیم.  مردادماه هم که تا چند روز تمام می شود باید 
به این دو ماه اضافه شود. البته معاون مالی و پشتیبانی وزارت ورزش 
و جوانان اعلام کرده که تا پایان ش��هریورماه تمام مطالبات صندوق 

پرداخت خواهد شد.

حقوق بگیران صندوق حمایت از قهرمانان چند نفرند؟

   مهری مصور     
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اظهارات مسوول پیگیری پرونده فساد فوتبال در مجلس شورای 
اسللامی در رابطه با نتایج تحقیقات به عمل آمده درخصوص 
مقوله فسللاد درفوتبال برای مدیران فدراسیون فوتبال به ویژه 
علی کفاشللیان گران تمام شد، به شللکلی که تمام نگاه ها پس 
از سخنان حمید رسایی نماینده تهران به سمت علی کفاشیان 
دوخته شد، چون مسوول پیگیری این پرونده کفاشیان را متهم 
به بی عرضگی کرد و تاکید کرد کفاشیان و مدیران فدراسیون 
فوتبال تنهللا نفراتی هسللتندکه منکر وجود فسللاد درفوتبال 

هستند!
مجلسی ها که مدت هاست روی موضوع فساد درحوزه فوتبال 
تمرکز کردند، پس از تحقیقات وسیع کمیسیون اصل نود، حالا 
با گزارش جدیدی از زوایای پنهان فساد در فوتبال رو به رو شدند 
که نشان می دهد فوتبال ایران به دلیل ضعف سیستم مدیریتی 
و نظارتی گرفتار پدیده شوم فساد شده و در این میان رقم های 

عجیب و غریبی جا به جا شده است.
حمیدرضا رسایی نماینده مردم تهران که حالا پس از هفته ها 
رایزنی و ماقات های خصوصی توانسته، گزارشی کامل از وجود 
 فسللاد درحوزه فوتبال تهیه کند، نتایج این گزارش را محرمانه 
 می داند. امللا با اشللاره به برخی موارد به دسللت آمللده تاکید 
 می کند کلله مدیریت فدراسللیون فوتبال نقش به سللزایی در 
به وجود آمدن این پدیده ایفا کرده اند ولی حالا باید مسوولان 
این نهاد از عملکرد خود دفاع کننللد و به افکار عمومی توضیح 
دهند که چگونه با این همه سند ومدرک تاکنون برای ریشه کن 

کردن این معضل قدمی برنداشته اند و کوتاهی به خرج دادند.
مسوول رسیدگی به پرونده فساد در فوتبال ایران با اشاره به نقش 
مهم فدراسیون فوتبال در این میان می گوید:» تنها جایی که 

اعتقاد دارد فوتبال فساد ندارد و سالم است مدیران فدراسیون 
 فوتبال هستند درحالی که ریشه برخی از مفاسد در فدراسیون 
است. نظر ما این است که ضعف مدیریتی در فدراسیون فوتبال 

تاثیر زیادی درفساد رایج در فوتبال ایران داشت.«
نماینده مردم تهران در ادامه گفت:» حدود 60 نفر از دست اندرکاران 
فوتبال در کمیته اصل 90 حاضر شدند و عاوه بر وجود فساد، 

شیوه های حاکم بر آن را توضیح دادند.
به همین دلیل برای مجلس محرز شده که فساد در فوتبال ایران 
وجود دارد از این رو بناسللت که با تدبیری اصولی سخت ترین 

تنبیه و مجازات را برای متخلفان در نظر بگیریم.«
اما حمیدرضا رسایی یک بخش مهم را نیز در لابه لای سخنانش 
مطرح کرد که قطعا در روزهای آتی این مسللاله به عنوان یک 
سوژه جنجالی از سوی رسللانه های خبری دنبال خواهد شد، 
رونمایی از نارضایتی وزارت ورزش و جوانان از عملکرد کفاشیان 

مهم ترین بخش سخنان رسایی بود. 
این نماینده مجلس در این رابطه توضیح داد:» رواج فساد و تبانی 
به این شکل از بی عرضگی کفاشیان و ضعف مدیران فوتبال است. 
تا جایی که اطاع دارم وزارت ورزش هم از عملکرد کفاشللیان 
راضی نیست به همین خاطر باید منتظر تغییرات گسترده در 

ماه های آینده در فوتبال ایران باشیم.«

کفاشیان : بدون س�ند و مدرک فوتبال را متهم 
    

 
نکنید

 همزمان با انتشللار سخنان مسللوول پیگیری پرونده فساد در 
فوتبال و انتقاد صریح رسللایی از عملکرد مدیران فدراسللیون 
فوتبال، سایت رسمی فدراسیون فوتبال از قول علی کفاشیان به 

این مساله واکنش نشان داد.
رییس فدراسیون فوتبال در این رابطه گفت:» متاسفانه اخیرا 
 صحبت هایی مطرح می شللود که تنها باعللث نگرانی جامعه

 اسللت. زمانی که باشللگاه هایی ماننللد تراکتورسللازی تبریز، 
 فولاد خوزستان و بسللیاری از لیگ برتری ها درمسابقاتشان در 
ورزشگاه ها شاهد حضور خیل عظیمی از هواداران هستند و این 
 نشانه عاقه مردم به فوتبال اسللت و نباید این جمعیت کثیر را 

بی جهت نگران کنیم.«
 وی در ادامه افزود:» اشللتباهاتی صللورت گرفته و تخلفاتی در 
فوتبال وجود دارد اما ارگان هایی مانند کمیته انضباطی، کمیته 

اخاق و استیناف هستند که به این تخلفات نظارت دارند. 
کمیته اسللتیناف به آرای کمیته انضباطی نظللارت می کند و 
کمیته اخاق فدراسیون فوتبال بیرون از مستطیل سبز با نظارت 
کامل فوتبال را زیر نظر دارد و همه تخلفات را به صورت جدی 
بررسی و آرای خود را صادر می کند به همین خاطر بدون وجود 

دلیل و مدرک فوتبال را متهم به فساد نکنید. 
مردم به فوتبال عاقه دارند و باید به عایق آنها احترام گذاشت و 
از این پدیده اجتماعی قرن به درستی حفاظت کرد. ضمن اینکه 
اگر مدارک و مستنداتی وجود دارد از ارایه آن به مراجع ذیربط 

استقبال می کنیم.«
 

احضار کفاشیان به مجلس
    

پس از اظهارنظر علی کفاشللیان و انکار وجود فسللاد در حوزه 
فوتبال، برخللی نمایندگان تصمیللم گرفتند طی ناملله ای از 
وزیر ورزش و جوانان درخواسللت کنند هرچه سریع تر تکلیف 
کفاشیان را روشن کند و از وی بخواهد بابت اظهاراتش توضیح 
قانع کننده بدهد، چون مجلس تصمیم دارد پس از قرائت نتیجه 
بررسی پرونده فسللاد در فوتبال درنشست غیر علنی درصورت 
صاح دید هیات رییسه این گزارش را در اختیار رسانه ها قرار 
دهند تا همه متوجه شوند زیر پوست فوتبال ایران چه می گذرد.

اخبار کوتاه

احمدی، سوم اسکواش نوجوانان 
اسللکواش باز نوجوان تیم فولادماهان، مدال برنللز رقابت های قهرمان 
کشوری در رده زیر 15 سال را به خود اختصاص داد. رقابت های اسکواش 
قهرمان کشوری، دختران کشور در رده های سنی زیر 15، 17 و 19 سال 
با شرکت 10 تیم برگزار شد که درپایان تیم اصفهان موفق به کسب یک 
مدال برنز در رده سنی زیر 15 سال، یک جایگاه پنجمی جدول اصلی 
در رده زیر 19 و یک سومی در جدول پلیت همین رده سنی را به دست 
آورد. در رده سنی زیر 15 سال شللرکت کنندگان با یکدیگر به رقابت 
پرداختند که درپایان فرشللته اقتداری از کیش در جایگاه اول ایستاد، 
هلیا استیلی از تهران دوم شد و سارا احمدی از اصفهان  و کوثر بهنام از 
تهران در سکوی سللوم قرار گرفتند. در رده سنی زیر 19 سال نیز سارا 
مومنی دیگر بازیکن فولادماهان با شکست مقابل ساجده کریمی، ملی 

پوش تیم اراک از راه یابی به جمع چهارنفر برتر باز ماند.

 ژیمناستیک اصفهان دوباره 
بر سر زبان ها افتاد

نایب رییس بانوان هیات ژیمناستیک استان اصفهان، گفت: موفقیت های 
به دست آمده توسط ورزشکاران اصفهانی موجب شد نام ژیمناستیک 
اصفهان یک بار دیگر بر سللر زبان هللا بیفتد. الهام صانعللی اظهار کرد: 
فعالیت های صللورت گرفته در هیات ژیمناسللتیک اسللتان اصفهان و 
موفقیت های به دست آمده توسط ورزشللکاران این هیات در دو بخش 
بانوان و آقایان و در مسابقات قهرمانی کشور و رقابت های باشگاهی، یک 
بار دیگر نام ژیمناستیک اصفهان را بر سر زبان ها انداخت. وی به برگزاری 
دوره های متعدد مربیگری و داوری در هیات ژیمناستیک استان اصفهان 
اشاره کرد و بیان کرد: چهاردوره کارگاه مربیگری ژیمناستیک هنری، 

ویژه آقایان و بانوان زیر نظر سرمربی اوکراینی تیم ملی برگزار شد.

انتقاد صریح مسوول پیگیری پرونده فساد در فوتبال از مدیریت فدراسیون

رسایی:  رواج فساد در فوتبال از بی عرضگی کفاشیان است

مسوول برگزاری مسابقات بین المللی انشین کاراته درشهرستان  نجف آباد، 
گفت: بنابر درخواست سازمان انشللین کاراته جمهوری اسامی ایران و 
موافقیت رییس سبک انشین کاراته دنیا قرار شد، مسابقات این سبک 
درنجف آباد برگزار شود و قرار شد در این مسابقات امتیاز مسابقات جهانی 

به اصفهان داده شود. 
وی افزود: در این دوره از مسابقات که به مدت سه روز درمجموعه ورزشی 
آزادی  نجف آباد برگزار می شود، 9 کشور اعام آمادگی کامل کرده اند 
و مسابقات در دو رده سنی زیر 21 سال و بالای 21 سال برگزار می شود. 
محمد حسین خلیلی فر، گفت: در رده سللنی بالای 21 سال 100 نفر 
ازکشورهای خارجی و100 نفر نیز از ایران درچهار وزن با هم به رقابت 
می پردازند. وی افزود: در رده سنی زیر 21 سال نیز250 ورزشکار از 26 

استان کشور شرکت می کنند.
بنیانگذار سبک انشین کاراته استان اصفهان در ادامه گفت: کشورهای 

ترکیه، رومانی، آذربایجان، ارمنستان، گرجستان، کانادا، ژاپن، روسیه و 
باروس در این دوره از مسابقات درنجف آباد شرکت می کنند. وی افزود: 
قرار است در مهرماه سال جاری نیز سه کشور رومانی، آذربایجان و ترکیه 

به سرپرستی ایران درمسابقات المپیک کاراته در ژاپن شرکت کنند. 
وی اضافه کرد: یکی از امتیازاتی که از ژاپن در مسابقات المپیک گرفتیم 
این است که قرار شد در آن مسابقات بانوان ایرانی نیز با حجاب اسامی 

حضور یابند. 
خلیلی فر با اشللاره به اینکه  نجف آباد شهر طایی ایران در ورزش است 
گفت: از ورزشکاران فهیم، مردم خوب و مومن  نجف آباد و جامعه اداری 
شهرستان درخواست همکاری داریم تا این مسابقات به خوبی برگزار و 
نام  نجف آباد همانند گذشته در جامعه جهانی ورزش بدرخشد. وی افزود: 
اگر این مسابقات درنجف آباد برگزار می شود نشان دهنده این است که 
ظرفیت نیروی انسانی در این شهرسللتان بالاست و علیرغم کمبودها و 
نبود امکانات مناسب رفاهی مردم و دست اندرکاران ورزش نهایت سعی و 
تاش خود را می کنند تا آبروی شهر و استان و کشور عزیزمان حفظ شود. 
وی افزود:  نجف آباد شهر طایی ایران و در حد یک استان است و علیرغم 
اینکه سللخت افزار ندارد اما مغزافزار و نرم افزار دارد پللس  نجف آباد را 
دریابید تا همچنان آبرو استان و کشور را در بسیاری از رشته ها حفظ کند. 
مسوول برگزاری مسابقات بین المللی کاراته  نجف آباد، گفت: در جریان 
 برگزاری این مسابقات گروه های بومی و محلی برنامه های خود را اجرا 
می کنند همچنین نمایشگاه صلح کودک با تصاویر کودکان شهید غزه 
برپا می شود و بیش از 400 نفر ورزشکار به نمایندگی از شهدای شهرمان 
درنماز جمعه نجف آباد شللرکت می کنند و عاوه بر این ها برنامه های 

متنوع دیگر نیز اجرا می شود. 

کمترازیللک ماه دیگللر رقابت هللای اینچئون کللره جنوبی 
آغازمی شودوبیشللتر رشللته های ورزشللی درگیر برگزاری 
اردوهای تیم ملی و اردوهای تدارکاتی هسللتند، حدود 27 
بانوی ورزشکار اصفهان در رشللته های مختلف در اردوهای 
تیم ملی حضور دارند که البته برخللی از آنها طی اردوهایی 
 که برگزار می شللود طی طرح ریزش شانس خود را از دست 

می دهند. 
تاش ما همچون چند شماره گذشته بر این است تا رسالت 
رسللانه ای خود را درحمایت از ورزش بانوان تا زمان اعزام و 
کسب نتیجه همچنان ادامه دهیم، در هر شماره با گروهی از 
آنان به گفت وگو می نشینیم تا جویای وضعیت اردوی تیم 

ملی و بعد وضعیتی که آنان دراصفهان دارند باشیم. 

 توپی طلا برای بانوان گلبال
    

سللرمربی تیم ملی گلبال بانوان کشللور با اشللاره به آخرین 

وضعیت ملی پوشللان گفت: فرصت بسللیارکمی دراختیار 
داریم، طبق برنامه تا زمان اعزام پنج اردوی متوالی و منظم 
درتهران خواهیم داشت که این اولین اردوی ما است که از20 
مردادماه با حضور10 بازیکن از تهران و اصفهان آغاز شده و 

تا 27 ادامه خواهد داشت. 
زینب ارک دستانی افزود: بعد از استراحت کوتاه اردوی بعدی 
آغاز می شود، تاش کردیم اردوها متصل به یکدیگر باشد تا 
از فرم آمادگی خارج نشوند و از فرصتی که داریم بتوانیم به 

خوبی استفاده کنیم. 
دراردوی فعلی سمیرا جلیلوند،طیبه استکی و زهره مظاهری 
که جوان ترین بازیکن  تیم ملی اسللت، نمایندگان اصفهان 

هستند. 
خوشللبختانه اردوی بسللیارخوبی اسللت و از روزشللروع تا 
امروز مسللوولان فدراسللیون و وزارت ورزش بازید خوبی از 
 اردو داشللتند و پیگیر مسللایل و مشللکاتمان بودند تا رفع

 شللود. وی درخصوص وضعیت تمرینات ملی پوشان خاطر 
نشان کرد: تمرینات هر روز در دو نوبت صبح و بعد از ظهر و 
درهر نوبت بین دو تا سه ساعت بدنسازی، تخصصی واستخر 
اسللت. نفراتی که در اردوهسللتند از بین 15 نفللر برگزیده 
رقابت های لیگ دسته یک کشور هستند که تا زمان اعزام با 

ریزشی که خواهیم داشت این تعداد به شش نفر می رسد.

گلبال نقره ای اصفهان
    

مربی تیم ملی گلبال بانوان تصریح کرد: از نظر استیل بدنی، 

سللرعت و قدرت نسللبت به دوره های قبل پیشرفت خوبی 
داشتیم و تاش می کنیم در این رقابت ها بتوانیم با پشت سر 
گذاشتن چین و ژاپن که رقبای اصلی مان محسوب می شوند 

بتوانیم طای رقابت ها را به دست آوریم.
البته در رقابت های قبلی ژاپن را شکست دادیم و تکرار این 
شکست دور از دسترس نیست، این توانمندی و پتانسیل در 

بازیکنان وجود دارد.
وی درخصللوص وضعیت گلبللال بانوان اصفهان درکشللور 
گفت: گلبال اصفهان طی شللش سللال فعالیت و حضور در 
لیگ دسته یک همیشه درسکوی دوم قرار گرفته و به نوعی 
گلبال اصفهان نقره ای است، متاسفانه هیچ اسپانسری برای 
حمایت تیم بانوان وجود ندارد و بهزیستی در طی این مدت 
تمامی هزینه هللای تیم را در رقابت های مختلف کشللوری 
 بر عهده داشللته، جا دارد از زحمات آقای محمدزاده تقدیر 

کنیم. 
تهران با دراختیار داشللتن شللش بازیکن فیکللس تیم ملی 
همیشلله قهرمان بوده البته درطی این مللدت تیم اصفهان 

پیشرفت خوبی داشته است.
وی اداملله داد: دربخش بانوان رقابت هللای لیگ برترنداریم 
و حدود هفت تیم درمسابقات دسللته یک با یکدیگر رقابت 
می کنند، صحبت آنان بر این است تیم ها شرایط حضور در 
مسابقات با شللرایط لیگ برتر را ندارندکه البته باید بررسی 
شود، اگر مسابقات نام لیگ برتر بگیرد شاید اسپانسری پیدا 

شود که از تیم های این رشته نیز حمایت کند. 

همراه با ملی پوشان اصفهانی، تیم های ملی تا اینچئون  برگزاری مسابقات بین المللی کاراته انشین در نجف آباد

درشرایطی که گمانه زنی ها درباره پرونده علی دایی درکمیته انضباطی 
حکایت از محرومیت وی از حضور روی نیمکت پرسپولیس داشت، ظهر 
دوشنبه کمیته انضباطی فدراسللیون فوتبال با درنظر گرفتن جریمه 
مالی این پرونده را مختومه اعام کرد تا دیگر نگرانی و دغدغه ای برای 
سرمربی پرسپولیس بابت همراهی تیمش در هفته دوم مسابقات لیگ 
چهاردهم وجود نداشته باشللد. حکم صادره بر اساس آیین نامه جدید 
انضباطی فدراسیون فوتبال قابل اعتراض و تجدیدنظرخواهی نیست 
از این رو مشکلی برای محرومیت سنگین تر و جریمه مالی سنگین تر 
وجود نداشت اما مسوولان کمیته انضباطی با درنظر گرفتن جریمه پنج 
میلیون تومانی علی دایی، مهرداد کفشللگری و محسن بنگر را تنبیه 
کردند تا شاید آنها از اعتراض به داور مسللابقه پرهیز کنند ولی بدون 
تردید همانگونه که فصل گذشته هیچ یک از اتفاقات به درستی کنترل 

نشد در فصل جدید هم چنین رویدادی رقم نخواهد خورد. جریمه پنج 
میلیونی برای بازیکنی که بالغ بر800 میلیون تومان پول درفت کرده 
به چه میزانی بازدارندگی دارد که فرد از تکرار آن پرهیزکند، به عنوان 
مثال برای علی دایی که رقمی نزدیک به دو میلیارد و صد میلیون تومان 
قرارداد منعقد کرده، پنج میلیون تومان چه مقدار است که برای عدم 
پرداخت مجدد آن از اعتراض به داوری صرف نظر کند. واقعیت ماجرا 
اینجاسللت که این مدل از برخورد به اصاح قاطع فدراسللیون فوتبال 
تنها به محلی تبدیل می شللود که فدراسللیون فوتبال و سازمان لیگ 
می تواند به واسطه آن سللقف درآمدهای خود را به شکل قابل توجهی 
افزایش دهد؛ البته این مللدل فصل قبل نیز به اجللرا درآمده بودکه با 
 انتقللادات صریح کارشناسللان و صاحب نظران امور حقوقللی رو به رو

 شللده بود اما مسللوولان کمیته انضباطی بدون توجه به این مساله به 

این روش از درآمدزایی ادامه دادند تللا جایی که دوباره همان روش در 
لیگ جدید هم به کار گرفته شللد تا مشخص شود فدراسیون و کمیته 
انضباطی قصد تغییر شیوه در این مساله را ندارد. کارشناسان و صاحب 
نظران معتقدند درآیین نامه جدید کمیته انضباطی روش های مختلفی 
برای برخورد با منتقدان وجود دارد اما مسوولان کمیته انضباطی تنها 
برخورد از طریق جریمه نقللدی را انتخاب می کنند چون این روش نه 
تنها تبعات زیادی بللرای آنها ندارد بلکه به کمک فدراسللیون فوتبال 
هم می آید تا بخشللی از هزینه های جاری فوتبللال از این محل تامین 
 شود. با این حال یکی از مسللوولان کمیته انضباطی در این باره گفت:

» ما اصللراری به برخورد با جریملله مالی نداریم اما شللدت  رفتار غیر 
ورزشی در این زمینه نوع تنبیه را مشخص خواهد کرد، ما نمی خواهیم 
از این روش درآمدزایی کنیم اما برخللی اصرار دارندکه اینگونه وانمود 

کنندکه ما به دنبال درآمد زایی هستیم. شاید خیلی ها بگویند آیین 
نامه جدید کشش فضای فوتبال ما را نداشته است، اما این آیین نامه با 

قوانین فیفا مطابقت دارد. خوشبختانه بازیکنان تیم ملی ما 
در جام جهانی حضور داشتند و با فضا 

آشنایی دارند. « اسللماعیل حسن 
زاده در ادامه گفللت:» با توجه به 
ماده 67 آیین نامه رییس کمیته 

انضباطی اختیاراتی دارد که می تواند بدون برگزاری 
جلسه حتی حکم به تعلیق یک تیم یا محرومیت اشخاص بدهد. البته 
ما در این موارد تا حد امکان تحقیقات لازم را انجام می دهیم.« هرچند 
رییس کمیته انضباطی از آرای صادره این کمیته دفاع می کند اما برخی 
همکاران وی در فدراسیون فوتبال نیز با روند تصمیم گیری های این 

کمیته مخالفند و تاکید دارند که مماشات کمیته انضباطی و برخورد 
سطحی آنها با متخلفان سبب شد انتقادات نسبت به عملکرد کمیته 
انضباطی و ارکان قضایی فدراسیون اوج بگیرد و همه فدراسیون را به 

درآمدزایی از این راه متهم سازند!

نخستین آرای کمیته انضباطی درلیگ چهاردهم و یک ابهام بزرگ

کمیته انضباطی یا کمیته چاپ اسکناس!

ورزش درکلام رهبری
رهبللر معظم انقللاب  در دیللدار با جمعللی از مسللوولین، قهرمانان 
وپیشکسوتان ورزش کشوراسفند ماه 1391 تاکیداتی را مطرح کردند 

که به نکاتی از آنها اشاره می شود.
  قهرمانان و پهلوانان ورزشی کشور را سفیران هویت، تشََخُص، عزم 
راسللخ، هوش بالا، ایمان و پای بندی به شریعت ملت ایران دانستند و 
 تاکید کردند: ورزشکاران قهرمان همانند قله ای هستند که زمینه ساز

 حرکت آحللاد مردم به ویللژه اسللتعدادهای جوان، به سللمت قله ها 
است.

  حضور بانللوان و دختران ورزشللکار با رعایت حجاب شللرعی، در
میدان های بین المللی اسللت که اقدامی فوق العاده و بسیار مهم و با 

ارزش است.
  هنگامی که یک زن مسلللمان ایرانی و دارای حجاب، بر سللکوی 
قهرمانی می ایسللتد و همه را وادار به تکریم مللی کند، کار با عظمتی 

انجام شده است.
  ایستادن یک ورزشکار جانباز یا معلول بر سکوی قهرمانی دنیا با همه 
سختی ها و آسیب های جسمی، نشان از عزم و اراده قوی آن ورزشکار 

و همچنین همت بالاو تشََخُص یک ملت است.
  ورزشکاران با کسللب مقام قهرمانی، در واقع به ملت و کشور خود 
خدمت می کنند و پیام های عزم و اراده، ایستادگی و ایمان ملت ایران 

را به جهانیان می رسانند.

  از همه ورزشکارانی که در میدان های ورزشی، نام ائمه علیهم السام 
را بر زبان می آورند یا سجده  می کنند یا دست به دعا برمی دارند یا پس 
از فتح قله ها، اذان می گویند و همچنین همه زنان ورزشکاری که عفاف 

دینی را رعایت می کنند، صمیمانه تشکر می کنم.
  حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به انصراف ورزشکاران 
جوان ایرانی از مسابقه با ورزشللکاران رژیم صهیونیستی افزودند: این 
اقدام، بسیار با ارزش و تاشی بسللیار مهم و حساس درمقابله با رژیم 

غاصب صهیونیستی است. 
  پیشللرفت ها و موفقیت های جوانان ایرانی در رشته های ورزشی 
نشانگرآن است که ظرفیت و استعداد جوانان در رشته های گوناگون 
بسیار بالاست و باید برای تربیت این استعدادها و پرورش آنها به سمت 

قهرمانی، سرمایه گذاری شود.



درگفته امام عزیزمان این جنگ نعمت اس��ت. از لحاظ اقتص��اد ما طعم کمبودها را 
چشیدیم و درکوره حوادث آب دیده شدیم. 

ازلحاظ نظامی هم به این نکته پی بردیم که می توانیم به تنهایی برای هدف مقدسی 
که داریم بجنگیم و به دش��من بفهمانیم که ما برای اهداف به حق خودمان، زیر بار 
ظلم و س��تم ابرقدرت ها و زورگویان نمی رویم و تا آخری��ن قطره خون خودمان در 

صحنه حق باقی خواهیم ماند.
گلبرگ زندگی

شهیدحسینعلی زاده اصالت آذربایجانی داش��ت و اصالتا اهل میاندوآب بود. وی در 
دوران نوجوانی  بسیار فعال بود و به ورزش های رزمی علاقه زیادی داشت و در رشته 

جودو کمربند مشکی به دست آورد.

یوسف حسینعلی زاده ورزشکارشهدای
نام پدر: موسی

تاریخ تولد: 1342
تاریخ شهادت: 1367

محل شهادت: آبادان
رشته ورزشی: جودو

سخن شهید درمورد جنگ تحمیلی

و جمعه برگزار ش�د به این داور تعلق گرفت تا کمك هزینه اي براي هزینه هاي فدراسیون در هشت مسابقه هفته سوم لیگ برتر فوتبال که روزهاي پنجشنبه بود. با توجه به هماهنگی های صورت گرفته، حق الزحمه داوران، ناظران و نماینده  شکرانه پیش از این از بي توجهي به او و هزینه هاي بالاي درمانش صحبت کرده مدت هاست با بیماری سرطان دست و پنجه نرم مي کند.مرتضی ش�کرانه داور اصفهاني و از داوران بین المللی فوتس�ال ایران است که 
این هماهنگی را با تاج انجام داد.خسروی خودش یکی از داورانی است که مدتی از بیماری سختی رنج می برد. او کمك مي  کن�د تا با مجم�وع حق الزحمه داوران به ش�کرانه تعل�ق بگیرد. علی و حتی تاج اعلام کرد یك میلیون تومان نیز از سازمان لیگ به این داور اصفهاني علی خسروی درتماسی تلفنی با مهدی تاج روی این موضوع به توافق رسیدند درمان او باشد. 

شایعه هفته

دهنوی و ماهینی؟!

تا شروع مسابقات والیبال قهرماني جهان، دو هفته دیگر فرصت باقي است 
و تیم ملي والیبال ایران نیز این روزها در ل�س آنجلس آمریکا تمرینات و 
دیدارهای تدارکاتي را برگزار مي کند. ایران که تا امروز در اردوي آمریکا 
سه دیدار تدارکاتي را برگزار کرده است در دو دیدار شکست خورده و در 

یك رقابت پیروز بوده است. 
البته دو دیدار نخست، چرخ تیم به دس�ت بازیکنان دخیره چرخانده شد 
و در دیدار س�وم ترکیب اصلي ایران بود که به میدان رفت. ملي پوش�ان 
والیبال ایران همچنان عزادار مربي فقید خود هستند و آن طور که صحبت 
مي کنند، هنوز روحیه لازم براي به نمایش گذاش�تن تمام توانایي خود را 

به دست نیاورده اند. 
حتي در مقطعي بعد از درگذشت حس�ین معدني ملي پوشان به دنبال لغو 
س�فر و اردوي تدارکاتي به آمریکا بودند که مدیریت فدراسیون آنها را به 
س�فر راضي کرد. والیبال دوس�تان ایران منتظرند تا درخشش ایران در 
مسابقات قهرماني جهان را همچون لیگ جهاني ببینند و ملي پوشان هم 

حتماً این موضوع را درك مي کنند. 

هیدتوشی ناکاتا و پارك جی س�ونگ، نمونه های بی شماری که در دنیای فوتبال وجود 
دارند و زمانی از فوتبال خداحافظی می کنند که اعتبارشان خدشه دار نشود. ولی اینجا 
می شوند و می گویند او تا 98 سالگی بایستی بازی می کرد.در ایران، هستند کسانی که وقتی یك ستاره می خواهد خداحافظی کند پیش مرگش 

اشاره به علی کریمی داریم که پس از خداحافظی او از فوتبال، جامعه فوتبال شروع به 
اینگونه برخورد کرد اما مرتضی محصص نظری بس�یار منطق�ی در مورد علی کریمی و 
خداحافظی او اعلام کرد. وی درباره اینکه برخی بازیکنان بزرگ فوتبال دنیا مانند ریبری 
یا ابراهیمویچ خداحافظی خود از دنیای فوتبال را اعلام کرده و اینکه درتیم ملی ایران 
هم برای جوانگرایی باید شاهد وداع برخی نفرات با تجربه باشیم، تصریح کرد: در دنیای 
فوتبال استانداردی برای خداحافظی از فوتبال وجود ندارد. بازیکنی مانند مالدینی را 
داشتیم که تا 37 سالگی هم در تیم ملی ایتالیا بازی می کرد. انتخاب این زمان بستگی 
به هوش بازیکنان دارد، مانند علی کریمی که ش�اید دو سال دیگر توان بازی داشت اما 
و در بهترین زمان خداحافظی کرد.برای جلوگیری از مصدومیت و افت احتمالی چنین تصمیمی گرفت و به نظرم هوشیارانه 

درحالي که بسیاري از رشته هاي ورزشي درحال آماده سازي حضور دربازي هاي آسیایي 

اینچه ئون هس�تند و ترکیب تیم هاي اعزامي نیز کم کم درحال مش�خص شدن است، 

برخي رشته ها شرایطي بلاتکلیف دارند. از جمله رش�ته هایي که کمیته ملي المپیك 

براي اعزام آنها به اینچه ئون به توافق نظر نرسیده واترپلو و شمشیربازي بانوان است. 

عدم نتیجه گیري در مسابقات بین المللي اخیر باعث شده تا کمیته ملي المپیك اعلام 

کند، هزین�ه اي براي اع�زام آنها نخواهد کرد، چون ش�انس مدال آوري درمس�ابقات 

آسیایي توسط آنها کم است. 

واترپلوئیس�ت هاي ایران که مدت ها خود را براي حضور در این مس�ابقات آماده کرده 

بودند، حالا راهي جز رس�یدن به ش�رایط مطلوب براي جلب اعتماد مسوولان ورزش 
کشور را ندارند. 

این شرایط را بانوان شمشیرباز هم تجربه مي کنند. به هر حال تیم هایي که در طول سال 

هزینه چنداني براي برگزاري اردوها و بازي هاي تدارکاتي و حضور در مسابقات معتبر 

بین المللي براي آنها نمي شود افت شان هم توجیه دارد و اگر بي توجهي به این رشته هاي 

مدال آور ادامه پیدا کند، هیچ وقت روي موفقیت را نخواهند دید. 

دوستانه هفته
عجیب هفتهمنطقی هفته

مدال نیاورید، نمی رویدکریمی به موقع خداحافظی کرد

شایعه هفته همین دیروز شکل گرفت. بعد از بازی ذوب آهن و پرسپولیس، سبزها 

می گفتند چرا ماهینی بازی کرد و قرمزها می گفتند چرا دهنوی!

اما عضو هیات رییسه سازمان لیگ، جواب هر دو باشگاه را داد و اظهار داشت: قاسم 

دهنوي و حسین ماهیني، بازیکنان ذوب آهن و پرسپولیس منعي براي انجام بازي 
در لیگ نداشته اند.

پرسپولیس�ی ها معتقد بودند که دهنوی جریمه سازمان لیگ را پرداخت نکرده و 

نباید برای ذوب آهن بازی می کرد. همچنین باشگاه ذوب آهن در نامه ای به سازمان 

لیگ نسبت به حضور حسین ماهینی در ترکیب پرسپولیس معترض بود. این باشگاه 

هم معتقد است که ماهینی مشکل نظام وظیفه دارد.

بهروان در این باره ، گفت: فعلا تنها دو بازیکن هستند که طی نامه ای به ما اعلام شده 

حق بازی کردن ندارند؛ بختیار رحمانی و سعید حلافی. این همه از شایعات متعدد 

این روزهای فوتبال و پرداخت به آن.

همت هفته

همه برای شکرانه

والیبال و بازی های خوب 

طرح : مصطفی ستاریان
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 



آغاز تولید سریال پلیسی در اصفهان
 با حضور ضرغامی

به گزارش س��رویس تلویزیون و رادیو ایس��نا، با حضور رییس س��ازمان 
صداوسیما ساخت س��ریال »زاویه هفتم« در اصفهان آغاز شد.ضرغامی 
در مراسم کلید زدن این مجموعه تلویزیونی، همکاری نزدیک شبکه های 
صداوسیما و نیروی انتظامی را بسیار مفید دانست و بر استفاده از سوژه های 
عبرت آموز و پرونده های حقیقی در عرصه فیلم سازی تاکید کرد. رییس 
سازمان صداوسیما با اش��اره به تولیدات گس��ترده انواع فیلم، سریال و 
انیمیشن در شبکه های استانی گفت: توانمندی مراکز استان ها در تولید 
برنامه های نمایشی قابل تحسین است. »زاویه هفتم« یک سریال پلیسی 
ویژه اس��ت که در آن داستان یک سرقت پیش��رفته از هفت زوایه دنبال 
می ش��ود. این مجموعه به موضوع س��ارقان حرفه ای و افرادی که بر اثر 
غفلت در این مسیر گام می گذارند و روحیات و خلقیات آنان می پردازد. 
»زاویه هفتم« به سفارش معاونت اجتماعی نیروی انتظامی در مرکز صدا 
و سیما در اصفهان تولید می شود و در هفته نیروی انتظامی پخش خواهد 
ش��د. رویا نونهالی، س��ارا نازپرور، حمیدرضا پگاه و کامران تفتی در این 
سریال نقش آفرینی می کنند. کارگردان آن محمد علی سجادی است و 

تهیه کنندگی آن را امیرحسن شریفی برعهده دارد.

شورای سیاستگذاری نهمین دوسالانه 
نگارگری معرفی شدند

شورای سیاست گذاری نهمین دوس��الانه ملی نگارگری ایران از سوی 
مدیرکل دفتر هنرهای تجسمی منصوب شدند. به گزارش خبرگزاری 
مهر، مجید ملان��وروزی مدیرکل دفتر هنرهای تجس��می در احکامی 
مجید مهرگان، محمدباقر آقامیری، عباس جمال پور، محمدعلی رجبی، 
اردشیر مجرد تاکستانی، امیر طهماسبی، حسینعلی ماچیانی و سلیمان 
سعیدآبادی را به عنوان اعضای شورای سیاست گذاری نهمین دو سالانه 
ملی نگارگری ایران منصوب کرد. نهمین دوسالانه ملی نگارگری ایران 
با همکاری دفتر هنرهای تجس��می، موسسه توسعه هنرهای تجسمی 
معاصر و انجمن نگارگری ایران در سال جاری برگزار می شود. هشتمین 

دوره این دوسالانه سال 1390 در اصفهان و تهران برگزار شد.

مستند »غربتستان« به تدوین رسید
سهیل کریمی مستندساز در گفت وگو با خبرنگار سینمایی فارس درباره 
آخرین فعالیت های این روزهای خود عنوان کرد: به تازگی آماده س��ازی 
موسیقی مستند »غربتستان« به پایان رسیده است و تا چند هفته آینده 
تدوین این مستند را آغاز خواهم کرد. کار تولید این فیلم را اواخر سال 91 
آغاز کردم اما بنا به دلایلی ادامه این کار باقی ماند که پس از فیلمبرداری 
آخرین مستند جدیدم تحت عنوان »مذاکرات« تصمیم به تکمیل مستند 
»غربتستان« گرفتم. کریمی درباره داستان مستند »غربتستان« عنوان 
کرد: این فیلم به زندگی ش��یعیان کشور قزاقستان که در شرایط خاصی 
زندگی می کنند می پردازد. علت طولانی شدن مدت تولید این مستند این 
بود که موسیقی متن این فیلم برای من مهم بود و به همین خاطر به دنبال 
یک خواننده »عاشیق« بودم تا کار موسیقی را به او بسپارم. عوامل تولید 
مستند »غربتستان« عبارتند از: سهیل کریمی کارگردان، تهیه کننده، 
تدوینگر، تصویربردار، دیما مرادف راوی، مصطفی افضل زاده، عباسعلی 

محمدآبادی عوامل تولید.

اصلاح تبصره 16 آیین نامه اجرایی 
معافیت مالیاتی بخش فرهنگ و هنر

 لادن حیدری مدیرکل دفتر حقوقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
گفت وگو با ایبنا اعلام کرد: در س��ال های گذشته، یک سلسله تکالیفی 
مازاد بر قانون ب��رای حوزه فرهنگ و هنر پیش بینی ش��ده بود که علاوه 
بر ارایه اظهارنامه، ترازنامه، حساب س��ود و زیان و مالیات های اشخاص 
ثالث، تکالیف دیگری هم در برمی گرفت؛ این تکالیف به تأیید س��ازمان 
مالیاتی فراتر از قانون بود. در مقطع زمانی سال  1390 اصلاح این موضوع 
صرفاً برای بخش هنری و س��ینمایی صورت گرفت تا این که امس��ال با 
پیگیری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی قرار شد مشمولان بند »ل« ماده 
139 قانون مالیات  های مس��تقیم که تا قبل از اجرای قانون برنامه پنجم 
توسعه به تسلیم به موقع اظهارنامه، ترازنامه و حساب سود و زیان و کسر 
و پرداخت مالیات اشخاص ثالث اقدام کرده بودند، براساس مصوبه جدید، 
از معافیت مالیاتی مربوط به س��ال های قبل از اجرای قانون برنامه پنجم 
توسعه، استفاده کنند. همچنین براساس مصوبه جدید، افرادی که نسبت 
به پرداخت مالی��ات اقدام کردند، می توانند مالیات پرداختی را مس��ترد 
کنند. اصلاح تبصره 16 آیین نامه اجرایی معافیت مالیاتی بخش فرهنگ 
و هنر )مصوبه جدید( که چندی پیش توس��ط کمیس��یون اقتصادی به 
تصویب رسیده بود، قرار است امروز 26مردادماه در هیات دولت، مطرح 

و به تصویب برسد.

انتشار قطعه ای که رضا یزدانی 
به جانبازان تقدیم کرد

به گزارش خبرنگار موسیقی فارس، رضا یزدانی قطعه »ارث اجدادی« را 
که پیش از این در کنسرت ویژه جانبازان به همراه مازیار فلاحی خوانده 
بود، در فضای مجازی منتشر کرد. ترانه »ارث اجدادی« را مجید بابازاده 
س��روده و رضا یزدانی علاوه بر خوانندگی، آهنگسازی این قطعه را هم 
بر عهده داشته است و میلاد عدل تنظیم این آهنگ را انجام داده است. 
رضا یزدانی چندی پیش به همراه مازیار فلاحی در سالن همایش های 
بین المللی برج میلاد به روی صحنه رفت و برای جانبازان و رزمندگان 

هشت سال دفاع مقدس به اجرای برنامه پرداخت.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

بهمن نامورمطلق را از زمانی می شناختم که 
به خاطر تحقیق در زمینه ادبیات تطبیقی، به 
کتاب هایش رسیده بودم. هنوز پیش از آن که 
او را به عنوان معاون صنایع دس��تی سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
بشناس��م؛ برایم یک استاد دانش��گاه و دارای 
دکتری ادبیات تطبیقی اس��ت. از کارنامه او به عنوان نویسنده 
که پر و پیمان نیز هس��ت، درآمدی ب��ر بینامتنیت، درآمدی بر 
اسطوره شناس��ی و دانش های تطبیقی را می توان نام برد. او که 
قبلًا به نقش دانش��جویان اصفهانی اش در نوشتن کتاب هایش 
اشاره و از آن ها تشکر کرده بود؛ پنجشنبه پیشین به اصفهان آمد 
تا با حضورش، جلسه اول کارگاه دو روزه »اتوبیوگرافی تخیلی« 
در قلمستان برگزار ش��ود. کارگاهی که قرار بود از 10 صبح تا 5 
عصر ادامه داشته باشد؛ در فاصله زمانی 10 صبح تا 2 بعدازظهر 

فشرده شد. در ادامه گزارشی از این کارگاه می خوانید.

   رابطه خود و نوشتار چیس�ت و این ها چطور به هم 
مرتبط می شوند؟

دکتر نامورمطلق صحبتش را با توضیح این موضوع آغاز کرد که 
در رابطه نویسنده و نوشتار دو دیدگاه وجود دارد. یکی اینکه هر 
نوشته یک خودنگاری است و نوشته ای نیست که ما خودمان را 
در آن منعکس نکرده باشیم. هر اثری که خلق می کنیم؛ تجلی 

ماست. مثلاً این جهان تجلیات الهی است و چیزی که انسان خلق 
می کند؛ تجلیات اوست. در دیدگاه دوم تا زمانی که بحث من و 
خود وجود نداشته باشد، به دیگرنویسی و دیگرپردازی اشتغال 
داشتیم. بر اساس دیدگاه دوم »من« به عنوان سوژه مستقل بعد 
از رنسانس شکل گرفته که یک خودآگاهی مستقل به وجود آمد. 
نخستین کسی که به طور جدی به خودنگاری پرداخت؛ ژان ژاک 
روس��و بود که در »گردش های تنهایی« ب��ه موضوع خود و من 
مستقل پرداخت. قبل از آن هرچه نوشته شده درباره »دیگری« 

بوده و اگر هم »من« بوده در راستای »دیگری« بوده است.

   چرا انس�ان می خواه�د خودنگاری کن�د و به چه 
نحوه هایی این کار را می کند؟

نامورمطلق این س��ؤال را طرح و به آن جواب داد: انس��ان فطرتاً 
اتوبیوگرافیست است. خودنگاری عجیب نیست و انسان هایی که 
نخواهند از خودشان چیزی به جای بگذارند عجیب هستند. به 
آشیل می گویند در جنگ تروا کشته می شوی اما نامت جاودانه 
می شود و اگر نروی تا ابد زنده می مانی اما نامت نمی ماند و آشیل 
اولی را انتخاب می کند. جنگ رستم با اسفندیار هم همین طور 
است. گفتند اگر بروی با اس��فندیار که شاهزاده و تحت حمایت 
فره ایزدی است بجنگی؛ جزای آن کشته شدن است و اگر نروی 
اس��مت نمی ماند. این ها همه اش به خاطر این اس��ت که انسان 
می خواهد نامی از او جاودانه باشد. البته همه نوشته ها به خاطر این 

بحث فطری نیست. بعضی ها به خاطر انتقال تجربیات دردناک یا 
به اشتراک گذاشتن لذت ها و اعتراض است.

از تجلیات طبیعت انسانی اس��ت که می خواهد، حالا با شئ و یا 
نوشته خود را جاودانه کند. وقتی که خودش نمی تواند به صورت 
فیزیکی با مرگ مقابله کند؛ توس��ط ادبیات و هنر ب��ا او مقابله 
می کند و به او می خندد. علت و انگیزه خلق ادبی و هنری، ادبیات 
و هنر »تقابل با مرگ و نیستی« است. نامیرایی برای انسان مهم 

است. اسطوره هایی که ما ساختیم به خاطر همین میل است.

   اتوبیوگرافی چیست و چه فرقی با اتوفیکشن دارد؟
پ��س از آن مرب��ی کارگاه اتوبیوگرافی تخیلی اولی��ن قدم را در 
راه بی��ان موضوع کارگاه برداش��ت: وقتی می توانیم نوش��ته ای 
را اتوبیوگرافی محس��وب کنیم که پیمان اتوبیوگرافی داش��ته 
باشد. این پیمان یک قاعده است که می گوید:»نویسنده، راوی 
و شخصیت باید یکی باشند.« اگر دقت کنید وقتی که می گوییم 
باید نویس��نده، راوی و ش��خصیت یکی ش��وند یعنی کسی که 
می نویسد، همان کس��ی باش��د که درون متن روایت می کند و 
روایت درباره شخصیتی باشد که خودش است. نویسنده در جهان 
بیرونی زندگی می کند و راوی در جهان متنی زندگی می کند که 
درباره شخصیت می نویسد. بعضی می گویند نویسنده و راوی هیچ 
ربطی ندارند. می گویند ما اصلا نمی توانیم اتوبیوگرافی به معنای 

واقعی خلق کنیم و زندگی خود را صادقانه نقل کنیم.
این عده از منتقدان معتقدند انسان ها نمی توانند واقعیت را آن طور 
که هس��ت خلق کنند چون نزدیک ترین فرد که خودش است، 
آن قدر به او نزدیک نیست که از فیلتر ذهنیت خودش عبور نکند 
و انسان مدرن بیشتر با این مسأله مواجه است چون من اش رشد 
پیدا کرده اس��ت. پس ما هرگز نمی توانیم اتوبیوگرافی صادقانه 
داشته باشیم. پس چرا کماکان می گوییم اتوبیوگرافی؟ چون آن 
را یک ژانر نسبت به ژانرهای دیگر بررسی می کنیم. اتوبیوگرافی 
یک ژانر است حتی اگر صد در صد صادقانه نباشد. البته کسی که 
می آید عمدی خیال را دربازنویسی اثر می دهد، ژانر اتوفیکشن 
می شود.در شناخت ژانرهای مرتبط با خودنگاری چند شاخص 
مهم هستند. یکی از ش��اخص ها »میزان دخالت خیال« است. 
بر این اساس سه دس��ته نوش��تار داریم: 1- تحت تأثیر خاطره 
که واقعی اس��ت، خیال در آن راه ن��دارد و اتوبیوگرافی نام دارد. 
2- تحت تأثیر خیال  که فیکشن است. 3- ترکیب دو دسته اول 

و دوم که اتوفیکشن یا اتوبیوگرافی تخیلی است.

   خودتخیل نگاری یکی از انواع تخیل است
اینجا بود که استاد دانشگاه شهید بهشتی به آنچه هدف کارگاه 

بود، اش��اره کرد: اتوفیکش��ن در معنای عام یعنی نوشته ای که 
 auto تلفیقی از خاطره و خیال باشد. اگر خاطره نداشته باشد اتو
نیس��ت و اگر خیال نداشته باشد فیکش��ن  fictionنیست. در 
نوشتن اتوبیوگرافی باید خیال حذف شود و اینجا باید خیال اضافه 
شود. گاهی آنقدر خیال پررنگ می شود که خاطره کمرنگ شده 
و برعکس. این انعکاس مسایل نویسنده به شیوه خیالی و ملهم از 

خیال شاخص دسته بندی است.
 بحث جدی وجود دارد که ژانر فیکشن به خاطر ظاهر آن است 
چون صور ادبی به کار می بریم و بعضی می گویند به خاطر موضوع 
و ارتباط با واقعیت است. کاربرد صور ادبی و بلاغی مهم است. اگر 
عین به عین ارجاع بدهد اتوبیوگراف��ی و اگر عین به عین ارجاع 
ندهد اتوفیکشن اس��ت. نویسنده دوست داش��ته اتفاقی بیفتد 
و در زندگی واقع��ی اش این اتفاق نیفتاده اس��ت اما این اتفاق را 
در خودنگاری نوشته و این غیرواقعی بودن نوشته را اتوفیکشن 
می کند. پس اتوفیکش��ن از لحاظ روایی قوی تر می ش��ود چون 
دستش باز است. در اتوبیوگرافی ملزم هستید که کورونولوژیک 
پیش بروید و محکوم به رعایت زمان هستید. به همین خاطر در 
اواخر قرن بیستم اتوفیکشن به عنوان یک ژانر پرطرفدار مطرح 
شد و موج خودنویس��ی زیاد ش��د و ژانرهای مختلفی راجع به 

خودنویسی ها پیدا کردیم.

   یک اتوفیکشن، خودسرنوشت نامه ناخودآگاه است
در نوشتن اتوفیکشن سراغ ناخودآگاه یعنی آرزوها و آرمان هایمان 
می رویم. خودی که حس کمبودش را داشته ایم. اگر اتوبیوگرافی 
»سرنوش��ت نامه خودآگاه« باشد، اتوفیکش��ن »سرنوشت نامه 

ناخودآگاه« است در برابر خودِ آگاه که زندگی زیستی ماست.
سرنوش��ت نامه ناخودآگاه خودتخیل نگاری است. ارجاعیت به 
واقعیت اصل محسوب نمی ش��ود. به امیال و اشتیاق ها و آرزوها 
ارج��اع می دهد. خود اتوفیکش��ن انواع مختل��ف دارد. یک نوع 
اتوفیکش��ن »اتومیتوبیوگرافی« اس��ت؛ ش��خص خودش را به 
اسطوره تبدیل می کند. »اتودیکش��ن« خودنگاری احساسی، 
 نویسنده کاری به زندگی بیرونی ندارد و احساسات خودش مهم

 است. 
»اتوایمیجینال« خودمثال نگاری است؛ جهان در این خودنگاری 
نه جهان محسوس است و نه جهان احساسات. »اتوفابولیشن« 

افسانه نگاری از خود است.
در انتها نامور مطلق از شرکت کنندگان در کارگاه خواست برای 
جلسه دوم یک اتوبیوگرافی بنویسند. جلسه دوم این کارگاه ششم 
شهریور برگزار خواهد ش��د که در آن نمونه هایی از اتوبیوگرافی 

تخیلی شرکت کنندگان نقد می شود.

بهمن نامورمطلق در کارگاه زندگینامه نویسی تخیلی:

ما هرگز نمی توانیم اتوبیوگرافی صادقانه داشته باشیم

اکرم
ادیبی

گروه
فرهنگ و 

هنر

دبیر یک انتشارات خصوصی:

گاهی یک اثر را بیهوده به عرش می برند
رییس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی:

شعرای فارسی گو زمین و آسمان را به هم متصل کرده اند
فاضل ترکمن/ ایلنا: تبلیغ و معرفی کتاب در رسانه ها و مطبوعات 
بسیار می تواند در جهت فروش کتاب مفید باشد که در این عرصه 
اوضاع به سامانی وجود ندارد. رسانه های دولتی همیشه به صورت 
گزینشی عمل می کنند و هیچ امیدی به حمایت آن ها نیست. صدا 
و سیما فقط کتاب های ناشران دولتی را تبلیغ می کند. می گویند 
کتاب های ناشران خصوصی، روشنفکری اس��ت و در چهارچوب 
برنامه های ما نیست. کتابی که از وزارت ارشاد مجوز نشر گرفته و 
به تمام مسایل شرعی و قانونی کشورش پایبند بوده، در چارچوب 

رس��انه صوتی و تصویری کش��ورش قرار نمی گیرد. ویترین های 
فروش س��ینما ها و مراکز فرهنگی برای ناشران خصوصی در نظر 
گرفته نمی شود. رسانه های خصوصی گرچه دلسوز و بهتر هستند، 
اما در اغلب آن ها باندبازی شدیدی نفوذ کرده و هر کدام اغلب با یک 
یا چند نشر همکاری دارند و آثار این ناش��ران را معرفی می کنند. 
گاهی یک اثر را بیهوده به عرش می برند و گاهی یک اثر را بیهوده به 
فرش می رسانند! نقد علمی و ادبی در کشور ما هنوز معنایی ندارد و 

همه چیز بر مبنای حب وبغض فردی است.

ابوذر ابراهیمی ترکمان/ فارس: زبان فارسی و هر زبان دیگری، 
وظیفه  حامل بودن، حمل کردن و حرکت دادن یک فرهنگ را به 
عهده دارد. زبان های مختلف، فرهنگ ملت ها را منتقل می کنند و 
در آثار ادبی ادیبان ایرانی دیده می شود که به شکل دقیق به انتقال 
فرهنگ این مرز و بوم و فرهنگ فارسی پرداخته  است. زبان دانان 
برای انتقال این فرهنگ تلاش کرده اند تا ریزه کاری هایی را ایجاد 
کنند و به واژه ها معنای دوم و سوم و بیش��تر از آن بدهند. مانند 
اینکه برای سه کلمه  دراز، بلند و رشید که مترادف هم هستند، سه 

معنای متفاوت منفی، خنثی و مثبت می توان برداش��ت کرد. در 
فرهنگ ایران شاعرانی چون حافظ و سعدی و مولانا رشد یافته اند. 
شعرای فارسی گوی، زمین و آسمان را به هم متصل کرده اند. بیشتر 
این شاعران بر مدار اخلاق بوده اند و سعی کرده اند که ثروت زبان 
فارسی را در اختیار اخلاق قرار دهند. ما به علاقه شما استادان و 
دانشجویان خارجی زبان فارسی به زبان فارسی افتخار می کنیم و 
شما عزیزان را یک ایرانی می دانیم که برای توسعه  فرهنگ ایرانی 

و فرهنگ فارسی تلاش می کنید.

سبـد اخبــار

کتاب »فوتبال، زندگی من« روز جمعه هفده مرداد رونمایی شد 
و مراسم رونمایی از آن با آداب خاصی همراه بود. این رونمایی در 
سالن اجتماعات »آلنوش طریان« مجتمع آموزشی کاتارینیان 
ارامنه اصفهان برگزار شد و در آن اسقف اعظم ارامنه، میناسیان 
رییس شورای خلیفه گری ارامنه اصفهان و جنوب ایران، آقایان 
جزینی عضو شورای ش��هر اصفهان، طاهری و عراقی زاده مدیر 
عامل و قائم مقام باشگاه گیتی پسند و کریمیان رییس ورزش 
شهرداری و جمعی از مهمانان اصفهانی و ارمنی حضور داشتند.

فوتبال، زندگی من؛ زندگی نامه »واهیک طروس��یان« یکی از 
بازیکنان قدیمی و مربیان فوتبال کشورمان است. سال ها کاپیتان 
تیم پلی اکریل اصفهان بوده و امروز سرمربی تیم فوتبال باشگاه 

گیتی پسند و قبل از همه این ها یک معلم ورزش بااخلاق است.
در جلس��ه رونمایی واهیک طروس��یان دوران مختلف زندگی 
ورزش��ی خود و همچنین موفقیت ها و چالش های آن زمان را 
ش��رح داد و با یادآوری موفقیت های فوتبالیست های ارمنی، از 
خانواده خود و تمامی مربیان و ورزشکارانی که همواره پشتیبان 
او بوده اند، تشکر نمود. عراقی زاده، نماینده باشگاه گیتی پسند 
از عملکرد واهیک طروسیان در این باشگاه تقدیر کرد. زیباترین 
بخش مراس��م، بخش پایانی آن بود که اسقف ارامنه اصفهان و 
جنوب ایران ضمن تقدیر و تش��کر از نویسنده کتاب، تبریکات 
صمیمانه خود را نثار واهیک طروس��یان ک��رد و با دعای خیر 
افتخارآفرینی و موفقیت هرچه بیش��تر ورزش��کاران ایرانی را 
از درگاه خداوند متعال مس��ئلت نمود. او کتاب را شستش��و و 

تبرک داد.
کتاب »فوتبال، زندگی من« توسط هومان دانایان نوشته شده 
و انتش��ارات پیغام دانش اصفهان آن را در تیراژ 1100 جلد و با 
قیمت جلد وزیری 8000 تومان و جلد سخت 10000 تومان 
چاپ نموده است. نویس��نده کتاب دبیر ادبیات فارسی مدرسه 
ارامنه کاتارینیان است و خاطراتی که طروسیان برایش تعریف 

کرده به زبان فارسی رسمی نوشته است.
این کتاب نث��ر روان دارد. آنچه مخاطب را تش��ویق می کند تا 
مطالعه را ادامه دهد، حالت روایی خاطره اس��ت که به زبان اول 
شخص مفرد نوش��ته ش��ده و عکس های رنگی به جذابیت آن 

افزوده است.

امیر همس��ایه دیوار به دیوار ما بود. ب��ا مادربزرگ، پدربزرگ 
و م��ادرش زندگی می ک��رد. تازگی یک بس��ته م��داد رنگی 
ش��ش تایی و یک دفترنقاش��ی خریده بود. عک��س پدرش را 
گذاش��ته بود روبرویش و از روی آن نقاشی می کرد. می گفت 
وقتی آمد می خواهم نشانش بدهم. اول ها عکس را مثل گنج 
قایم می کرد. یک روز که آمد خانه مان، یواشکی دفترش را باز 
کرد و عکس را نشانم داد. مردی که لباس نظامی پوشیده بود، 
ایستاده و نوزادی به بغل داشت. امیر و پدرش بودند. این عکس 
مربوط به اولین و آخرین دفعه ای بود که پدرش او را دیده بود. 
پدرش را به یاد نداشت؛ فقط این را می دانست که اگر هر ده تا 
انگشتش را توی موهای پدرش فرو ببرد، دیگر نمی تواند آن ها 

را در بیاورد، این را مادربزرگ گفته بود. حالا خوش��حال بود 
که می توانس��ت به زودی حرف مادربزرگش را امتحان کند. 
انگش��ت هایش را از روی پیش��انی توی موهای خودش فرو 

می برد و می کشیدشان رو به بالا؛ و می گفت:»این جوری!«
پدرش که آمد، کوچه پر از بوی دود اسفند و صدای گوسفند 
قربانی شد. ما شب رفتیم خانه شان. خانه شان از آن قدیمی ها 
بود که دور ت��ا دور حیاط اتاق اس��ت و در اتاق ه��ا به هم باز 

می شود. زن ها توی اتاق کوچک نشسته بودند.
 م��ادر امی��ر خوش��حال ب��ود و از هم��ه پذیرای��ی می کرد. 
مادربزرگش نشس��ته بود و پش��ت س��ر هم صدام را نفرین 
می کرد:»الهی خیر نبیند صدام از خدا بی خبر که پای پسرم 

را گرفت.«
از چارچوب در به اتاق بزرگ که مردها نشسته بودند؛ سرک 
انداختم. دنبال امیر می گش��تم. دیدم روی تنها پای پدرش 
نشسته بود  با امیر حرف می زد و گاهی به سؤال های دیگران 
جواب می داد و با گونه های گودافتاده می خندید. داش��تند با 
هم دفترنقاش��ی را نگاه می کردند. امیر مث��ل وقتی برای من 
 توضیح می داد؛ دس��تش را ت��وی موهای خ��ودش فرو برده 

بود.
 پدرش می خندید، مطمئنم به خ��ودش؛ آخر توی آن دفتر 

فقط یک نقاشی بود.
چش��م امیر به من افتاد که دارم مبهوت نگاهش��ان می کنم. 

چشمک زد و دستش را روی سر بدون موی پدرش کشید.

گزارشی از یک نشست فرهنگی

رونمایی از کتاب به سبک ارامنه ساکن اصفهان
به مناسبت آغاز بازگشت آزادگان به میهن اسلامی

از روی عکس یادگاری

بهمن نامدار مطل��ق معاون صنایع دس��تی 
س��ازمان میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و 
گردشگری کش��ور در نشس��ت »اسطوره - 
شهر« که در مجموعه فرهنگی حمام تاریخی 
دردشت اصفهان برگزار شد؛ گفت: اگر شهر 
بتواند به یک روایت ادبی و هنری دست پیدا 
 کند و تکثیر شود می تواند به اسطوره تبدیل 
شود.  همان طور که رستم بر اثر تکرار و روایت ادبی که دارد، در 

حال تکرار است و برای فردی که قدرتمند است از تشابه با رستم 
استفاده می شود. شهرها هم اگر به این روایت و تکرار برسند به 
اسطوره تبدیل می شوند. اما مهم تر از »نام اسطوره ای داشتن« 
روایت ادبی و هنری اس��ت؛ چرا که تبلور ادبی و هنری قابلیت 

اسطوره سازی دارد.
 وقتی ش��هر دارای تصویر و شمایل اس��طوره ای شود، می تواند 
هویت و خاطره س��ازی کند و این از طریق المان ها و ارجاعات 
اس��طوره ای و بهره گیری از خاطرات و انرژی گذش��ته صورت 

می گی��رد و به ح��ال هم مش��روعیت و ق��درت می ده��د و با 
خاطره س��ازی های مکرر خ��ود را تثبیت می کن��د. نمادهای 
شهری با روایت اس��طوره ای می توانند تبدیل به خاطره شوند 
و به صنایع خاطره ساز مبدل ش��وند.  یکی از اتفاقاتی که باعث 
می شود اسطوره ها و روایت ها خاطره انگیز شوند، برپایی آیین ها 
و زنده نگه داشتن آن هاست. به پاریس نگاه کنید؛ برای هر فصل 
یک برنامه و آیین دارند و این هم باعث خودآگاهی جمعی و هم 
منجر به جذب توریست می شود. اما از آن طرف به اصفهان نگاه 

کنید یک زمانی اصفهان محل بازی چوگان بوده است اما حالا 
ما چقدر این آیین را حراست کرده ایم؟ 

لذا اصفهان بضاعت تبدیل شدن به اس��طوره - شهر را دارد اما 
برای تبدیل شدن به یک اسطوره قدرتمند نیاز به تلاش زیادی 
اس��ت و موضوعاتی مثل خش��ک ش��دن رودخانه زاینده رود 
یک عنصر اس��طوره زدا برای اصفهان محس��وب می ش��ود که 
خس��ارت های زیادی می تواند به ش��هر و هویت تاریخ ساز آن 

وارد کند.

در نشست اسطوره – شهر مطرح شد؛

خشک شدن زاینده رود یک عنصر اسطوره زدا برای اصفهان است



معلولان به جامعه باز می گردند
 دفع��ه اولی ک��ه او را دی��دم، در جمع دوس��تانش بود. دوس��تانش که 
می گویم؛ یعنی جمعی بیش از ۲۰ نفر که هرکدام معلولیتی داش��تند؛ 
 یکی کمتر و دیگری با شدتی بیش��تر. آن روز در جلسه گلایه داشت از 
بی مهری های م��ردم و نگاه هایی که متاس��فانه گاه��ی از روی ترحم 
اس��ت و دلش پر بود. او نمی توانس��ت روی پاهایش حتی برای دقایقی 
بایس��تد... اما بار دوم که دیدم��ش، او و دوس��تانش در قالب یک گروه 
تئاتر، اجرا داشتند. تئاتر که به پایان رس��ید، همه عوامل اجرا کنار هم 
ایستادند. او هم بود، اما ... دس��ت هایم را روی دسته های صندلی فشار 
می دادم، چیزی انگار هیجان را بر جانم می پاش��ید؛ احساس می کردم 
پاهایم بی حس ش��ده اند. لحظاتی گذش��ت. به خودم آم��دم هنوز هر 
دو دستم را روی دسته های صندلی فش��ار می دادم و تلاش می کردم 
روی پاهایم بایس��تم، ناخ��ودآگاه کم��ی از روی صندلی بلند ش��دم...
 این عین واقعیت بود؛ ی��ک همذات پنداری عمیق با او... من احس��اس

می کردم گویی پس از سال ها ناتوانی، توانس��ته ام بایستم روی پاهای 
خودم... و درمان مگر جز این است که عارضه ای، آسیبی، بیماری و نقصی 

در جسم آدمی رفع شود؟ 

    درمانی به نام هنر
بازی درمان��ی، هنردرمانی، نمایش درمانی، تئات��ر درمانی و ... تعابیری 
است که بس��یار به گوش ما می خورد. با بازی، هنر، نمایش و تئاتر آشنا 
هس��تیم. درمان هم که همه مان را ی��اد بیماری و عارضه م��ی اندازد، 
 اما واقعاً ترکیب ای��ن دو باهم تا چه اندازه با معنای��ی که به ذهن متبادر 
می شود، منطبق است؟ تنها مدت کوتاهی است که بحث تئاتر درمانی 
برای معلولان در کشور مطرح شده و با توجه به تاثیر شگرف آن، امروز در 
مجتمع های توانبخشی معلولان کشور و از جمله در اصفهان برای بهبود 

رفتاری و درمان معلولان از آن استفاده می شود.
امروزه تئاتر درمانی به عنوان شیوه ای موثر و روشی جدید در توانبخشی 
و درمان اف��رادی به کار می رود ک��ه دچار عارضه ه��ای روحی و روانی 
و یا جس��مانی هس��تند. این ش��یوه در کش��ورهای زیادی به خصوص 
کش��ورهای اروپای��ی، آمریکای��ی و کش��ورهای اس��کاندیناوی ب��ه 
 عنوان روش��ی موثر در درمان افراد ب��ه کار می رود. در ای��ران هم طی 
سال های گذش��ته در بس��یاری از مراکز توانبخش��ی برای معلولان و 
مصدومان جنگی منشأ درمان موفقی بوده است.گرچه معلولان زیادی 
هستند که با معلولیت خود کنار آمده اند، ولی به هر حال هر معلولی با 
مسایل و مشکلاتی که زاییده دیده معلولیت است، مواجه است که برای 

بسیاری از معلولان پیامدهایی مثل افسردگی دارد.
این مشکل باعث می شود از زندگی لذت نبرند و با رنج و اندوه روزگارشان 
را سپری کنند. جبلی، کارگردان تئاتر درمانی معلولان که در پنج سال 
گذشته در مجتمع های توانبخش��ی برای معلولان اصفهانی این شیوه 
درمانی را به کار بس��ته، معتقد است که این ش��یوه درمانی، برای رفع 
 مشکلات روانی انس��ان های غیرمعلول و حتی کودکان و نوجوانان در 
حوزه های افسردگی، پرخاشگری و اعتماد به نفس کاربرد دارد. به گفته او 
 که در دو مرکز توانبخشی مهم اصفهان در حال فعالیت است، معلولانی در

رده های س��نی کودک و نوجوان ب��ه این مراکز مراجع��ه می کنند که 
در جلسه نخس��ت حتی برای معرفی خود مشکل داش��تند و از ترس و 
س��رخوردگی رنج می بردند و به علت مش��کل در وضعیت جس��مانی، 
 قادر به برقراری ارتباط با دیگران نبودن��د. جبلی تاکید می کند که این 
ناهنجاری ها پس از چند جلسه انجام تکنیک های درمانی تئاتر بهبود 

یافته است.

    درمان بر پایه هنر
مورنو، اما نخستین کس��ی بود که در 1939 واژه گروه درمانی را معلوم 
 کرد. از دهه چهارم قرن بیستم به بعد، گروه درمانی به مثابه یکی از انواع 
روش های روان درمانی، توجه روانشناس��ان و روانپزش��کان را به خود 
معطوف ک��رد. در حقیقت، تئاتر درماني توس��ط جاکوب ل��وي مورنو 
بنیانگذاري شد. در ایران نیز از س��ال 1356 در انستیتو اعصاب و روان 
بیمارستان حافظ – شیراز تئاتر درماني به مدت شش، هفت سال فعالانه 
و به کمک وسایل سمعي و بصري پیشرفته به عنوان یکي از روش هاي 

درماني به کار گرفته شد و نتایج خوبي دربرداشت.
  تئاتر درماني یک روش گروه درماني است و در آن، خصوصیات برجسته 
ش��خصیت، ارتباطات بین فردي، تعارضات و کش��مکش هاي رواني و 
همچنین اختلالات احساس��ي و عاطفي توس��ط روش هاي مخصوص 

نمایشي مورد مشاهده و بررسي قرار مي گیرند. 
عوامل اصلي در این روش عبارتند از: 1- شخص اول که محور اصلي است 
و مشکلات روحي خود را به کمک افراد دیگري به نام »یاور« به نمایش 
مي گذارد؛ ۲- »یاور« که جنبه ها و ابعاد متفاوتي از شخص اول را مطرح و 
به نمایش مي گذارد؛ 3-کارگردان )تئاتر درمانگر( که افراد شرکت کننده 
در تئاتر درماني را جهت کسب آگاهي و بصیرت بیشتر، هدایت می کند. 
به گفته جبلی که یک کارگردان هنری درمانگر محسوب می شود، برای 
درمان ناهنجاری معلولان و یا سایر افراد، تکنیک های خاص هنر درمانی 
در حضور روانپزشک مخصوص گروه، اجرا می شود. این روانپزشک که به 
ناهنجاری تک تک افراد گروه آگاه است، نوع بیماری هر فرد را با کارگردان 
 مطرح کرده و س��پس تکنیک مورد نظ��ر برای آن ف��رد در نظر گرفته 
می ش��ود. گرم کردن، نمایش، اختتامیه و بحث مراح��ل کارگاه تئاتر 

درمانی است. 
به گفته جبلی، در این گروه، تکنیک هایی اجرا  می شود تا فرد مورد نظر به 
صورت غیر مستقیم با ناهنجاری خود مواجه شده و سپس با کمک اعضای 
گروه آن را رفع می کند. در گروه درمانی افراد از حرف به رفتار می رسند، 
اما در زمان ایفای نقش در تئاتر همه چیز از رفتار فرد ش��روع می شود. 
در حال حاضر، به گفته این هنر درمانگر، در اصفهان این شیوه درمانی 
 برای معلولان ناشنوا، جس��می و ذهنی و کودکان غیر معلولی که دچار 
تیک های عصبی، پرخاشگری، کمبود اعتماد به نفس و... هستند استفاده 
می شود. گفتنی است؛ در سال های اخیر تئاتر معلولان به جشنواره نیز 
رسیده که در اردیبهشت سال آینده، اصفهان میزبان این تئاتر به صورت 

کشوری است.

هرچند که مسوولان اصفهانی و کشوری بارها و 
بارها اعلام کرده اند که از جیره بندی و یا قطع آب 
خبری نیست، اما مردم اصفهان از اواخر بهار سال 
جاری، قطع حدود هشت س��اعته آب را در طول 
روز تجربه کرده اند. مگر این قطعی نشانه کمبود 
یا مشکل در تامین آب شرب در اصفهان نیست که 

پروژه های آبرسانی به استان تعطیل می شود؟!
به گفته مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب استان اصفهان، میزان 
نیاز آبی در پیک مصرف بیش از 14/5 مترمکعب در ثانیه است، اما 
منابع آبی موجود حدود 11/7 مترمکعب در ثانیه است، بنابراین 
کمبود حدود ۲/8 مترمکعب آب در ثانیه جهت تامین آب ش��رب 
 مش��ترکان وجود دارد که این مس��اله به علت از رده خارج شدن 
چاه های فلمن است. حالا آخرین تیر ترکش، قطع آب مشترکان 
پرمصرف است که به گفته امینی، برای 53 هزار مشترک از حدود 
یک میلیون و 154 هزار مشترک استان اصفهان اخطاریه قطع آب 

ارسال شده است.

     6 ماه قبل
اسفندماه سال گذشته استاندار چهار محال و بختیاری با اشاره به 
برگزاری جلسات متعدد با وزرای نیرو و کشور و استانداران چهار 
اس��تان اصفهان، خوزس��تان، یزد و چهارمحال و بختیاری، اعلام 
می کند که »علاوه بر جلس��ات مذکور، به اتفاق این استانداران با 
شورای عالی آب جلسه ای برگزار شد و مصوبه ای در آن به تصویب 
رس��ید مبنی بر اینکه احداث تونل گلاب ۲ غیرقانونی است و باید 
متوقف ش��ود تا کار کارشناسی بیش��تری انجام گیرد. همچنین 
قرار شد احداث تونل بهش��ت آباد مجددا ارزیابی و روش جدیدی 
 برای اج��رای آن جایگزی��ن ش��ود. « او در همان زمان افس��وس 

می خورد که مصوبه این ش��ورا اجرا نش��ده و این بدان معناست 
 ک��ه تون��ل گلاب ۲ هن��وز نفس می کش��یده اس��ت. اس��تاندار 
چهار محال و بختی��اری در همان زمان اظهارنظ��ری از وزیر نیرو 
نقل می کند:»بر اساس مصوبه شورای عالی آب احداث این تونل 
باید متوقف ش��ود. هنوز این امر محقق نش��ده، اگرچه وزیر نیرو 
برای توقف قس��مت های غیرقانونی این تونل مصر هس��تند.« در 
فروردین ماه سال جاری اهالی بالادست در تجمعی اعتراض آمیز 
 خواستار تعطیلی پروژه های انتقال آب از جمله گلاب۲به اصفهان

می ش��وند. این اعتراض ادامه یافت تا خبر تعطیلی پروژه گلاب۲ 
در پنجشنبه 16مرداد رسانه ای ش��د، آن هم با حضور وزیر نیرو و 
نمایندگان استان همسایه بدون کسب اجازه از اصفهان! جنجال 
که برپا شد، استاندار اصفهان اعلام کرد که این پروژه شش ماه قبل 

تعطیل شده بود. 
اواخر هفته گذشته بود که موسوی لارگانی، نماینده مردم مبارکه 
در مجلس اعلام می کند که نمایندگان از توضیحات وزیر نیرو قانع 
شده اند؛ چرا که»وزیر نیرو بعد از جلساتی که با نمایندگان اصفهان 
داشت، اعلام کردند از نظر ما این پروژه استانی بوده و مانعی برای 
اجرا نداشته است.« چگونه است که بارها در شورای عالی آب راجع 
به وضعیت آب در اصفهان و تونل های آبرسان بحث شده و مصوبات 
آن نیز موجود اس��ت، اما به ناگاه وزیر نیرو ب��ا صحبت های چند 
نماینده به این نتیجه می رسد که تونل گلاب مجوز ندارد و چند روز 
بعد دوباره با سخنان تعداد دیگری نماینده، پروژه گلاب به طرحی 
استانی تبدیل می شود که باید اجرا شود! همه این اما و اگرها برای 
نداشتن مجوز در حالی بیان می ش��ود که معاون امور هماهنگی 
اس��تان های معاونت راهبردی و برنامه ری��زی رییس جمهور در 
س��فری که اخیرا به اصفهان داش��ت اعلام می کن��د که گلاب ۲ 
طرحی درون استانی است و نقش پدافند غیرعامل را دارد. به گفته 

صالح، راه اندازی این تونل از شش سال گذشته و از زمانی که بر اثر 
برخورد یک دس��تگاه بولدوزر با لوله نفت در محور رودخانه منجر 
 به آلوده شدن آب رودخانه اصفهان به نفت شد در دستور کار قرار 

گرفت. 
صالح با بیان اینکه این طرح کاملا قانونی است و مطالعات اجرای 

 آن بر اس��اس ماده 6۲ قانون انجام ش��ده، تاکید 
می کن��د که ب��ه زودی این طرح نیز آغاز ش��ود و 
به بهره برداری برس��د. مدیرعامل آب منطقه ای 
اصفهان نیز زمستان سال گذشته به گونه ای دیگر 
از مجوز س��اخت این تونل توس��ط هیات وزیران 
س��خن گفته و در عین حال از نب��ود بودجه برای 
 این پروژه گلایه کرده است:» احداث تونل گلاب ۲

در حالی به تصویب هیات وزیران رس��ید که تونل 
گلاب یک نیازمند ۲۰ میلیارد تومان برای تجهیز 

کارگاه است.«

    چرا تونل گلاب منفور است؟
تونل گلاب یک از پشت سد تنظیمی شروع شده 
و حدود دو مترمکعب آب در ثانیه را برای ش��رب 
کاش��ان منتقل می کند که طول آن1۰ کیلومتر 
است. تونل گلاب ۲ در ادامه گلاب یک با طول 17 

کیلومتر قرار است آب را نزدیکی روستای گلاب در حوالی تیران و 
کرون آورده و برای آن تصفیه خانه ای احداث شود تا آب به عنوان 
تقویت کننده ش��رب تمام شهرس��تان هایی که از آب زاینده رود 
استفاده می کردند منتقل ش��ود. آب شرب فعلی مردم اصفهان از 
تصفیه خانه بابا شیخ علی تامین می شود، به این نحو که در پایین 
 دس��ت باغ بهادران در محل چم آسمان، سدی س��اخته شده و با 
لوله ای به طول 1۰ کیلومتر و حدود11مترمکعب آب در ثانیه برای 
شرب اصفهان منتقل می کند. مس��وول کمیته آب اتاق بازرگاني 
اصفهان دلیل اعتراض و نفرت استان همسایه از این طرح را اینگونه 
توضیح می دهد: »در مواقع کم آبي که مش��کل آب ش��رب وجود 
دارد، آب مورد نیاز براي پمپاژهاي بالادست مسیر تونل چم آسمان 
کاهش مي یابد. به بیان واضح تر، پمپاژ آب براي بالادست مشکل 
مي شود«. به گفته او، بدون تونل گلاب، آب در مسیر طبیعي از سد 
زاینده رود تا سد چم آسمان، توسط پساب کشاورزي و فاضلاب هاي 
روستاها و شهر باغ بهادران آلوده مي شود، اما انتقال از طریق تونل 

گلاب، این آلودگي ها را دور مي زند. 

    دیپلماسی آب به سبک اصفهان
اگر واژه تونل گلاب یا بهشت آباد را در گوگل جست وجو کنید، به 
صدها س��ایت یا خبر بر می خورید که توسط استان همسایه و در 
مذمت این طرح ها و مهاجم قلمداد کردن مردم اصفهان، نوشته 
شده است، اما سال هاست که اصفهان در قبال این هجمه ها سکوت 
اتخاذ کرده، با این استدلال که باید موضوع آب اصفهان با دیپلماسی 
برطرف شود. از آن زمان که خط مرزی استان همسایه با اصفهان 
سه بار جابه جا ش��د و هیچ کس متوجه نشد، تا آن زمان که مرکز 
مطالعات و تحقیقات کشاورزی استان را شبانه درنوردیدند و به ناگاه 
خواب اصفهان در هم شکس��ت،  تاکنون شاید شش یا هفت سال 
می گذرد و خشکیدن زاینده رود، برداشت های بی رویه بالادست و 

موضوع انتقال آب به اصفهان نه تنها بهتر نشده، که زاینده رود نیز به 
رودخانه ای فصلی مبدل گشته و آب را به اصفهان در خاک خودش 
 می بندند و با این وجود امروز نیز مس��وولان یا از مصاحبه پرهیز 
می کنند و یا پ��س از انجام مصاحبه ای تند ک��ه حاکی از نگرانی 

آنهاست تاکید می کنند که نامی از آنها برده نشود!
رییس انجمن صنفی کشاورزان اصفهان در خصوص 
اتفاقاتی که طی سال های اخیر برای اصفهان افتاده، 
تاکید  می کند که »مقصر اصلی مسوولان اصفهان 
هستند که گمان می کنند با دیپلماسی مشکل آب 

اصفهان حل می شود.« 
امینی نیز تاکید می کند که تون��ل گلاب ۲ مجوز 
و مصوبه هی��ات دول��ت را دارد و تعطیلی آن بدون 
هماهنگی با نماینده عالی دولت در اس��تان، نشان 
از لجبازی و تعمد مسوولان اس��تان همسایه دارد. 
او با لحنی نگران از التهاب جامعه کشاورزی استان 
سخن می گوید و اظهار امیدواری می کند که با خبر 
احتمال آغاز به کار عملیات ساخت تونل بتوان آنها 

را آرام کرد.

    انتق�ال آب اصفه�ان ب�ه چهارمحال و 
بختیاری

هرچند که به گفته امینی، در بند یک از مصوبات11گانه شورای 
عالی آب در 18 فروردین ماه در اصفهان به کسری یک میلیارد متر 
مکعبی آب در سال های نرمال در حوضه زاینده رود تاکید شده، ولی 
انتقال آب از اصفهان به یزد ادامه دارد و حتی فاز دوم آن نیز اجرایی 
شد. گذشته از آن، در سفر اخیر رییس جمهور به استان همسایه 
اعلام شد که طرح انتقال آب از بن به بروجن به زودی آغاز می شود 
که این انتقال به صورت مستقیم از زاینده رود انجام می شود. خط 
 انتقال آب بن- بروجن با 41 میلیون مترمکعب در س��ال، معادل 
یک چهارم حق آبه گاوخونی بوده که به عنوان یک بارگذاری جدید 

نیازمند مطالعات بیشتر است.

    همه طرح ها متوقف شد
بهشت آباد متوقف شد تا پس از1۲س��ال کار کارشناسی، به تونل 
تبدیل و یا متوقف ش��ود. کوهرنگ 3 به دلایل نامعلوم و یا کسری 
بودجه متوقف اس��ت و تونل گلاب توقیف اس��ت ک��ه البته گفته 
 شده تا دوماه آینده راه اندازی مجدد می ش��ود. امینی می گوید:

»چگونه است که برای تونل س��وم کوهرنگ و گلاب اعتبار وجود 
ندارد، اما برای فاز اول انتقال آب به یزد حدود7میلیارد و برای فاز 
دوم5۰میلیارد تومان بودجه اختصاص می یابد.« طرح 9 ماده ای 
معروف احیای زاینده رود که به گفته وزیر نیرو در اصفهان قرار بود 
اصفهان را زنده کند نیز به کما رفت و خیرا وزیر کشور، وزیر نیرو را 

اجبار به اجرای آن کرده است.
همه اعتراض ها به این بهانه است که استان چهار محال و بختیاری 
با کمبود آب مواجه اس��ت و بنابراین امکان انتق��ال آب حوضه به 
حوضه با عنوان بهش��ت آباد وجود ندارد، حتی اصفهان حق ندارد 
طرح درون استانی برای تامین آب شرب داشته باشد، پس چگونه 
است که در این استان طرح بزرگ مجتمع فولاد و قطب آب معدنی 

باید به بهره برداری برسد؟
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

ماهواره؛ جذاب و خطرناک
در دنیایی که مردمانش گرایش های مختلف فرهنگی، سیاسی، 
اجتماعی و اقتصادی دارند، شاید طبیعی به نظر برسد که روز به 
روز بر تعداد مشتریان ماهواره اضافه شود، اما استفاده از ماهواره 
بر اساس قانون کش��ور ایران ممنوع اس��ت. اما نمی شود انکار 
کرد که در ایران آمار اس��تفاده کنندگان از این وسیله افزایش 
یافته است. به همین دلیل، خانواده ها باید با معایب و خطرات 
استفاده از ماهواره آشنا باشند تا استفاده از آن را کنترل کنند. 
در رابطه با استفاده از ماهواره و ش��بکه های مجازی باید سواد 
رس��انه ای را افزایش داد. اینکه چقدر می توان از یک رس��انه 

درست استفاده کرد، به سواد رسانه ای مخاطب بستگی دارد. 
روش تحلیل خبرها و برنامه های ماهواره و انتخاب برنامه خوب 
به فرهنگ و اطلاعات هر خانواده برمی گردد، بنابراین باید سواد 
رسانه ای افزایش یابد و در این خصوص جوانان و نوجوانان در 

اولویت قرار دارند.
امروز در میان خانواده ها در مورد استفاده از اینترنت و ماهواره 
 ش��کاف اطلاعاتی و دیجیتال��ی وجود دارد. این مس��اله باعث 
می شود که در مواردی فرزندان به راحتی والدین را دور بزنند. 
 والدین نیز باید ب��ه این نکته توج��ه کنند که نم��ی توانند در 

گوش��ه ای نشس��ته و از برنامه های ماهواره اس��تفاده کنند، 
اما فرزندش��ان را از تماش��ای آن محروم کنند. ای��ن کار باعث 
کنجکاوی او می ش��ود که در این جعبه جادوی��ی چه چیزی 
وجود دارد که والدینش را جذب کرده، ام��ا او نمی تواند آن را 
مشاهده کند، بنابراین بهتر است با حضور او به تماشای برنامه های 
مناس��ب بپردازید تا بدین ترتیب او نیز بداند که هر برنامه ای 

مناسب دیدن نیست.
تماشای برنامه های متنوع ماهواره گاهی اوقات جذابیت زیادی 
برای بعضی از خانواده ها ایجاد می کند که نمی تواند از دیدن 

 آن دل بکنن��د و تمام اوقات ش��بانه روز را صرف تماش��ای آن 
می کنند. این ش��یوه نه تنها بد آموزی دارد، بلکه رشته زندگی 
را نیز از دست خارج می کند. در حال حاضر نوک پیکان حمله 
ماهواره به سمت جوانانی است که سرش��ار از انرژی و هیجان 
هس��تند. آنها که به دنبال مکانی برای تخلیه هیجان هستند، 
وقتی با مش��اهده ماهواره می بیند ک��ه دارای جذابیت  بوده و 
تبلیغات و ش��ایعات زیبا و نیمه کاره در آن ف��راوان به نمایش 
گذاش��ته می ش��ود، در حالی که هیچ گونه فرهنگ سازی نیز 

در این خصوص انجام نشده، ناخودآگاه مسحور آن می شوند.

اصفهان خط قرمز آب شرب را رد کرد

زاینده رود من کو؟
گزارش

گروه
جامعه

در پاس��خ به گزارش »س��هم مردم از ح��ق فن��ی داروخانه چقدر 
اس��ت؟« که هفته گذش��ته در این نش��ریه به چاپ رسید، انجمن 
داروس��ازان اصفهان جوابیه ای به ش��رح زیر ارس��ال کرده است: 
امروزه نقش داروس��از در داروخانه توس��ط نهاد ه��ای بین المللی 
) س��ازمان بهداش��ت جهانی( و همچنین س��ازمان های نظارتی 
در س��طح مل��ی )از جمل��ه س��ازمان غ��ذا و داروی جمه��وری 
اس��لامی ایران ( به روش��نی تبیین ش��ده اس��ت. بدیهی است که 
تنها وظیف��ه دکتر داروس��از در داروخان��ه، ارایه مش��اوره دارویی 
 به بیمار نیس��ت ت��ا احیانا در ص��ورت عدم مش��اهده آن، س��ایر 
مس��وولیت های او نادیده گرفته شود. به بیانی س��اده، مهم ترین 
وظیفه مسوول فنی داروس��از در داروخانه، قبول مسوولیت صحت 
همه خدماتی است که بر اساس قانون زیر نظر او در داروخانه انجام 
می شود. با توجه به اینکه سود دارو، نسبت به کالاهای هم قیمت در 
بازار در حداقل میزان قرار دارد، آیا می توان یک موسسه پزشکی را 
ملزم به داشتن مسوول فنی و تقبل مسوولیت مدنی خدمات ارایه 
شده نمود، اما منابع تامین هزینه های مترتب بر آن را نادیده گرفت؟ 
 چگونه اس��ت ک��ه تعرفه مس��وولیت ارای��ه خدماتی ک��ه زیر نظر 
 قوه قضاییه ارایه می ش��وند که با مهر خود به کاغذ بی جان اعتبار 
می بخشند، به رسمیت شناخته می ش��ود، اما مهر و امضای دکتر 
داروساز روی نس��خه که ضامن صحت داروی پیچیده شده و گواه 

مسوولیت او در قبال سلامت بیماران است، دیده نمی شود؟
 با توجه ب��ه اینکه درآم��د حاصل از ح��ق فنی داروخان��ه در اغلب 
داروخانه های کشور معادل حقوق مس��وول فنی داروساز است، در 
صورت تلقی داروخانه به مثابه یک فروشگاه، عملا مسوولیت فنی از 
داروخانه ها حذف می شوند، لذا چه نیازی به تربیت دکتر داروساز در 

18 دانشکده داروسازی کشور وجود دارد؟
مس�وولیت داروس�از در داروخانه: طبق تعریف، مس��وولیت 
گونه ه��ای مختلفی دارد ک��ه مهم ترین آنها مس��وولیت اخلاقی و 
مس��وولیت قانونی است که شامل مس��وولیت کیفری و مسوولیت 
مدنی است. مسوولیت مدنی عبارت است از: تعهد و الزام شخص به 
جبران زیان وارده به دیگری؛ چه زیان وارده در اثر عمل خود شخص 
یا اشخاص وابسته به او یا ناشی از اشیا و اموال تحت مالکیت یا تصرف 
او باشد. بر همین اساس، داروس��ازان نیز در صورت اشتباه در دادن 
داروهای فاسد یا سمی و یا اشتباه کردن در ترکیب داروها در مقابل 

بیماران، مسوولیت مدنی دارند. از این حیث، نه تنها اعمال اشتباه آمیز 
داروساز، بلکه خطا و اشتباه تهیه کنندگان دارو که تحت نظر او کار 
می کنند نیز موجب مسوولیت مدنی در مقابل اشخاص زیان دیده 
می شود. در حال حاضر بیش از 4۰ دانش��گاه علوم پزشکی در 31 
استان کشور از طریق معاونت های غذا و دارو و شبکه های بهداشت 
و درمان، در قالب بازرسی های سرزده و ارزشیابی دوره ای، وظیفه 
نظارت بر کیفیت عملکرد داروخانه ها را برعهده دارند. بر اس��اس 
آمار موجود، در بسیاری از دانشگاه های علوم پزشکی، حضور فعال 
مس��ولان فنی در داروخانه ها بالغ بر 85 درصد است. آمار شکایت 
های طرح ش��ده در هیات های بدوی و عالی انتظامی سازمان نظام 
نظام پزشکی هم گواه این است که اشتباهات داروسازان در داروخانه 

نسبت به سایر حرف پزشکی در حداقل قرار دارد.
حق مسوولیت فنی داروساز در داروخانه تقریبا در همه کشورهای 
جهان تحت عنوان واحد Professional fee  اخذ می ش��ود. در 
کشور آمریکا، ساز و کار نس��بتا جامعی برای محاسبه آن به عنوان 
حق مس��وولیت داروس��از در داروخانه  وجود دارد که در زیر مورد 
 اشاره قرار می گیرد. در کشور ایالات متحده چهار جزء به شرح زیر 

تعیین کننده قیمت داروهای یک نسخه است:
1-قیمت دارو ) قیمت خرید( ، ۲-سود دارو ) سود سرمایه گذاری(  
3-حق  نس��خه پیچی و سربار ) هزینه های س��اخت، بسته بندی، 
برچس��ب گذاری، اتوماس��یون و...( ، 4-حق فنی ) حق مسوولیت 

مدنی (
 معمولا برای س��هولت، موارد 3 و 4 در هم ادغ��ام و بهای آن  تحت 
عنوان»تعرفه نسخه پیچی« یا COD(Cost of dispensing( از 
بیمار دریافت می شود. سود ناخالص دارو در آمریکا ۲۲ تا ۲4 درصد 
و مبلغ COD در ایالت های مختلف آمریکا متفاوت اس��ت. تعرفه 
نسخه پیچی جداگانه محاسبه و از بیماران اخذ می شود. این تعرفه 
در همه جای آمریکا یکسان نیست. به عنوان مثال، کمترین مبلغ به 

ازای هر نسخه 8/5 و بیشترین 13/۰8 دلار است. 
در کشور ما نیز از س��ال 1367، در انطباق با بند 15 ماده یک قانون 
تشکیل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، حق فنی داروخانه ها 
هر ساله اعلام و مبلغ تعیین شده توسط داروخانه ها اخذ می شود. 
بر اس��اس این قانون، تعیین مباني محاس��به هزینه هاي خدمات 
تشخیصي و درماني، دارویي، بهزیستي و تعیین تعرفه ها در بخش 

دولتي و غیردولتي وتعیین ش��هریه آموزش هاي غیررسمي و آزاد 
 در زمینه هاي مختلف علوم پزش��کي  بر عهده وزارت بهداشت قرار 
می گیرد. در س��ال  1388پس از گذشت۲1 س��ال، دیوان عدالت 
اداری اخذ تعرفه حق فنی توسط داروخانه ها را غیر مجاز اعلام کرد. 
با وجود این، براساس توافقات صورت گرفته، حق فنی داروخانه ها 
 توسط وزارت بهداشت تعیین و در پنج سال اخیر توسط داروخانه ها

اخذ ش��د. در س��ال جاری)93( هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
مجددا طی حکم��ی، اخذ تعرفه حق فنی داروخانه ها را بر اس��اس 
قانون ذکر شده و قوانین بعدی) ماده 8 قانون بیمه همگانی خدمات 
درمانی کشور و بند ه ماده 38 برنامه پنجم توسعه ( غیرمجاز اعلام 
کرد. شاید مهم ترین دلیل عدم پذیرش حق فنی داروخانه ها توسط 
قوه قضاییه، این است که خدمات ارایه ش��ده توسط داروسازان در 
داروخانه ها، به زعم آنان مصداق خدمات س��لامت) تش��خیصی، 
درمانی و بهداشتی( نیست. حال سوال اینجاست، با توجه به اینکه 
بر اس��اس مواد 1 و۲ قانون مربوط به مقررات امور پزشکی و دارو و 
مواد خوراکی و آشامیدنی مصوب سال 1334، داروخانه یک موسسه 
پزشکی است که باید زیر نظر مس��وول فنی اداره شود، اگر خدمات 
دکتر داروساز در این موسس��ات به عنوان مس��وول فنی، مصداق 
خدمات سلامت نیست، پس چه نامی می توان برآن گذاشت؟یکی 
از مواردی که معمولا برای مخالفت با اخذ حق فنی داروس��از به آن 
اشاره می شود، درآمد سرشار آن برای داروخانه ها و فشار اقتصادی 
بر مردم است. بر اس��اس یک پژوهش دانش��گاهی که در سال 9۰ 
 توسط گروه اقتصاد و مدیریت داروی دانشگاه علوم پزشکی تهران

)دکتر عباس کبریایی زاده و همکاران( انجام ش��د، میانگین درآمد 
هر داروخانه از محل حق مسوولیت فنی، 18 میلیون تومان در سال 
بوده است. با احتساب84۰۰ داروخانه فعال در آن سال در کشور و 
جمعیت 75 میلیونی ایران) براساس سرشماری عمومی سال9۰(، 
سرانه هر ایرانی بابت حق مسوولیت داروخانه حدود ۲۰۰۰ تومان در 
سال بوده است، این در حالی است که براساس تحقیقات انجام شده 
در آمریکا، به ازای هر یک دلار پرداختی برای حق مس��وولیت فنی 
داروساز در داروخانه، بین شش تا ۲5 دلار از ایجاد هزینه های مربوط 
به عوارض و تداخلات دارویی، پیشگیری به عمل می آید. در ضمن، 
جالب اس��ت بدانیم که در صورت وقوع فوت بیمار ناشی از خطای 
دکتر داروساز، با در نظر گرفتن نرخ دیه در سال مورد بررسی)67/5 
میلیون تومان در ماه غیر حرام در س��ال 9۰(، حق مسوولیت فنی 
دریافتی چهار س��ال یک داروخانه باید صرف پرداخت خسارت به 
بازماندگان متوفی ش��ود! و این بدون تردید با حق مسوولیت مدنی 
دریافتی توسط هیچ کدام از مشاغل پزشکی تناسب ندارد. در صورتی 
که روزهای کاری سال مورد اشاره را معادل حدود ۲9۰ روز در نظر 

بگیریم، هر داروخانه روزانه در س��ال مورد تحقیق، حدودا 6۲هزار 
تومان در روز از این محل درآمد داش��ته است) ماهانه 1/5 میلیون 
تومان( که این تقریبا معادل حقوق پرداختی به مسوول فنی داروخانه 
در آن سال اس��ت. با توجه به اینکه گاهی اوقات درآمد داروخانه ها 
به واسطه حق فنی مورد قضاوت قرار  می گیرد، به یک نمونه از آن 
اشاره می شود: آقای ایرج عزیزی، مدیرکل تعزیرات حکومتی استان 
کرمانش��اه، در تاریخ 93/4/۲5 در مصاحبه با خبرگزاری ایرنا اعلام 
کردند که داروخانه ها بابت دریافت حق فنی از بیماران روزانه بین 

سه تا 3۰ میلیون تومان درآمد دارند!
بر اس��اس معیارهای پذیرفته شده در اغلب کش��ورهای دنیا، حق 
فنی، حق پذیرش مس��وولیت مدنی دکتر داروساز) مسوول فنی( 
در داروخانه اس��ت. گواه عمل به این مسوولیت هم، طرح کمترین 
شکایت از خطاهای دارویی داروس��ازان در نظام پزشکی و مراجع 
قضایی است. مسوولیت اینکه داروی تحویلی به بیمار، سالم و اصالت 
آن تایید شده باشد؛ مسوولیت اینکه داروی تحویلی به بیمار، دقیقا 
داروی تجویز ش��ده توسط پزشک باشد؛ مس��وولیت اینکه داروی 
تحویلی به بیمار، با همدیگر تداخل نداش��ته باش��ند؛ مس��وولیت 
 اینک��ه داروی تحویلی ب��ه بیمار، با دس��تور مصرف صحی��ح ارایه 
 می شود؛ مسوولیت اینکه داروی تحویلی به بیمار، در صورت لزوم با 
توصیه های احتیاطی، هش��دار و مش��اوره عرضه شود؛ مسوولیت 
اینکه داروی تحویلی به بیمار، درصورت ساختنی بودن، به درستی 
 ساخته شود. متاسفانه یکی از شبهاتی که ایجاد و سپس به آن انتقاد 
می شود، این اس��ت که حق فنی؛ یعنی حق مشاوره  و چون ممکن 
است گاهی انجام نشود، پس نباید اخذ شود، در حالی که ارایه مشاوره 
به بیمار یکی از وظایف دکتر داروس��از است که همیشه در صورت 
درخواست بیمار و در بسیاری موارد در صورت تشخیص داروساز، به 
بیمار ارایه می شود. مجددا تاکید می نماید که انجام وظایف داروساز 
که در بالا به اختصار به آنها اشاره شده است، با درج امضا و مهر نظام 
پزشکی او پای نس��خه، تضمین می دهد که نس��خه پیچیده شده 
صحیح است و مسوولیت آن را طبق قانون بر عهده می گیرد. با یک 
حساب سرانگشتی، سرانه پرداخت هر خانوار بابت حق فنی دارو در 
سال، شاید به پای قیمت ساده ترین تنقلاتی که در طول یک سال 
مصرف می شود نرسد! آیا با این توصیف کسی حاضر است که تضمین 
درستی و کیفیت مهم ترین کالای موثر بر سلامتی را با مبلغ نسبتا 
ناچیزی که از این بابت دریافت می شود معاوضه کند؟ از طرفی، به 
نظر می رسد که شبهات ایجاد شده در رابطه با حق مسوولیت فنی 
داروخانه ها عمدتا ب��ه دلیل تعریف ناصحیح از حق فنی داروس��از 
 و همچنی��ن اطلاعات نادرس��ت در رابطه با جنبه ه��ای اقتصادی 

آن است. 

جوابیه انجمن داروسازان اصفهان:

حق مسوولیت فنی داروساز

خط انتقال آب 
بن- بروجن با 41 

میلیون مترمکعب 
در سال معادل 

یک چهارم حق 
آبه گاوخونی بوده 
که به عنوان یک 
بارگذاری جدید 

نیازمند مطالعات 
بیشتر است
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

یکشنبه   26 مرداد  1393 

شماره 2162 | 12  صفحه  

صادرات بیش از 42 میلیون دلاری آبزیان  شهریور ماه فروش اوراق صندوق زمین آغاز می شود
ب��ه دلیل بالا ب��ودن اس��تاندارد ماه��ی و میگوهای پرورش��ی 
کش��ور و ق��رار گرفت��ن ای��ران در رتب��ه A اس��تاندارد اروپا، 
متقاضی��ان خرید آبزی��ان ایران زیاد هس��تند، ب��ه طوری که 
طی س��ه ماه اول امس��ال ص��ادرات ای��ن محص��ولات بیش از 
42 میلیون و 130 هزار دلار ارزآوری داش��ته اس��ت. عیس��ی 
گلش��اهی، مدیر کل دفت��ر بهبود ب��ازار آبزی��ان در گفت وگو 
 با ایس��نا میزان کل صادرات س��ه ماه��ه اول امس��ال آبزیان را 
11 ه��زار و 730 تن عن��وان و اظه��ار کرد: بیش��ترین ترکیب 
ص��ادرات مربوط به ان��واع ماهیان ب��وده و این می��زان نزدیک 

ب��ه 10 ه��زار و 600 تن از کل ص��ادرات محصولات ش��یلاتی 
را در بر گرفته اس��ت. وی اف��زود: بعد از صادرات ان��واع ماهی، 
ص��ادرات میگو ب��ه 518 تن، انواع کنس��رو ح��دود 257 تن و 
خ��وراک آبزی��ان ب��ا275 ت��ن در رتبه  بع��دی ص��ادرات قرار 
دارند. گلش��اهی، ماهی ت��ن و ماهی مول��د که ب��رای تکثیر و 
 پرورش مورد اس��تفاده قرار می گیرد را در رتب��ه  آخر صادرات 
برشمرد. وی اظهار کرد: بازار های هدف صادرات آبزیان ایرانی در 
چند ماه اخیر کشورهای عراق، کویت، امارات، کره جنوبی، چین، 

ویتنام، تایلند و اتحادیه اروپا )عمدتا اسپانیا و ایتالیا( بوده اند.

مدیر کل اداره راه و شهرسازی اس��تان تهران گفت: فروش اوراق 
صندوق زمین از هشتم شهریور ماه آغاز می شود. 

فریبرز واح��دی درباره راه اندازی صندوق زمین در کش��ور اظهار 
کرد: اولین صندوق زمین در کشور را راه اندازی می کنیم که نامش 
آویشن است. وی افزود: اوراق این صندوق هشتم شهریور منتشر 
می شود. واحدی با بیان اینکه تاسیس این صندوق اولین تجربه مان 
اس��ت، افزود: جاذبه های زیادی در آن وج��ود دارد که اطلاعات 

تکمیلی اش را اعلام خواهیم کرد.
 صندوق سرمایه گذاری زمین سرمایه ای را به ازای دریافت مبالغ 

واحدهای س��رمایه گذاری دریافت می کند ک��ه محدودیت های 
صندوق های مشابه در این صندوق وجود ندارد و زمانی که صندوق 
به طور کامل تاسیس شود و سرمایه گذاران در آن سرمایه گذاری 

کنند، پروژه های ساختمانی آغاز می شود.
تفاوتی که در شیوه سرمایه گذاری در این صندوق وجود دارد، در 
نحوه محاسبه سود آن خواهد بود، به طوری که نحوه محاسبه سود 
در سایر صندوق ها به صورت هفتگی انجام می گیرد، اما در صندوق 
زمین و ساختمان قرار است سود به صورت ماهانه محاسبه شود و 

در اختیار اعضا قرار گیرد.

اگر همه سرمایه شخصی معادل با صد سکه طلا از نوع بهار آزادی باشد 
که  مقدار بیست س��که از آن را به عنوان خمس پرداخته و هشتاد سکه 
مخمّس باقی بماند و در سال بعد قیمت سکه افزایش یابد، آیا به آن خمس 

تعلق می گیرد؟ 
حضرت آیت الله خامنه ای: ملاک در اس�تثنای سرمایه مخمّس، 
 همان س�رمایه اصلی اس�ت. اگ�ر س�رمایه اصلی که ب�ا آن کار 
 می کند سکه های طلا از نوع بهار آزادی باشد، در سر سال مالی
سکه های مخمّس استثنا می شوند، هر چند قیمت آنها به واحد 
ریال نسبت به سال گذشته، افزایش یافته باشد، ولی اگر سرمایه 
او پول نقد یا کالا باشد، که در سر سال خمسی آن را با سکه های 
طلا مقایس�ه کرده و خمس آن را داده باش�د، باید در س�ر سال 
خمسی آینده فقط قیمت سکه های طلا را که سال گذشته آنها را 
حساب کرده استثنا کند، نه تعداد سکه ها را، بنابراین اگر قیمت 
سکه ها افزایش یافته باشد، مقدار افزایش سود محسوب شده و 

پرداخت خمس آنها واجب است. 

اقتصاد و 
صن�عت

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

 آثار مثبت ترویج کار 
در گسترش اقتصاد مقاومتی 

سید مهدی س�لطانی: راز ارزشمندی و اهمیت بس��یار کار، از جمله 
کارهای تولیدی در بینش اسلامی، وجود حکمت ها و فواید بی شماری 
در ابعاد گوناگون و از جمله در عرصه  اقتصاد و گسترش  اقتصاد مقاومتی 
است که مهم ترین آثار مثبت آن چنین است: 1- نقش تعیین کننده کار 
در رشد و توسعه ی  اقتصادی،2- گسترش فقرزدایی در جامعه اسلامی، 
3- کاهش چش��مگیر بیکاری و کم کاری و رکود  اقتصادی، 4- افزایش 
س��رمایه گذاری های  اقتصادی در س��طوح ملی و بین المللی در جامعه 
اس��لامی، 5- کاهش پایدار عقب ماندگی  اقتصادی، 6- کاهش مفاسد 
اجتماعی و  اقتصادی در جامعه اسلامی، 7- گسترش تلاش معقولانه و 

پیگیر در عرصه های  اقتصادی

قیمت مس��کن ، در یک ماهه اخیر با کاهش 1/3 
درصدی روب��ه رو ب��وده و بر اس��اس پیش بینی  
برخی از مس��وولان و کارشناس��ان، ممکن است 
 در ماه های آینده بازار با تحرک بیش��تری روبه رو

شود. چنین گفته می شود که تلاش دولت تدبیر و 
امید به خصوص وزارت راه و شهرسازی این است 
که با ارایه طرح های مس��کن ارزان قیمت و کنترل قیمت ها، بازار 
خرید و فروش مسکن کش��ور رونق بگیرد که البته بر طبق اخبار و 
شواهد، تاکنون طرح هایی که در این زمینه ارایه شده، نتوانسته است 

رونق سابق را به این بازار بزرگ سرمایه گذاری در کشور برگرداند.

    عرضه زیاد و تقاضای اندک در بازار مسکن 93
در سه ماهه ابتدای امسال صدور پروانه های ساختمانی در کل کشور 
 25/8 درصد کاهش را نش��ان می دهد که حاکی از سرمایه گذاری

کمتر در بخش مسکن  است. این مساله، ناشی از تعداد کم خریداران 
در این بازار و کاهش قدرت خرید مردم است، تا جایی که حتی اعلام 

آزادی معاملات مسکن مهر نیز نتوانس��ت بازار خرید و فروش را از 
رکودی که از اوایل س��ال جاری بر آن حاکم شده است خارج کند. 
بهبهانی که رییس گروه تخصصی عمران نظام مهندسی اصفهان 
اس��ت، در این باره بیان می کند: وقایع بازار مس��کن در دهه های 
گذشته وابسته به عوامل زیادی است و بدون تردید رشد قیمت بازار 
 مس��کن در این مدت به صورت یکنواخت نبوده است. وی تصریح

می کند: برخی مواقع جهش هایی در بازار مس��کن ایجاد می شود 
که به افزایش نقدینگی در دست مردم باز می گردد و از این رو است 
 که مسکن به جای آنکه کالایی مصرفی باشد، به کالایی سرمایه ای

تبدیل شده و این باعث ایجاد تلاطم در بازار مسکن می شود و مدتی 
هم طول می کش��د که این تلاطم بخوابد. این مس��وول می گوید: 
اتفاقات اخیر در بازار مس��کن نیز از همین نوع است و مدتی زمان 
نیاز اس��ت تا اوضاع بهبود یابد. بهبهانی خاطرنشان می کند: البته 
امسال افزایش قیمت چندانی در بازار مسکن دیده نشده و مطمئنا تا 
پایان سال هم افزایشی به وجود نخواهد آمد. رییس سازمان طراحی 
ش��هرداری اصفهان با اش��اره به اینکه درکل تولید مسکن در سال 

جاری امیدوارکننده نیست و سرمایه گذاران کمتری وارد بازار شده 
اند، می افزاید: آینده این بازار بس��تگی به دخالت دولت دارد و اگر 
دولت حرکت قابل توجهی داشته باشد و حجم بالایی از تسهیلات را 
در اختیار تولیدکنندگان و خریداران مسکن قرار دهد، بازار از حالت 

رکود خارج خواهد شد.
 به گفته بهبهانی، تسهیلات کنونی که برای مسکن در نظر گرفته 
شده است، شرایطی چون سود بانکی بالا داشته و بسیاری قادر به 
استفاده از این تسهیلات نخواهند بود، به علاوه اینکه مبلغ وام نیز 
برای س��اخت یا خرید مسکن بس��یار اندک بوده و حداقل با توجه 
به جهش قیمت ها باید نیمی از نرخ مس��کن به صورت تسهیلات 

ارایه شود.  

    افزایش قیمت با شیب ملایم 
 همچنین به گفته س��ید کریم داوودی، رییس کمیس��یون امور 
اقتصادی و گردشگری شورای اس��لامی شهر اصفهان در این چند 
ماه که از سال 93 می گذرد، مسکن با شیب ملایمی افزایش قیمت 
داشته است و  در چند ماه باقی مانده از سال 93 هم افزایش قیمت  
با همین شیب ملایم ادامه خواهد یافت. وی تصریح می کند: البته 
این افزایش قیمت به صورت خزنده ای در طی دوسال اخیر ایجاده 
شده، ولی جهشی نبوده اس��ت و توضیح می دهد که این موضوع 
به تورم ناشی از مصالح س��اختمانی، تورم ناشی از گرانی دستمزد 
کارگران،کمبود زمین های مرغوب، هزینه های شهرداری و بیمه و 
خدمات مهندسی مربوط می شود. داوودی می افزاید که متاسفانه 
در یک سال گذشته در بخش مسکن با وعده ها و شعارهای بسیاری 
روبه رو بوده ایم، اما در عمل هیچ اقدام حمایتی و هیچ بسته حمایتی 
برای مسکن های ارزان چون مهر یا مسکن حمایتی در این بخش 
به انجام نرسیده است و خاطرنش��ان می کند: با توجه به میانگین 
جمعیت، اگر پش��تیبانی لازم از س��وی دولت صورت نپذیرد، در 
 دوسال آینده با بحران جدی مسکن برای اقشار آسیب پذیر روبه رو 

می شویم. 
وی برای رونق بازار مسکن پیشنهاداتی را ارایه می دهد که عبارتند 
از: وام دهی ویژه برای ساخت و ساز در بخش فرسوده شهرو پرداخت 
تسهیلات برای مس��کن ارزان قیمت اقشار آسیب پذیر به گونه ای 
که بدون اجبار برای خرید اوراق مشارکت به سازنده های مسکن با 

متراژهای کمتر از 100 متر تسهیلات تعلق گیرد. 

با عدم حمایت دولت، بازار مسکن وارد بحرانی شدید خواهد شد

رکود بازارمسکن همچنان ادامه دارد

نفیسه
زمانی نژاد

 40درصد اقتصاد ایران 
از پرداخت مالیات معاف است

رییس کل س��ازمان امور مالیاتی گفت: حدود 40 درصد 
از اقتصاد ایران در بخش ه��ای مختلف از پرداخت مالیات 

معاف است.
علی عسکری با اشاره به س��هم بالای بخش های معاف از 
مالیات )مح��دود بودن پایه های مالیات��ی( افزود: با توجه 
ب��ه معافیت صادرات محص��ولات کش��اورزی از پرداخت 
مالیات، می ت��وان گفت که ح��دود 15 درصد از محصول 
تولید ناخالص داخلی کشور از پرداخت مالیات معاف است. 
وی خاطرنش��ان کرد: با اضاف��ه کردن معافی��ت مالیاتی 
گس��ترده بخش نفت، حدود 40 درصد اقتصاد کش��ور از 

مالیات معاف است. 
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: علاوه بر این 
معافیت های دوره ای، معافیت های سرمایه گذاری مجدد، 
معافیت مناطق آزاد و سایر معافیت ها منابع قابل توجهی از 
درآمدهای مالیاتی را از بودجه دولت دور نگه داشته است. 

وی درباره مشکلات نظام مالیاتی کش��ور، افزود: اگر نظام 
مالیاتی کشور را مشتمل بر سه رکن اصلی منابع درآمدی 
مودیان مالیاتی، قوانین و مقررات مالیاتی و سازمان وصول 
بدانیم، در آن صورت مشکلات آن را می توان در قالب این 

سه دسته مطرح کرد. 
رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور تصریح کرد: محصول 
تولید ناخالص داخلی، ساختار ترکیب آن بین بخش های 
اقتص��ادی و به ویژه نح��وه توزیع آن در می��ان گروه های 
مودیان در کشور از مهم ترین عوامل تعیین کننده ظرفیت 
مالیاتی اس��ت، این در حالی اس��ت که برخی از مشکلات 
اقتصادی نهادی است که ریشه در س��اختارهای معیوب 
کلان اقتصادی دارند و به عن��وان عوامل عمده در تحدید 

پایه های مالیاتی کشور محسوب می شوند.

خبــر اول
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صادرات بیش از 42 میلیون دلاری آبزیان  شهریور ماه فروش اوراق صندوق زمین آغاز می شود
به دلیل بالا بودن استاندارد ماهی و میگوهای پرورشی کشور 
و قرار گرفتن ایران در رتبه A استاندارد اروپا، متقاضیان خرید 
آبزیان ایران زیاد هستند؛ به طوری که طی سه ماه اول امسال 
صادرات این محصولات بیش از 42 میلیون و 130 هزار دلار 

ارزآوری داشته است
عیس��ی گلش��اهی - مدیر کل دفتر بهبود ب��ازار آبزیان - در 
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری دانش��جویان ایران )ایس��نا( 
میزان کل صادرات س��ه ماهه اول امس��ال آبزیان را 11 هزار 
و 730 ت��ن عنوان و اظهار ک��رد: بیش��ترین ترکیب صادرات 

مربوط به انواع ماهیان بوده و این می��زان نزدیک به 10 هزار 
 و 600 تن از کل صادرات محصولات ش��یلاتی را در بر گرفته

 است.
وی افزود: بعد از صادرات ان��واع ماهی، صادرات میگو به 518 
تن، انواع کنسرو حدود 257 تن و خوراک آبزیان با275 تن در 

رتبه  بعدی صادرات قرار دارند
گلش��اهی ماهی تن و ماه��ی مولد که برای تکثی��ر و پرورش 
 م��ورد اس��تفاده ق��رار می گی��رد را در رتب��ه  آخر ص��ادرات 

برشمرد.

مدیر کل اداره راه و شهرسازی اس��تان تهران گفت: فروش اوراق 
صندوق زمین از هشتم شهریور ماه آغاز می شود 

فریبرز واح��دی درباره راه اندازی صندوق زمین در کش��ور اظهار 
کرد: اولین صندوق زمین در کشور را راه اندازی می کنیم که نامش 
آویشن است. وی افزود: اوراق این صندوق هشتم شهریور منتشر 
می شود.واحدی با بیان این که تاسیس این صندوق اولین تجربه مان 
اس��ت، افزود: جاذبه های زیادی در آن وج��ود دارد که اطلاعات 

تکمیلی اش را اعلام خواهیم کرد
 صندوق سرمایه گذاری زمین سرمایه ای را به ازای دریافت مبالغ 

واحدهای س��رمایه گذاری دریافت می کند ک��ه محدودیت های 
صندوق های مشابه در این صندوق وجود ندارد و زمانی که صندوق 
به طور کامل تاسیس شود و سرمایه گذاران در آن سرمایه گذاری 

کنند پروژه های ساختمانی آغاز می شود
تفاوتی که در شیوه سرمایه گذاری در این صندوق وجود دارد در 
نحوه محاسبه سود آن خواهد بود؛ به طوری که نحوه محاسبه سود 
در سایر صندوق ها به صورت هفتگی انجام می گیرد اما در صندوق 
زمین و ساختمان قرار است سود به صورت ماهانه محاسبه شود و 

در اختیار اعضا قرار گیرد.

آیا هنگام پرداخت خمس اموال در سر سال خمسی، استثنای اموالی 
که خمس ندارد جایز است؟ 

حضرت آیت الله خامنه ای: استثنای آن اموال اشکالی ندارد. 
می توان آن ها را از سرمایه اس�تثنا کرد و سپس خمس بقیه 

اموال را پرداخت.

اقتصاد و 
صن�عت

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

آثار مثبت ترویج کار در گسترش  
اقتصاد  مقاومتی 

سید مهدی س�لطانی: راز ارزشمندی و اهمیت بس��یار کار، از جمله 
کارهای تولیدی، در بینش اسلامی، وجود حکمت ها و فواید بی شماری 
در ابعاد گوناگون و از جمله در عرصه  اقتصاد و گسترش  اقتصاد مقاومتی 

است، که مهم ترین آثار مثبت آن چنین است: 
1- نقش تعیین کننده کار در رشد و توسعه ی  اقتصادی

2- گسترش فقرزدایی در جامعه اسلامی. 
3- کاهش چشمگیر بیکاری و کم کاری و رکود  اقتصادی 

4- افزایش س��رمایه گذاری های  اقتصادی در سطوح ملی و بین المللی 
در جامعه اسلامی 

5- کاهش پایدار عقب ماندگی  اقتصادی 
6- کاهش مفاسد اجتماعی و  اقتصادی در جامعه اسلامی 

7- گسترش تلاش معقولانه و پی گیر در عرصه های  اقتصادی 
8- ترویج دائمی و پایدار نشاط روحی و خرسندی درونی 
9- گسترش معقول و پایدار تقاضا در بازارهای  اقتصادی 

10- افزایش توسعه  اقتصاد ملی و بین المللی با رویکردهای مطلوب دینی.

قیمت مس��کن ، در یک ماه اخیر با کاهش 1/3 
درصدی روبرو بوده است وبر اساس پیش بینی  
برخی از مسوولان و کارشناسان ممکن است در 
ماه های آینده بازار با تحرک بیشتری روبرو شود 
. چنین گفته می ش��ود که تلاش دولت تدبیر و 
امید به خصوص وزارت راه و شهرسازی این است 
که با ارایه طرح های مس��کن ارزان قیمت و کنترل قیمت ها، بازار 
خرید و فروش مسکن کشور رونق بگیرد، که البته بر طبق اخبار و 
شواهد  تاکنون طرح هایی که در این زمینه ارایه شده نتوانسته است 

رونق سابق را به این بازار بزرگ سرمایه گذاری در کشور برگرداند.

    عرضه زیاد و تقاضای اندک در بازار مسکن 93
در سه ماهه ابتدای امسال صدور پروانه های ساختمانی در کل کشور 
25/8 درصد کاهش را نشان می دهد. که حاکی از سرمایه گذاری 

کمتر در بخش مسکن  است و این ناشی از تعداد کم خریداران در 
این بازار و کاهش قدرت خرید مردم اس��ت تا جایی که حتی اعلام 
آزادی معاملات مسکن مهر نیز نتوانس��ت بازار خرید و فروش را از 
رکودی که از اوایل سال جاری بر آن حاکم شده است  خارج نماید. 
بهبهانی که رییس گروه تخصصی عمران نظام مهندسی اصفهان 
است در این باره بیان می کند وقایع بازار مسکن در دهه های گذشته  
وابسته به عوامل زیادی است و بدون تردید رشد قیمت بازار مسکن 
در این مدت به صورت یکنواخت نبوده است .وی تصریح می کند 
برخی مواقع جهش هایی در بازار مسکن ایجاد می شود که به افزایش 
نقدینگی در دس��ت مردم باز می گردد و از اینروست که مسکن به 
جای آنکه کالایی مصرفی باش��د به کالایی سرمایه ای تبدیل می 
شود واین باعث ایجاد تلاطم در بازار مسکن می گردد و مدتی هم 
طول می کشد که این تلاطم بخوابد. این مسوول می گوید  اتفاقات 
اخیر در بازار مسکن نیز از همین نوع است و مدتی زمان نیاز است تا 

اوضاع بهبود یابد . بهبهانی خاطر نشان می کند البته امسال افزایش 
قیمت چندانی در بازار مسکن دیده نش��ده و مطمئنا تا پایان سال 
هم افزایش��ی به وجود نخواهد آمد ولی آنچه که در بازار س��ال 93 
محسوس است عرضه زیاد و خریدار کم می باشد .رییس سازمان 
طراحی شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه درکل تولید مسکن در 
سال جاری امیدوار کننده نیست و سرمایه گذاران کمتری وارد بازار 
شده اند می افزاید آینده این بازار بس��تگی به دخالت دولت دارد و 
اگر دولت حرکت قابل توجهی داشته باشد و حجم بالایی از تسهیلا 
ت را در اختیار تولیدکنندگان و خریداران مسکن قرار دهد بازار از 
حالت رکود خارج خواهد شد. به گفته بهبهانی تسهیلات کنونی که 
برای مسکن در نظر گرفته شده است شرایطی چون سود بانکی بالا 
داشته و بسیاری قادر به استفاده از آین تسهیلات نخواهند بود به 
علاوه اینکه مبلغ وام نیز برای ساخت یا خرید مسکن بسیار اندک 
بوده و حداقل با توجه به جهش قیمتها باید نیمی از نرخ مسکن به 

صورت تسهیلات ارایه شود.  

    افزایش قیمت با شیب ملایم 
 همچنی��ن به گفته س��ید کری��م داودی رییس کمیس��یون امور 
اقتصادی و گردشگری شورای اس��لامی شهر اصفهان در این چند 
ماه که از سال 93 می گذرد مسکن با شیب ملایمی افزایش قیمت 
داشته است . و  در چند ماه باقی مانده از سال 93 هم افزایش قیمت  
با همین شیب ملایم ادامه خواهد یافت . وی تصریح می کند البته 
این افزایش قیمت به صورت خزنده ای در طی 2 سال اخیر ایجاده 
شده ولی جهش��ی نبوده اس��ت و توضیح می دهد که این موضوع 
به تورم ناشی از مصالح س��اختمانی ، تورم ناشی از گرانی دستمزد 
کارگران ،کمبود زمینهای مرغوب ،هزینه های شهرداری و بیمه و 
خدمات مهندسی مربوط می شود . داودی می افزاید که متاسفانه در 
یکسال گذشته در بخش مسکن با وعده ها و شعارهای بسیاری روبرو 
بوده ایم اما در عمل هیچ اقدام حمایتی و هیچ بسته حمایتی برای 
مسکنهای ارزان چون مهر یا مسکن حمایتی در این بخش به انجام 
نرسیده است و خاطر نش��ان می کند با توجه به میانگین جمعیت 
اگر پشتیبانی لازم  از سوی دولت صورت نپذیرد در 2 سال آینده با 
بحران جدی مسکن برای اقشار آس��یب پذیر روبرو می شویم و در 

آینده با جهش قیمت مواجه خواهیم شد.   
رییس کمیسیون امور اقتصادی و گردشگری شورای اسلامی شهر 

با عدم حمایت دولت، بازار مسکن وارد بحرانی شدید خواهد شد

رکود بازارمسکن ، همچنان ادامه دارد

نفیسه
زمانی نژاد

40درصد از اقتصاد ایران از 
پرداخت مالیات معاف است

رییس کل س��ازمان امور مالیاتی گفت: حدود 40 درصد 
از اقتصاد ایران در بخش ه��ای مختلف از پرداخت مالیات 

معاف است
علی عسکری با اشاره به س��هم بالای بخش های معاف از 
مالیات )محدود بودن پایه های مالیاتی( افزود: با توجه به 
معافیت صادرات محصولات کشاورزی از پرداخت مالیات 
می توان گفت حدود 15 درصد از محصول تولید ناخالص 

داخلی کشور از پرداخت مالیات معاف است 
وی خاطرنش��ان کرد: با اضاف��ه کردن معافی��ت مالیاتی 
گس��ترده بخش نفت حدود 40 درصد از اقتصاد کشور از 

مالیات معاف است 
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: علاوه بر این 
معافیت های دوره ای، معافیت های سرمایه گذاری مجدد، 
معافیت مناطق آزاد و سایر معافیت ها منابع قابل توجهی 
از درآمدهای مالیاتی را از بودجه دولت دور نگه داشته است 
وی درباره مشکلات نظام مالیاتی کش��ور افزود: اگر نظام 
مالیاتی کشور را مشتمل بر سه رکن اصلی منابع درآمدی 
مودیان مالیاتی، قوانین و مقررات مالیاتی و سازمان وصول 
بدانیم در آن صورت مشکلات آن را می توان در قالب این 

سه دسته مطرح کرد 
رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور تصریح کرد: محصول 
تولید ناخالص داخلی، ساختار ترکیب آن بین بخش های 
اقتص��ادی و به ویژه نح��وه توزیع آن در می��ان گروه های 
مودیان در کشور از مهمترین عوامل تعیین کننده ظرفیت 
مالیاتی اس��ت، این در حالی اس��ت که برخی از مشکلات 
اقتصادی نهادی است که ریشه در س��اختارهای معیوب 
کلان اقتصادی دارند و به عن��وان عوامل عمده در تحدید 

پایه های مالیاتی کشور محسوب می شوند.

خبــر اول

معاون بازرگاني س��ازمان صنعت ، مع��دن و تجارت 
استان اصفهان با اشاره به اینکه اصناف جایگاه ویژه اي 
در اقتصاد کشور دارند گفت ، حدود 17 درصد از تولید 
ناخالص ملي در بخش اصناف است و اصناف از لحاظ 
موقعیت اقتصادي ، سیاسي و اجتماعي جایگاه ویژه 
اي دارند که باید به آن توجه شود و به این خود باوري 

برسند که مي توانند نقش بسیار مهمي در اقتصاد کشور ایفا کنند .
وي افزود:  با این وضعیت و با توجه به اینکه ریاست محترم جمهوري 
نیز به تقویت تشکلهاي مردم نهاد و بخش خصوصي توجه خاصي دارد 
جادارد که سازمان صنعت معدن و تجارت نیز نگاه اصولي به این بخش 
داشته باشد و ما نیز متعقدیم که بخش خصوصي و اصناف باید تقویت 
شود. مهندس محمد مجری گفت:  نگاه از بالا به پایین ، بخشنامه اي و 
قیم مابانه به تولید و تجارت ضربه مي زند و باعث تضعیف آن مي شود ، 
وی افزود: جایگاه بخش خصوصي در بدنه اصلي سازمان صنعت ، معدن 
و تجارت است و این تشکل ها باید سازمان را خانه خود بدانند و تعامل 
نزدیک و سازنده داشته باشد و مش��کلات و مسائل خود را با همدلي و 
همفکري حل کنند تا بدین صورت مش��کلات مردم مرتفع شود ، وي  
خاطرنشان کرد:  اصناف شهرستان ، استان و نهایتاً خانه اصناف ایران 
زنجیره اي را تش��کیل مي دهند که در این زنجیره مردم حرف اول را 
مي زنند پس باید با تقویت اصناف و خدمت رساني از این طریق مردم 

را مورد تکریم قرار دهیم .
معاون بازرگاني سازمان صنعت و معدن و تجارت استان اصفهان با اشاره 
به آموزش اصناف و صاحبان واحدهاي صنفي گفت:  متعقدیم آموزش 

در اصناف رکن اصلي است و هرچه در زمینه آموزش کار کنیم براي ما 
سرمایه است و اشتباه نکرده ایم ، لذا بر همین اساس به دنبال تاسیس 
دانشگاه جامع علمي کاربردي اصناف در استان هستیم . وي افزود:  این 
دانشگاه که براي اولین بار در کشور در استان اصفهان تاسیس مي شود 
قرار است در رشته هاي مختلف اصناف دانشجو بپذیرد و آنها را آموزش 
بدهد  زیرا هرچه سطح علمي صنوف بالاتر برود و آموزش هاي تخصصي 
حرفه خود را  فرا گیرند قطعاً مي توانند در ارائه محصولات و خدمات 
با کیفیت به مردم موثر باشند . وي اضافه کرد : در سفر اخیر مهندس 
نعمت زاده وزیر صنعت معدن و تجارت به استان این دانشگاه پیشنهاد 
شد که در نهایت با استقبال وزیر جزو مصوبات سفر ایشان قرار گرفت و 

در حال حاضر به دنبال اخذ مجوز آن هستیم .
مهندس مجیري یکي دیگر از برنامه هاي حوزه تحت مدیریت خود را 
تجیمع اتحادیه هاي صنوف مختلف در یک مکان مناسب اعلام کرد 
و گفت:  باید یک مجتمع بزرگ براي اتحادیه ها ساخته شود تا بدین 
صورت مردم کمترین مسافرت را در سطح شهر داشته باشند و این مرکز 
امکانات لازم را داشته باشد تا نمایندگان ادارات ذیربط که با صنوف سرو 
کار دارند در مجتمع مستقر شوند و مردم نیز در این وضعیت با کمترین 

وقت مي توانند امور مربوط به کسب و پیشه خود  را انجام دهند .
وي به وجود برخي مشکلات و اختلافات بین اتحادیه هاي صنفي اشاره 
کرد و گفت: اختلافاتی بین برخي از اتحادیه ها که کار آنها تقریباً موازي 
است از قدیم وجود داشته که در صدد هستیم گروههاي کارشناسي 
مشکلات و اختلافات را بررسي کرده و با تعامل بین اتحادیه ها و فصل 

الخطاب قرار دادن قانون این مشکلات را مرتفع کنند .

معاون بازرگاني س��ازمان صنعت مع��دن و تجارت 
استان اصفهان در ادامه ایجاد بانک اطلاعاتي اصناف 
در محیط GIS    را یکي دیگر از اهداف در برنامه هاي 
معاونت بازرگاني سازمان اعلام کرد و گفت:  این کار 
نیز براي اولین بار در اصفهان قرار است انجام شود که 
کلیه اطلاعات صنوف در محیط GIS قرار گرفته تا در 
تحلیل ، هدایت و توزیع عادلانه و درس��ت آنها بطور 
همگن جهت خدمت رساني بهتر به مردم اقدام گردد .
وي اف��زود ، ممیزي اصن��اف و رتبه بن��دي آنها نیز 
از اهمیت ویژه اي برخوردار اس��ت و بای��د براي هر 
واحد صنفي ملاکهاي براي ارزیابي داش��ته باشیم تا 
متصدیان واحد صنفي نیز ب��راي ارتقاء درجه واحد 
صنفي خود و ارائه کیفیت بهتر به مردم تلاش کنند .

وي اشاره اي به نامگذاري امسال از سوي مقام معظم 
رهبري کرد و گفت:  مدیریت جهادي در حوزه اصناف 

و تجارت نیز باید باشد و همانند زمان دفاع مقدس که با نداشته هامان 
جنگیدیم در این موقعیت حساس کشور نیز با مدیریت جهادي در حوزه 
اصناف بتوانیم مش��کلات را مرتفع کنیم. مجیري تاسیس بانک ویژه 
اصناف با همکاري اتاق اصناف اصفهان را از دیگر برنامه ها برش��مرد و 
گفت باید زیرساختهاي لازم آماده شود و مجوزها نیز اخذ شود تا اصناف 
با سرمایه گذاري در این بانک بتوانند از تسهیلات ویژه آن استفاده کنند

 رایزنان بازرگاني ایران از اصفهان بازدید کردند .
23 رایزن بازرگاني از کش��ورمان با س��فر به اصفهان به مدت 2 روز از 
واحدهاي صنعتي ، معدني و تجاري بزرگ استان بازدید و با پتانسیل 
هاي این واحد آشنا ش��دند ، به گفته معاون بازرگاني سازمان صنعت 
و معدن و تجارت اس��تان ای��ن رایزن��ان بازرگاني علاوه ب��ر بازدید از 
مجموعه هاي صنعتي ، معدني و تجاري استان نشست تخصصي نیز 
با فعالان بخش خصوصي در اتاق بازرگاني استان داشتند و با برگزاري 
میزگردهاي تخصصي به سوالات تجار و صنعتگران استان پاسخ دادند.
مهندس مجیري در باره سفر این رایزنان به استان گفت: یکي از وظایف 
رایزنان بازرگاني آش��نایي با تجار و صنعتگران و توانمندیهاي داخل 
کشورمان و آش��نایي کامل با پتانسیل هاي کش��ور محل فعالیتشان 
است تا بتوانند یک ارتباط دو س��ویه اي را بین بازرگانان ایران با سایر 
کش��ورها برقرار کنند و فعالان اقتصادي براي بازاریابي در هر کشور با 
رایزن بازرگاني آن کشور ارتباط برقرار کنند. وي افزود: متاسفانه یکي 
از بزرگترین مشکلاتي که تجار ایراني در کشورهاي دیگر دارند رقابت 
منفي تجار اس��ت که در این موقعیت رایزن مي تواند نقش اساسي و 
خوبي را ایفا  کنند تا این مشکلات بوجود نیاید. وی اضافه کرد: براساس 
مصوبه دولت سازمان توسعه تجارت موظف شد نسبت به استقرار 30 
رایزن بازرگاني در کشورهاي مورد هدف اقدام کند و بر همین اساس 
طي فراخواني از افراد واجد ش��رایط ثبت ن��ام و در نهایت پس از طي 
فرآیندهاي آزمون ، مصاحبه ، ارزیابي و آموزش افراد پذیرفته ش��ده 
را به کش��ورهاي هدف اعزام کنند. وي افزود: این رایزنان قرار است به 
کشورهاي قطر ، کنیا ، تونس ، ایتالیا ، پاکستان ، ترکیه ، چین ، لبنان ، 

اقلیم کردستان عراق ، صربستان ، مالزي ، اسپانیا ، برزیل، 
ترکمنس��تان ، ازبکس��تان ، آفریقاي جنوبي ، بلاروس ، 
ویتنام ، اندونزي ، روسیه ، هندوستان ، افغانستان و کره 

جنوبي اعزام شوند .
وي خاطر نش��ان ک��رد در ح��ال حاض��ر 10  رایزن در 
کشورهاي امارات ، ارمنستان ، قزاقستان ، عراق ، ترکیه، 
عمان ، ونزوئلا ، افغانس��تان ،  هندوس��تان و آذربایجان 

مشغول فعالیت هستند .
معاون بازرگاني س��ازمان صنعت معدن و تجارت استان 
اصفهان گفت: این رایزنان با س��فر به اس��تانهاي تهران 
، آذربایج��ان ش��رقي ، خراس��ان رضوي ، خوزس��تان ، 
هرم��زگان، قم ، مرک��زي ، قزوی��ن ، چابهار ،  ش��هرک 
صنعتي ش��مس آباد تهران و گروههاي خودروس��ازي 
ای��ران خودرو و س��ایپا و اس��تان اصفهان با تش��کلهاي 
صادراتي ، اتاقهاي  بازرگاني ، صنایع ، معادن ، بازرگانان ، 
کارخانجات، گمرکات و فعالان اقتصادي این استانها و مجموعه ها آشنا 
و از نزدیک در جریان فعالیت آنان قرارگرفته تا پس از اعزام به کشورهاي 
محل ماموریت خود بتوانند در زمینه تج��ارت و تبادل کالا و خدمات 
تجار و بازرگان مشاوره هاي لازم را انجام بدهند. مهندس مجیري در 
پایان به دستاورد این سفر براي استان اصفهان اشاره کرد و گفت: قرار 
شد در این سفر رایزنان با بخش خصوصي استان ارتباط داشته باشند 
و ارتباط تلفني و پست الکترونیکي در سایت سازمان صنعت معدن و 
تجارت استان ایجاد شود ، همچنین دفتر ارتباط با رایزنان بازرگاني در 
حوزه بازرگاني خارجي سازمان تاس��یس شود تا ارتباط بین رایزنان و 

استان بهتر برقرار شود .

  نماین�دگان اتاق اصناف اس�تان جهت عضوی�ت در اتاق 
اصناف ایران انتخاب شدند

  همزمان با سراسر کشور انتخابات اعضاي اتاق اصناف ایران در استان 
اصفهان برگزار شد .

در این دوره از انتخابات 7 نفر از اعضاي اتاق هاي اصناف شهرستانهاي 
استان پس از راي گیري موفق به عضویت در اتاق ایران شدند .

  رئیس اتاق اصناف اصفهان   با اش��اره به اینکه حدود 130 هزار واحد 
صنفي ثبت ش��ده در اس��تان وجود دارد گفت : ح��دود 70 هزار این 
واحدها در مرکز استان و مابقي در شهرس��تانهاي استان فعالیت مي 

کنند .وي افزود : 
حدود 650 اتحادیه در استان وجود دارد که این اتحادیه ها با توجه به 
صنوفي که زیر مجموعه خود دارند و جمعیتي که در آن واحدها اشتغال 
دارند باعث شده استان اصفهان بتواند 8 نفر از اعضاي 145 نفري اتاق 

اصناف ایران را به خود اختصاص دهد .
 وی   افزود : نماین��دگان راه یافته به اتاق ایران در مهرماه س��الجاري 
انتخابات هیات رییسه اتاق اصناف کش��ور را برگزار و در نهایت 6 نفر 
انتخاب و 1 نفر نیز از سوي وزارتخانه منصوب مي شود. سید محمدرضا 
پاک نژاد گفت: در این انتخابات حساس باید افرادي انتخاب شوند که 
بتوانند از حق اصناف و مردم دفاع کنند و براساس ماده 42 قانون نظام 
صنفي در هر استان 1 نفر و به ازاي هر 20 هزار واحد صنفي 1 نفر دیگر 
اضافه مي شود  ، وی در ادامه افزود:  اگر اصناف به این خود باوري برسند 
که نقش مهمي در اقتصاد ایران دارن��د مي توانند گام مهمي در تولید 
ناخالص ملي که 17 درصد آن سهم اصناف اس��ت بردارند و امیدوارم 
بتوانیم با وحدت و همدلي و همفکري گامهاي اساسي در جهت منافع 

اصناف استان برداریم .
در برگزاري این انتخابات که در س��الن اجتماعات س��اختمان شهید 
خرازي س��ازمان صنعت ، معدن و تجارت اس��تان برگزار شد، اعضاي 
هیات رییس��ه اتاق هاي اصناف شهرستانهاي استان حضور داشتند و 
در پایان پس از راي گیري مخفیانه 7 نفر افراد که 4 نفر از اتحادیه هاي 
صنوف تولیدي و خدمات فني و 3 نفر از اتحادیه هاي توزیعي و خدماتي 
بودند حائز اکثریت آرا شده و به اتاق اصناف ایران راه یافتند .شایان ذکر 
است   سید محمدرضا پاک نژاد رییس اتاق اصناف شهرستان اصفهان 
نیز با توجه به قانون عضویت روسای اتاق های اصناف مراکز استان ها 
در اتاق اصناف ایران منصوب شد .اضافه مي شود در روند برگزاري این 
انتخابات   مهندس اسرافیل احمدیه رییس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان، مهندس مجیری معاون بازرگانی سازمان صنعت،معدن 
و تجارت استان و   مهندس صفاری پور مشاور استاندار در سالن حضور 

داشتند و  از نزدیک در جریان برگزاري انتخاب قرار گرفتند .

معاون بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان :

برای اولین بار در کشور دانشگاه جامع علمی،کاربردی اصناف در اصفهان تشکیل می شود

عباس
چیوائی

متعقدی�م آموزش 
در اصن�اف رک�ن 
اصلي است و هرچه 
در زمین�ه آموزش 
کار کنی�م ب�راي ما 
س�رمایه اس�ت و 

اشتباه نکرده ایم 



پيام هاي نهفته در بيماري ها
برخي از درمانگران معني گرا معتقدند كه هر بيماري داراي 
معناي مش��خصي اس��ت. از نظر اين متخصص��ان، بيماري 
انعكاسي اس��ت از بينش ها و روحيات منفي انسان. در اين 
ش��يوه درماني با فهرس��تي از بيماري ها مواجهه مي شويم 
كه هر ك��دام از آنها محصول انديش��ه ها و اعتقادات مخرب 
انسان است. جالب اينكه بسياري از افراد با عمل به اين شيوه 
معني گرايي در  برخورد با بيماري هاي خود به نتايج درخشاني 
رسيده اند و هم اكنون بعضي از مراكز درماني در آمريكا و اروپا 
براس��اس اين روش به درمان اين بيماري ها و ناراحتي هاي 

مراجعان خود مي پردازند. ازجمله اينكه:
   درد: نياز به محبت و احس��اس گناه است. )گناه همواره 

جوياي مجازات است.(
   ناراحتي هاي پوس�تي: اضطراب و ناپاكي مدفون شده 

گذشته، احساس تهديد
   لخته شدن خون: مسدود كردن جريان شادماني

   سردردها: خود را بي اعتبار پنداشتن؛ انتقاد از خود
   خستگي)مفرط و مزمن(: مقاومت»ملال«، بي علاقگي 

نسبت به كاري كه انجام مي دهيد.
   فشارخون: مشكل عاطفي درازمدتي كه حل نشده است.
   حافظه: ترس»فرار از زندگي«  ناتواني براي دفاع از حق

خود
   تهوع )عادتي(: ترس نپذيرفتن انديشه يا تجربه اي خاص 

   ناراحتي هاي تنفسي: براي خود حق زندگي قايل نشدن
   بي خوابي: عدم اعتماد به فرايند زندگي

   بي اشتهايي: نپذيرفتن و نفرت از خود ؛ نفي زندگي خود
   اعتياده�ا: هنگامي ك��ه ندانيم چگونه خود را دوس��ت 

بداريم؛ فرار از خود
   پراشتهايي: نياز به حمايت؛ داوري درباره عواطف

   زخم در دهان: دشنام و كلام نكوهيده؛ سرزنش و ملامت
   ديابت: هيچ چيز شيريني به جا نمانده
   زخم معده: چه چيز شما را مي خورد؟

   سفيد شدن)زود هنگام( مو: فشار؛ اعتقاد به فشار
   يبوست: در گذشته ماندن؛  گاه نشانه خست

   گرس�نگي مف�رط: نفرت مف��رط از خود؛ وحش��ت و 
درماندگي

گلو درد: كلام خشمناك را  در حلق نگهداشتن
ناراحتي هاي قلب: مشكلات درازمدت هيجاني و عاطفي؛ 

عدم شادماني

شارژ تلفن همراه با عرق بدن
در آينده می توانيد تلفن همراه خود را با استفاده از عرق 

خود شارژ كنيد.
محققان دانش��گاه كاليفرنيا در سان ديگو يک خالكوبی 
موقت كوچک طراحی كرده اند كه الكترون های درون 
آنزيم لاكتات توليد شده توس��ط بدن انسان را در زمان 

تعريق جمع آوری می كند.
در حال حاضر، انرژی به دس��ت آم��ده از اين روش تنها 
برای شارژ كردن يک باتری زيستی كوچک كافی است، 
اما محققان در تلاش برای كش��ف راه هاي��ی به منظور 
استفاده از اين فناوری در ش��ارژ تلفن های هوشمند و 

تبلت ها هستند.
در كل، هرچه ش��دت ورزش كردن افزايش يابد، ميزان 
لاكتات بيشتری توليد می ش��ود. در طول فعاليت های 
ش��ديد فيزيكی، بدن نياز به توليد انرژی بيشتری پيدا 
كرده، از اين رو فرآيندی موس��وم ب��ه گليكوليز را فعال 

می كند.
گليكوليز انرژی و لاكتات توليد می كند كه دانشمندان 

توانسته اند دومی را در خون شناسايی كنند.
ورزش��كاران حرفه ای به نظارت بر سطوح لاكتات بدن 
خود در طول آزمايش��ات اجرايی به عن��وان راهی برای 

ارزيابی تناسب و برنامه ورزشی خود می پردازند.
علاوه بر آن، پزش��كان نيز س��طوح لاكتات را در زمان 
تمرينات ورزشی بيماران بررس��ی می كنند تا شرايطی 
مانند بيماری قلبی يا ريوی را كه با سطوح بالا و غيرعادی 

لاكتات همراهند، شناسايی كنند.
در حال حاضر، آزمايش لاكت��ات به دليل نياز به گرفتن 
چندين نمونه خون در زم��ان های مختلف در طول يک 

رژيم ورزشی ناخوشايند و آزاردهنده است.
 حس��گر س��اخت محقق��ان ح��اوی آنزيمی اس��ت كه 
الكترون ها را از لاكتات گرفت��ه و يک جريان الكتريكی 

ضعيف توليد می كند.
محققان اين خالكوبی را بر روی بازوی 10 داوطلب سالم 
قرار داده و سپس به اندازه گيری جريان الكتريكی توليد 
ش��ده در طول ورزش آنها پرداختند. محققان سپس به 
طور مداوم و همزمان با تغيير ش��دت ورزش ها، سطوح 

لاكتات عرق اين افراد را مورد نظارت قرار دادند.
دانش��مندان در گام بعدی يک باتری زيستی با نيروی 

عرق انسان توليد كردند.

يک كارش��ناس حوزه فن��اوری اطلاعات با بي��ان اين مطلب 
كه اينترن��ت در ايران به صورت انحصاری در اختيار ش��ركت 
ارتباطات زيرس��اخت ايران اس��ت، ادامه داد: يك��ی از دلايل 
مشكل ساز در اين حوزه، همين مساله است و اين درحالی است 
كه در ساير كشورها اينترنت در اختيار شركت های خصوصی 
بوده و فضای رقابتی به وجود آمده در اين زمينه بستر مناسبی 

را برای اينترنت به وجود آورده است.
 يک كارش��ناس حوزه فناوری اطلاعات معتقد است: قطعی 
اينترنت و يا سرعت پايين آن دلايل متفاوتی از جمله متوليان 

ارايه دهنده اينترنت در كشور دارد. 
 هومن افشار در  گفت وگو با ايس��نا درباره كيفيت اينترنت در 
كشور، اظهار كرد: دلايل امنيتی از جمله عوامل اصلی به شمار 
می روند. به عنوان مثال، در برهه ای خ��اص به دليل حملات 
سايبری، اينترنت توس��ط مقامات و مسوولان قطع يا سرعت 

آن كاهش داده می شود. 
 وی با بيان اينكه متوليان اينترنت در كشور نيز از ديگر دلايل 
اصلی مشكلات موجود در حوزه اينترنت به شمار می رود، بيان 
كرد: بيشترين درصد پولی كه بابت اينترنت پرداخت می شود 

به شركت ارتباطات زيرساخت ايران و مخابرات تعلق دارد. 
 وی افزود: وظيفه ش��ركت زيرس��اخت اي��ران تامين پهنای 
 باند اينترنت و ش��ركت مخاب��رات ايجاد لينک ه��ای درون و

برون اس��تانی اس��ت، همچنين اين ش��ركت خدمات فنی و 
تجهيزاتی را در جهت ارايه اينترنت به كاربر اداری يا خانگی در 

اختيار بخش خصوصی قرار می دهد. 
 افشار ادامه داد: س��ومين متولی توزيع اينترنت شركت های 
خصوصی هستند كه اينترنت را به عموم مردم ارايه می دهند. 

 وی با بيان اين مطلب كه اينترنت در ايران به صورت انحصاری 

در اختيار شركت ارتباطات زيرس��اخت ايران است، ادامه داد: 
يكی از دلايل مشكل س��از در اين حوزه همين مس��اله است 
و اين درحالی اس��ت كه در ساير كش��ورها اينترنت در اختيار 
ش��ركت های خصوصی بوده و فضای رقابتی به وجود آمده در 
اين زمينه بستر مناسبی را برای اينترنت به وجود آورده است. 

 اين كارشناس حوزه فناوری اطلاعات اضافه كرد: در اين شرايط 
كاربر حق انتخاب دارد كه از چه شركتی و از چه پهنای باندی 
خدمات دريافت كند. علاوه بر انتخاب های متعدد برای كاربران، 
در رقابت ايجاد شده ناشی از اين امر سطح كيفيت خدمات نيز 
افزايش می يابد و در اين شرايط قيمت تمام شده اينترنت نيز 

كاهش خواهد يافت. 
 افش��ار اظهار كرد: در بحث اينترنت موردی با عنوان »ضريب 
sharing « مطرح می ش��ود كه متاس��فانه در ايران وضعيت 
خوبی ندارد. در كشورهای ديگر پهنای باند بين هشت نفر به 
اشتراك گذاشته می شود، ولی در كشور ما گاهی اين رقم به 25 
نفر می رسد، به اين معنی كه پهنای باندی كه بايد بين هشت 

نفر توزيع شود، بين 25 نفر تقسيم می شود. 
اين كارش��ناس حوزه فن��اوری اطلاعات با اش��اره ب��ه اينكه 
زيرس��اخت ها در اينترنت نق��ش مهمی ايف��ا می كنند، بيان 
كرد: به عنوان مثال فيبر نوری يكی از همين زيرساخت ها به 

شمار می رود. 
 وی اف��زود: نكته مش��خص اين اس��ت كه اگ��ر اينترنت كل 
كشور قطع شود، عامل اصلی قطع ارتباط شركت  زيرساخت 
ايران اس��ت و اين موضوع به پهنای بان��د برمی گردد، اما مثلا 
اگر نبود اينترنت تنها در خراس��ان باش��د، متولی اين امر به 
طور قطع ش��ركت مخابرات خواهد بود. در اي��ن ميان گاهی 

سرويس دهنده ها نيز مشكل دارند. 

دانستنی

سرعت کم اينترنت از کجا آب می خورد؟

ايمنا:  ؟؟؟؟/

برای محافظت در برابر بدافزارهای تلف��ن همراه توصيه هايی 
وجود دارد كه از جمله آن می توان به نحوه امن كردن دستگاه 
تلفن همراه، كارهايی كه هنگام دانلود ن��رم افزارها بايد انجام 
داد، نحوه مسدود كردن سرويس های ناخواسته و كارهايی كه 
هنگام آنلاين بودن با استفاده از دستگاه تلفن همراه بايد انجام 

داد اشاره كرد.

   امن کردن دستگاه تلفن همراه
امروزه بيشتر افراد حساب های كاربری شخصی و يا كاری و ساير 
س��رويس های حياتی خود را در دستگاه های تلفن همراه خود 
نگهداری می كنند. اين كار بدين معنی اس��ت كه اگر دستگاه 
شما گم يا دزديده شود، زيان هايی كه خواهيد ديد صرفاً از دست 

دادن يک دستگاه فيزيكی نيست.
اگرچه نگرانی هاي��ی درباره حم��لات آنلاين وج��ود دارد، اما 
ساده ترين راه برای ورود بدافزارها به دستگاه، دراختيار گرفتن 
آن و نصب دستی بدافزار است. به عبارت ديگر، در ابتدا امنيت 
فيزيكی دستگاه خود را حفظ كنيد. برای امن كردن دستگاه دو 

كار زير را انجام دهيد.
   دستگاه را قفل کنيد.

قفل كردن دس��تگاه از دس��تكاری تنظيمات و نصب برنامه ها 
)مانند جاس��وس افزارها يا ابزارهای مانيتورينگ( توسط افراد 
غيرمجاز جلوگيری می كند. برای تاثير بهتر قفل كردن، مطمئن 
شويد كه كلمه عبور/كدعبور/ الگو يكتا هستند و ترجيحاً شما 
می توانيد آن را به خاطر بسپاريد، ولی شخص ديگری نمی تواند 

آن را حدس بزند.
    از برنامه های محافظت در برابر دزدی استفاده کنيد.

اگر مشخص شد كه گوشی دزديده شده شما برنخواهد گشت، 

می تواني��د از برنامه های محافظ��ت در براب��ر دزدی - كه نوعاً 
امكان از راه دور پاك كردن اطلاعات درون گوش��ی را به ش��ما 
می دهند- استفاده كنيد. برخی از راه حل های ضد دزدی، برای 
كمک در مكان يابی دستگاه شامل ويژگی هايی مانند نگاشت 
مكان يا به صدا در آمدن هش��دار هس��تند تا به شما در يافتن 

دستگاه كمک كنند.

   زمان دانلود برنامه های کاربردی
زمانی كه امنيت فيزيكی دستگاه ش��ما تامين شد، می توانيد 

هنگام دانلود برنامه ها، سه مرحله زير را انجام دهيد.
   برنامه ها را فقط از مكان های معتبر دانلود کنيد.

 play به صورت پيش فرض، نصب برنامه از ه��ر منبعی غير از
store در دس��تگاه های آندروي��دی امكان پذير نيس��ت؛ اين 
مورد را از طريق منوی تنظيمات<برنامه های كاربردی<منابع 
 setting > applications > unknown( ناش��ناخته
sources( چک كنيد. اگر گزينه مربوط علامت خورده باشد 
برنامه های غير play store هم می توانند نصب شود. توصيه بر 

نصب نرم افزارها از مكان های معتبر است.
   درخواست های مجوز برنامه ها را چك کنيد.

فهرست مجوزهای درخواست شده برای دسترسی برنامه را در 
زمان دانلود برنامه ها بخوانيد.

اگر درخواست های دسترس��ی به نظرتان دسترسی های ويژه 
يا غيرمرتبطی را می خواه��د، حتماً علت اين دسترس��ی ها را 
به طريق��ی از توليدكننده نرم افزار بپرس��يد؛ چ��را كه معمولاً 
توليدكنندگان قابل اعتماد چرايی نياز به چنين دسترسی هايی 
را توضيح داده اند. اگر علت اين امر برای ش��ما قانع كننده بود 

ممكن است دانلود app را انتخاب كنيد.

خبر ویژهدانستنی

چند توصيه برای مقابله با بدافزارهای موبايل 

ايمنا: مسابقات سنگ نوردی قهرمانی استان اصفهان 

مدير عامل س��ازمان فرهنگی و تفريحی شهرداری 
اصفهان و رييس كميته جشنواره بين المللی ميراث 
فرهنگی ناملموس گفت: چوگان كه ورزشی كهن از 
سرزمين ايران است، در اين جشنواره به صورت ويژه 

ارايه و معرفی می شود.
به گزارش روابط عمومی سازمان فرهنگی تفريحی 
شهرداری اصفهان، مهدی بقايی افزود: اجرای ورزش 
چوگان از جمله 19 برنامه تدارك ديده ش��ده برای 
روزهای برگ��زاری اجلاس و جش��نواره بين المللی 
مي��راث معنوی در اصفهان اس��ت كه ب��ا همكاری 

فدراسيون چوگان ايران انجام می شود. 

وی بيان كرد: اي��ن برنامه در ميدان ام��ام علی )ع( 
 ش��هر اصفهان همراه با كارگاه های آموزشی برگزار

 می ش��ود. بقايی تصريح كرد: ش��ايد ارائه و معرفی 
رشته چوگان مقدمه و راهی در جهت ثبت جهانی 

اين رشته به نام مهد اصلی آن، ايران باشد. 
اجلاس و جش��نواره بين المللی مي��راث فرهنگی 
ناملموس از 16 مهرماه امس��ال به مدت پنج روز به 

ميزبانی ايران و در شهر اصفهان برگزار می شود. 
در اين جشنواره، 500 ميهمان خارجی از 38 كشور 
جهان از قاره های آسيا، اروپا، آمريكا و آفريقا حضور 

می يابند

مركز نجوم اديب برنامه گش��ت رصدی، عكاسی و 
طبيعت گردی در روس��تای هونجان را در 29 و 30 

مردادماه ويژه اعضای  مركز نجوم برگزار می كند. 
روستای هونجان از توابع شهرس��تان شهرضا بوده 
كه همه  اعضای مركز نجوم اديب با به همراه داشتن 
كارت عضويت معتب��ر از 14 مردادم��اه می توانند 
با مراجع��ه به مركز، جهت ش��ركت  در اي��ن برنامه  
ثبت نام كنند .  روس��تای هونجان دارای  زمس��تان 
های س��رد و بهار و تابس��تان های معتدل است. در 
فصل بهار و تابس��تان با توجه به آب و هوای  خوب، 
 پذيرای مسافران از شهر ها و نقاط مختلف بوده و از 

تفرجگاه ه��ای معروف آن می توان به زرچش��مه و 
بيشه های مسير  رودخانه و آبكا كه دارای آب معدنی 
است اش��اره كرد .  اين برنامه جهت بانوان مركز، روز 
چهارشنبه 29 مردادماه و آقايان روز پنجشنبه 30 

مردادماه ساعت 17 بعدازظهر اجرا می شود.  
علاقه من��دان م��ی توانند جه��ت ثبت ن��ام تا روز 
پنجش��نبه 23 مردادماه به مركز نج��وم اديب واقع 
در خيابان سعادت آباد، جنب  ورزشگاه امين مراجعه 
كنند. گفتنی اس��ت؛ جه��ت اط��لاع از برنامه های 
اين مركز می توانيد با ش��ماره 36683535 تماس 

حاصل كنيد. 

با هدف ارايه اس��تفاده صحيح از انواع ابزار رسانه ای 
شامل تلويزيون، موبايل و ... و بيان پيامدهای استفاده 
ناصحيح از آنها، نزديک به   300 تابلوی كميته فرهنگ 
ش��هروندی به اين موضوع اختصاص يافته اس��ت .  
فناوری های اطلاعات��ی و ارتباطی ب��ا كاركردهای 
مختلف آموزشی، س��رگرمی، اطلاع رسانی و ارتباط 
ميان افراد در دنيای امروز نق��ش موثری در زندگی 
افراد دارد، تا جايی كه اس��تفاده از آنه��ا انكارناپذير 
است. استفاده بيش از حد از تكنولوژی و رسانه های 
امروزی می تواند زمينه های ايجاد اعتياد رسانه ای را 
فراهم كند كه در همين راستا در تابلوهای فرهنگ 

ش��هروندی طی پيام های متعدد به موارد استفاده 
بيش از  اندازه از اين وسايل رسانه ای و تكنولوژی های 
روز اشاره شده است .  در اين تابلوها به مواردی نظير 
كم تحركی كودكان در اس��تفاده از تبلت و موبايل و 
بازی های رايانه ای، كمبود عاطفه و س��ردی روابط 
  در خانواده ها با استفاده بيش از حد وسايل رسانه ای

و همچنين اتلاف وقت اش��اره ش��ده است . گفتنی 
اس��ت؛ اين دوره از تابلوهای فرهنگ ش��هروندی از 
سوی س��ازمان فرهنگ تفريحی شهرداری اصفهان 
 با مش��اركت فرهنگس��رای  رس��انه به بحث اعتياد 

رسانه ای تعلق دارد. 

كتاب »نگاره های اصفهان« با بررسی نقش طاووس 
دركاش��ی های معرق اصفهان از س��وی انتشارات 

سازمان به رشته تحرير در  آمده است. 
كارش��ناس ادبی مركز انتشارات س��ازمان با بيان 
اين مطلب  عنوان كرد:  اين كت��اب تاليف غلامرضا 
نصراصفهانی بوده كه در 48 صفحه با قطع خشتی 

منتشر شد. 
ربيعی اظهار كرد: اين كتاب با قيمت1500 تومان 
با تيراژ 5000 نس��خه به چاپ رس��يده و در چند 
فصل به بيان نقش طاووس در  دوره صفوی و اقبال 

عمومی آن می پردازد. 

وی با اشاره به محوريت مطالب اين كتاب گفت: در 
ادبيات ش��يعی، طاووس نماد حضرت مهدی)عج( 
بوده و آن حضرت نيز طاووس  بهشتيان است كه به 
همين خاطر هنرمندان اصفهان از نقش اين پرنده 
در نمای ورودی ها بهره برده اند كه طاووس نمادی 

از مدخل  بهشت باشد. 
گفتن��ی اس��ت؛ علاقه من��دان جه��ت تهيه كتب 
چاپ شده از س��وی انتشارات س��ازمان می توانند 
به فروشگاه انتش��ارات س��ازمان واقع  در  كتابخانه 
مركزی، جنب سالن اجتماعات مراجعه كرده و يا با 

شماره 32231086 تماس حاصل كنند. 

رييس کميته جشنواره بين المللی ميراث فرهنگی ناملموس:

معرفی چوگان ايران در جشنواره بين المللی ميراث معنوی  
مرکز نجوم اديب برگزار می کند؛

گشت رصدی، عكاسی و طبيعت گردی در روستای هونجان

با هدف ترويج استفاده صحيح از انواع ابزار رسانه ای؛

اختصاص 300 تابلوی فرهنگ شهروندی به اعتياد رسانه ای
در کتاب»نگاره های اصفهان«؛

نقش طاووس در کاشی های معرق اصفهان بررسی می شود

+19

+34

اوقات شرعی

آب و هوای اصفهان
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اذان ظهر :                                                                   13:07 طلوع آفتاب :                                                         06:28
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 جالبسلامت

به همت فرهنگسرای مهر و با مشاركت موزه و خانه 
خلاقيت رهنان، آموزش ان��واع بازی های فكری به 
صورت ايستگاه های خانوادگی به عموم  شهروندان 

ارايه می شود.
 رييس فرهنگسرای مهر گفت: اين مسابقه با هدف 

الگودهی به  خانواده ها جهت استفاده بهينه از اوقات 
فراغ��ت، اجرای فعالي��ت های تفريح��ی و تفرجی 
 و آم��وزش نهادينه س��ازی فرهنگ تفري��ح برگزار 

 می شود.  
جعف��ری تصريح كرد: جن��گا، هپی كي��وب، اتللو، 

دومين��و و ... از جمله بازی های ارايه ش��ده در اين 
مسابقه هس��تند كه علاقه مندان جهت  شركت در 

آن بايد به صورت حضوری ثبت نام كنند. 
وی در ادام��ه افزود: اي��ن برنامه روز يكش��نبه 26 
مردادماه از س��اعت 18 بعدازظهر در فرهنگسرای 

مهر واق��ع در خيابان امام  خمين��ی، روبروی پارك 
قلمستان،كوچه شهيد امينی برگزار می شود. 

گفتنی اس��ت؛ علاقه مندان جهت كسب اطلاعات 
بيش��تر می توانند با ش��ماره 33331072 تماس 

حاصل كنند. 

به همت فرهنگسرای مهر؛

برگزاری مسابقه خانوادگی بازی های فكری

حجت الاسلام ش�اهمرادی، دبير ش�ورای فرهنگ 
عمومی کش�ور: پرداختن به ايام و درج آنه��ا در تقويم، 
 اثرات فرهنگی و اجتماعی زيادی دارد؛ چرا كه بعد از اين 
نام گ��ذاری، در آن روز فعاليت های مختلفی در سراس��ر 

كشور انجام خواهد شد.
 هم اكنون بالغ بر 1000 مناس��بت در تقوي��م نام گذاری 
ش��ده، اما ما نمی توانيم همه آنه��ا را وارد تقوي��م كنيم و 
لذا خ��ود دبيرخانه آنه��ا را اولويت بن��دی می كند كه چه 
 چيزهايی در متن تقويم باش��د و چه چيزهايی در ضميمه 

تقويم.

عماد افروغ، استاد دانش�گاه: من احساس كردم يک 
چيزی در جمهوری اسلامی مغفول واقع شده و آن نظارت 

است و نظريه پردازی. 
واقعا گفتمان انقلاب اس��لامی ب��ه سياس��ت و آن هم به 
سياس��ت رس��می تقليل داده ش��ده است. ما س��خن از 
آسيب شناسی می كنيم، اما عملا آسيب شناسی نمی بينيم. 
اگر سخن از آس��يب شناس��ی به ميان بيايد، در واقع بايد 
مكانيسمی برای آسيب شناس��ی، برای طبابت و توجه به 
اينكه چه فاصله ای از آرمان ها و مبانی و صبغه اصلی انقلاب 

اسلامی گرفته شده است قرار دهيم.

آيت الله بوشهری،  مدير حوزه های علميه سراسر کشور: 
مقام معظم رهبری فرمودند كه از جمله اهداف ما به كرسی 
نشاندن سياست خارجی جمهوری اسلامی از موضع فعال 
 اس��ت، نه اينكه منفعل باش��يم و اين بدان معناس��ت كه 
موضع گيری های جمهوری اس��لامی بايد فعالانه باش��د 
كه اين امر قابل تحقق اس��ت. رهبر معظ��م انقلاب تاكيد 
كردند كه س��فرای جمهوری اسلامی نبايد مرعوب هيبت 
كش��ورهای بزرگ به خصوص آمريكا ش��وند و ملت ايران 
سال هاس��ت كه با پيروی از بنيانگذار جمهوری اس��لامی 

می گويد كه آمريكا هيچ غلطی نمی تواند بكند.

مواضع جمهوری اسلامی بايد فعالانه باشدنظارت و نظريه پردازی مغفول مانده است اثرات مناسبت  های تقويمی 
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